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62 

Let me go back for a second. That night after 

this had happened did you ever go back to the trailer where 

Deborah was? 

13 	1 

2 

4 

6 

Yes, I did go back. 

What time did you go back if you know? 

A 	It was between 11 -- it was after I had watched 

7 

	

	the news, sir, over at Bridget's house over at the Vera 

Johnson Apartments. 

0 	Did you see that they were looking for you? 

A 	They showed my picture, gave a description of 

the car and everything. 

O So how did you get beck over there to the 

trailer? 

A 	I walked. 

Q 	Did you go inside the trailer again? 

A 	No. I just stood on the other side of the wall 

and looked at the house. 

Q Were the police still there? 

A 	There was some detectives there. 

O You knew that taking her car was wrong, didn t 

9 

10 

12 

13 

14: 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 you? ,  

A 	Yea. 

And you know that you're responsible for that? 

Yes, sir. 

You know you're responsible for killing her? 

-0-01469 

22 

23 

24 

25 
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• 	13 
	

Yes, sir, 

	

2 
	

MR. BROOKS: We'll pass the witness, Your 

	

3 	Honor. 

THE COURT: Cross-examination. 

MR. HARMON: Thank you, Your Honor. 

	

7 
	

CROSS-EXAMINATION 

	

8 	BY MR. HARMON: 

	

9 
	

Q 	How old are you, Mr. Chappell? 

	

1 D 
	

A 	Twenty-six now, sir. 

What is your date of birth? 

	

12 
	

A 	12-27-69. 

	

13 
	

Q 	How tall are you? 

	

14 
	

A 	About six foot, sir. 

	

15 
	 On August 31st, 1995 about how much did you 

	

16 	weigh? 

63 

17 

18 

19 	 A 

20 	five-five. 

21 

About a hundred eighty pounds, sir. 

Do you know how tall Deborah Panos was? 

Not exactly. I'd say about five-four, 

Do you know about how much she weighed on the 

22 	date she was killed? 

23 
	

A 	I read in the papers they say she weighed a 

24 
	

hundred thirty pounds, sir. 

25 	 Q 	So you were substantially larger than her, 

04017 



weren't you? 

	

2 
	

A 	Yes, sir, 

	

3 
	

You've told us that you were in jail from 

	

4 
	

February the 25th until May the 10th, 1995? 

A 	February 28th until May 10th, 1995, sir, 

0" 	You said that you were arrested on June the 1st 

	

7 
	and were released on June the 7th? 

	

8 
	

A 

	

9 
	

Rearrested on June the 26th?' 

	

10 
	

A 	Yes, sir. 

	

11 
	

And remained in custody until the date you were 

	

12 
	released and you killed Deborah Panos, correct? 

	

13 
	

Yes, sir. 

	

14 
	

Why were you arrested on Shauntel's birthday? 

	

15 
	

A 	I was trying to shoplift Shauntel a couple 

	

16 
	

outfits for her birthday. 

	

17 
	

Do you like being in custody? 

	

18 
	

A 	Absolutely not, sir. 

	

19 
	

It's not much of a life to be incarcerated, is 

	

0 	it? 

	

21 	 A 	No, sir. 

	

22 	 Q 	You've had a substar21.1!2._12212slot_ilme to 

	

23 	think about  today j  havenLL_you? 

	

24 
	

A 	Yes sir. 

	

25 
	

You've known for quite awhile, haven't you, 

13 

14 
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that at some point )23_12ngil_..t.akm-1.1411—wItness—stan4—and give 

2 	the jury your version of what happened? 

A 	Yes, sir. 

And once you had made that decision, whenever 

it was, you've given a lot of attention to what you would 

tell  the jury? 

A 	I didn't make up anything, sir. 

' I didn't say you made up anything, Mr. 

9 	Chappell. Have you thought  a lot about what you would tell . _ 

10 	the _Jt112:.y3.. 

11 
	

A 	No. 

12 I 	 Q 	Have you thought a lot about how you would act 

on the witness stand? 

A 	No, sir. 

As you sit here this afternoon are you 

concerned about punishment? 

A 	No, sir. Whatever I get I'll accept it. 

It doesn't matter to you whether you're 

convicted of voluntary manslaughter or murder of the second 

degree or murder of the first degree? 

A 	Does it matter? Is that what you said? 

I'm asking you if it matters which you were 

convicted of. 

A 	No, it doesn't matter, sir, Whatever I'm 

convicted of I'll accept it. 

c% p1472 
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14 	1 	 Q 	And you're not concerned if it's murder of the 

2 	first degree that the punishments be minimized to some 

3 	extent? 

4 	 A 	Could you please repeat that, sir. 

5 
	

You said it really doesn't matter to you what 

6 
	

you're cobvicted of, if it's first degree murder you will 

7 
	

accept that. Is that what you said basically? 

8 	 A 	Yes, whatever I'm convicted of / will accept 

9 	it, sir. 

Q 	My question therefore was so there isn't some 

effort here on the witness stand to present yourself in such 

a way that you will minimize your punishment? 

13 
	

A 	No, sir. 

14 
	

Q 	You don't care if you get a death sentence? 

15 
	

A 	Yes, 1 do care if I get the death sentence. 

16 
	

So you don't want to get a death sentence? 

17 
	

A 	I have three children, sir, and I want to see 

18 
	

them and be able to do something with them sometime in my 

19 	life. 

20 
	

SO we have established that is a punishment 

21 
	

that you want to avoid; is that true? 

22 
	

A 	Yes, sir, I am pretty sure any man or woman 

23 
	would want to avoid the death penalty. 

24 	 Q 	Are you telling us it doesn't matter beyond 

25 	that if it's life with the possibility of parole or life 

10 

11 

12 
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without parole? You don't care? 

A 	I do care, but -- 

Q 	What do you mean you do care? 

	

4 	 A 	Of course I'm going to care, you know. 

The bottom line is you don't want to get life 

	

6 	without parole either, do you, Mr. Chappell? 

	

7 
	

A 	If I get it, I will accept it, sir. 

	

8 
	

IS that what you want? 

	

9 
	

A 	NO. I have three children and I want to see my 

	

10 
	

three children and be able to do something with them in 

their life. I never had no father, sir. 

	

12 
	

So you'd certainly prefer a life with a parole 

	

13 
	sentence? 

	

14 
	

A 
	

I would be honored to have life with. 

	

15 
	

Honored, is that your answer? 

	

16 
	

A 
	

I would be honored to be able to get out 

	

17 	sometime in my life and be able to reconcile with my 

	

18 	children. 

	

19 	 0 	So you do have an interest in how this case 

	

20 	turns out? 

	

21 
	

A 	Of course. Yes. 

	

22 
	

0 	You were asked about jobs that you've held. I 

	

23 	don't want to go back to Lansing, Michigan or Tucson, 

	

24 	Arizona, I want to limit the questions about employment, 

	

25 	gainful employment to Las Vegas. You said you got a ob at 
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14 	 Ethel M Chocolate? 

2 
	

A 	Yes, sir. 

3 
	

You worked there a month and a half? 

4 
	

A 	Yes, sir. 

5 
	

Q 	And then you said because Deborah worked that 

6 
	

you needed to watch the children? 

7 
	

A 	No. / didn't say it that way. 

Q 	How did you say it? 

A 	we couldn't afford day-care at that time, sir, 

and we didn't know nobody in Las Vegas yet so we couldn't 

find no babysitter and me staying home with the children 

watching the kids wasn't nothing new so I went ahead and I 

did it again and 	lost my job. 13 

14 

15 

16 	my job. 

17 

After a month and a half? 

A 	Yes. I called them three times, sir, and lost 

How quickly after you had moved to Las Vegas, 

15 

1 8 
	which as I remember you said was around October the 1st, 

19 
	

1994, was it that you got the job at Ethel M? 

20 
	

A 	When was it when I got the job at Ethel M? 

21 
	

How quickly after you arrived in Las Vegas? 

22 
	

A 	Vary quick. Because Debbie was going to work 

23 
	there too. We both went there and took the test. Probably 

24 
	about two weeks after we arrived here, sir, to live here. 

25 Q 	So perhaps the middle of October? 

f.101475 

04022 



15 

2 

3 

 

Yes, sir. 

Of 1994? 

Yes, sir. 

About two years ago? 

Yes, sir. 

69 

 

4 

 

Q 
	

And as you've just explained you worked for 

7 	approximately a month and a half? 

8 	 A 	Yes, sir. • 

Q 	Now, where is It that you next had gainful 

employment in /as Vegas? 

A 	Me and Debbie went out together and I turned: in 

12 	applications, but I didn't get no response. And I went to a 

13 	temporary service to get a job at Price Rite on Bonanza and 

I forgot the other name of the street but Price Rite on 

15 

	

	Bonanza, and I was supposed to go take my drug test, you 

know, and I didn't make it there. 

17 
	

Is the answer you didn't ever have gainful 

10 
	

employment after you lost your job at Ethel M's? 

19 
	

No, sir. 

20 
	

So after perhaps the middle of October -- I'm 

21 	sorry -- perhaps after, what, the first of December 1994 you 

22 	didn't ever contribute financially to the support of Deborah 

23 	Palms and your children? 

24 
	

A 	I got some things for my children. I also got 

25 I some things for Debbie, but / did not -- 

001476 
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15 Q 	How, Sir? 

A 

HOW? 

A 	, As you know I shoplifted a couple of times,' 

	

5 	I 	Sir, 

Q . 
	

You were asked earlier if your drug problem had 

	

7 	hindered your ability to be a good father and in this case a 

	

8 	good boyfriend to Deborah. Are you still saying while you 

	

9 	lived in Las Vegas that your drug problem didn't affect your 

	

10 	ability to provide for your family? 

A 	No. I was doing drugs, sir, and. 1 did bring 

	

12 	things home for my children and Debbie. 

	

13 	 Q 	What things? 

	

14 	 I brought Debbie an outfit home, Valentine's 

15 1  Day I got her a card, stuffed animal. I got my kids some 

video games, hand held video games. when Debbie and I had 

accidentally broke her nose with the cup, I went and stole 

her some bandages and Band Aids and stuff and Neosporin for 

her nose. Got cough medicine for the children. 

Did you ever help pay for the rent? 

A 	Around that time, no, sir. 

Around what time? 

A 	After I lost my job at Ethel M. 

Any time after that did you pay for the rent? 

•1 

16 

17 

la 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 A 	No. 
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Did you regularly put food on the table to feed 

children? 

15 

A 

your kids? 

I brought food home a couple -  of times, sir. 

YOU consider a couple of times providing for 4 

71 

A 	Not 100 percent, but I was doing something. I 

	

7 
	

just didn't -- 

Q 	What drugs were you using in Las Vegas? 

A 	Marijuana and cocaine, sir. 

Q 	How regularly did You use marijuana and 

cocaine? 

	

• 72 
	

A 	When We first moved here I didn't mess around 

	

13 	for like about two months and then after that a couple of 

	

14 	times a week and then around between May 10th and around 

	

15 	June 26th I did It a lot, probably every day, sir. 

	

16 
	

Are we talking about marijuana or cocaine or 

	

17 	both? .  

A - Both. 

Q 

 

How much marijuana, if as you said from perhaps 

May the 10th until June the 26th you were using it daily, 

how much on a daily basis? 

A 	Probably about two joints a day. 

How much cocaine? 

A 	I'm not exactly sure. There was different 

amounts on different days, sir. 

1$ 
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11 

How would.ynu ingest the cocaine?' 

A 
	

Smoke it. Freebase it, sir. 

3 
	

Where would you get it? 

A 
	

From people who lived over at Vera Johnson 

Apartments, sir. 

The Vera Johnson projects at 507 North Lamb? 

A 	Yes, sir. 

Q 	You spent a lot of time over there? 

A 	I spent some time over there. 

What does that mean I spent some time? 

At the beginning, AWD, I wasn't staying over 

12 	there a lot. Towards the end around between like June 1st' 

13 	and June 26th 2 was over there a lot. 

14 	 Q 	Every day? 

15 	 A 	Yes. 

16 	 Q 	For hours every day? 

17 	 A 	Yes. 

18 	 0 	Stay overnight at crack houses? 

19 	 A 

20 	me sleeping over there. I don't recall -- 

21 	 0 
	

Bridget's place, who is Bridget? 

22 
	

A 	Bridget -- a girl that lives over there, some. 

23 	lady that. lives over there. 

Did you stay overnight at Bridget's place? 
-------- 

25 
	

A 
	

No, I'd be there late at night, but I never 

15 

16 

7 

8 

10 

No . I remember LaDonna Jackson saying she seen 

601479 
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16 1 I went there and slept there all night and stayed there all 

night and got up the next day and went home or nothing like 

that. It wasn't like that. 

How late is late at night? 

A 	I'd be there sometimes three in the morning, 

four in the morning, something like that. 

7 
	

Q 	Did that happen regularly during the month of 

A 	No. I didn't hang out at Bridget's house all 

the time no. 

Well, were you concerned when you would stay 

out very late about Deborah's welfare, those of your 

children? 

A 	I would talk to her. I would call her and talk 

to her or I would go home in the middle of the day and let 

her know what I was doing or where I was. 

0 
	

How were you getting the crack that you were 

smoking? 

A 	Sometimes it was people over there that had it 

that would share. Sometimes I would shoplift to get it. 

Both ways. Sometimes people had it, they shared, sometimes 

I would shoplift and I'd get some. 

0 	The defense asked you about this incident which 

occurred in Tucson on February the 23rd, 1994 when the 

police came? 

10 

11 

12 
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16 A 	Yes. 

0 	You may remember that the lady officer from 

Tucson a Jeri Earnst testified? 

	

4 
	

A 	.Yes, I remember her testifying. 

Row, as I remember -  you said on directL 

examination that you had taken a dresser that Deborah had 

purchased and you took it back to the store and you got 

refund money? 

A 
	

Yes, sir. 

	

10 
	

And it was for that reason the two of you were 

	

11 	arguing? 

	

12 	 A 	That's how the argument started out and then 

	

13 
	

it -- 

	

14 
	

Whosse dresser was it? 

	

15 	 A 	I know she bought it. 

	

16 
	

But didn't she buy it for Shauntel your little 

	

17 	daughter? 

	

18 	 A 	I'm not sure she bought it for Shauntel. •I 

	

19 
	

don't think that's true. I think 	I don't think it was 

	

20 	for Shauntel. I don't think so. I don't recall her buying 

	

21 
	

no dresser for Shauntel. We had plenty of dressers in the 

	

22 	house, sir. We had lots of them. 

	

23 
	

But she bought it for some reason? 

	

24 
	

A 	Right, she bought it for some reason. 

	

25 
	

With her money? 

04028 



16 A 	Right. 

Q 	Did you get her permission to take it back to 

the Store and get a refund? 

	

4 
	

No, sir. No, I did not. 

What did you do with money? Did you get 

Deborah eh outfit or bandages? 

I don't recall, exactly what I• did do with the 

money, sir, but I know that I had to make up for it because 

	

9 
	

there would be times that -- 

	

10 
	

Q 	We've had testimony from Officer Earnst that 

	

11 	thiS argument according to Deborah concluded with you 

	

12 
	engaging in acts of domestic violence. What did you do? 

	

13 
	

A 	I don't recall everything I did. 

	

14 
	

• 	

Did you knock her to the floor? 

	

15 
	

A 	I don't remember doing that. 

	

16 
	

Did you kick her? 

	

17 
	

A 	I did not kick her, sir. 

Q So if that's what she related tearfully and 

	

19 
	emotionally to the officer, that would be inaccurate? 

	

20 
	

A 	I did not kick her, sir. I do not recall 

	

21 
	

kicking her so I know r did not kick her. If I kicked her, 

22 	I would know it. I did not kick her that day, sir. I did 

23 	not kick her at all. 

24 Q 	Well, if you kicked her when she was down, 

25 	would you admit it? 

7 5 
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• 5 

Of course. I'm not going to lie about nothing. 

I'm not going to lie about nothing. 

You wouldn't lie about anything here on the. 

witness stand, would you? 

A 	No, sir. 

Q. 	YOU were asked on direct examination about the 

situation where Deborah's nose was broken January the 9th, 

1995 here in Las Vegas? -  

A 	Yes. 

16 	1 

6 

7 

5 

9 

10 	 Q 	You said that you threw a plastic thermal cup? 

A 	Yes, sir. 

You didn't hold it and strike her with it? 

A 
	

No. 

Q You just threw it? 

A 	I threw it. 

Q And you said it hit her on the nose? 

A 	Yee, sir. 

Q You didn't strike her in any other way? 

A 	No, I did not. 

• You didn't hit her in the forehead? 

A 	No, sir. The cup came across this way so it 

could have hit her forehead and it landed right here. 

Q It could have been a cup, a thermal container 

that caused a laceration on the forehead and also on the 
. 17 

25 I side of the nose? 

crorts 
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' 17 	1 	 The cup cauSed the damage to her face, sir, 

yes, it did. 

Q 	Well, during your direct youtalked about the 

injury to the nose, the nose was broken, correct? 

A 	Yes, sir. That's what the doctor said, yes'. 

O. 	And the medical report in evidence indicates 

stitches were taken on the bridge of the nose? 

A 	YeS, sir. . 

	

9 
	

Q 	There was also a running stitch taken in the 

	

10 
	right eyebrow area? .  

	

11 
	

A 	Yes, I remember seeing that, sir. 

	

12 
	

But you're saying that was all from throwing 

	

13 
	

the cup you didn't strike her there? 

	

• 14 
	

She got hit with the cup and that was it, sir. 

	

15 
	

THE COURT: Mr. Harmon, there's been a request 

	

16 
	

that we take a brief recess at this point to accommodate the 

	

17 	jury. 

Ladles and gentlemen, during the recess it is 

19 your duty not to converse among yourselves or with anyone 

20 	connected with the trial, or read, watch or listen to any 

21 	report of or commentary on the trial by any medium of 

22 	information including, without limitation, newspaper, 

23 	television and radio, and you are not to form or express any 

24 	opinion on any subject connected with this case until it is 

25 	finally submitted to you. 

18 

04031 



78 

17 
	

This will be about a ten minute recess. 

2 	don't want you to leave the upper deck of the courthouse. 

3 	We will be reconvening at five minutes after 500 at which 

time I'll be able to tell you - before we go we'll do this 

right now. Would counsel approach the bench. 

(At this time, an 
off-the-record 

'7 
	

discussion was held.) 

8 
	

THE COURT: I understand one of the jurors has 

9 	to be someplace at six o'clock; is that correct? Because if 

10 
	

somebody has an appointment, we are going to accommodate. 

just need to know how far it is so We can give an estimate. 

12 
	

JURR NO 11: / just wanted to get out for the 

13 	genie. 

14. 	 THE COURT: In that case I think we should be 

15 	able to finish with this witness.today. We'll finish with 

16 	this witness and our estimate is somewhere in the area of 

17 
	

5:30 to 5:45. 

18 
	

(Recess.) 

19 
	

THE COURT: Counsel stipulate to the presence 

20 
	

of the jury? 

21 
	

MR. HARMON: Yes, Your Honor. 

MR. BROOKS: Defense will, Your Honor. 

23 THE COURT: Mr. Chappell, will you please 

24 	retake the witness stand. 

Mr. Harmon, you may continue your 

22 

25 
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79 

cross-examination of this witness. 

2 
	

MR. HARMON: Thank you Judge. 

BY MR. HARMON: 

4 
	

Mr. Chappell, was it your testimony during 

direct examination that after you hurt your wife's nose that 

6 	you called 911? 

A 	Yes, sir. 

Do you recall the testimony that was offered by 

Daniel Giersdorf of the police department that the call came 

from Deborah? 

A 	No. I heard him say that, but he was false. 

He was wrong. 

She was taken to the hospital wasn't she? 

A 	Yes, she was. 

9 Did you go along? 

A 	No, I did not. I walked with her to put her 

17 	inside the back, but three kids were along the aide and I 

1 
	went back inside and they said she was going to go to UMa. 

19 	 Q 	The testimony by Giersdorf . suggested when they 

20 	got there and made contact with you, you were sitting calmly 

21 	and watching television? 

22 	 A 	That was false also, sir. The TV was in the 

23 	bedroom at that time, the three children were sitting in the 

24 	front of the TV. I was outside in the living room sitting 

25 	in the chair. The TV wasn't even in the room at that time 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 
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a 

9 

10 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 	sir. • 

21 

11 

A 	He didn't just come in and open the door. - 

got up and opened the door for him,. sir. 

Q 	On June the1st, 1995 we've had testimony that 

there was another argument between you and Deborah Panos? .  

A 	•es, sir. 

Q 	You indicated that you hadn't seen her for 

. quite awhile? 

A 

I don't remember why, but I know she was gone: 

. 	Had she been gone for A number of days? 

A 	She was gone all day the day before that day, 

Exactly. 

Now did it happen that you hadn't seen her? 

Did you become concerned . about where she was 

1 7 
	 sir. They came in and they slammed me All around like I 

just testified, told my attorney about. 

They said they came up and announced their 

4 
	presence, could See inside and you didn't even get up? 

A 	That's not true. I let them in. He didn't 

just come -- 

Ultimately? 

22 
	and what she was doing and who she was doing it with? 

23 
	 A 	Yes, sir. 

24 
	 So when she came home you started to ask a lot 

25 
	of questions; is that correct? 

n01487 
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17 
	

1 	 A 
	

I asked her a number of questions, yes. 

What types of questions? 

A 
	

don't remember. 1 remember asking her where 

	

4 	she had been. 

Does she tell you where she had been? 

A' 	She gave me many excuses, different excuses. 

They all didn't add up together. 

They were not excuses you accepted; is that 

	

9 	correct? 

	

10 
	

A 
	

No. 

	

11 
	

So you got rough with her; is that true? 

	

12 
	

A 
	

Not immediately, sir. 

	

13 
	

well, if not immediately, at 'a certain point 

	

14 
	

did you take her into the bedroom? 

	

15 
	

A 	I didn't take her in there. We both walked in 

	

16 
	

the bedroom. 

	

17 
	

After you walked into the bedroom did you 

	

18 
	

become physical with her? 

	

19 
	

A 	Yes, / put her on the bed. 

	

20 	 Q 	What does that mean yes, 1 put her on the bed? 

	

21 	 A 	That's what 1 did. 

	

22 	 Q 	Did you grab her? 

	

23 	 A 	I don't remember exactly. 

	

24 	 0 	I'm trying to figure out how she got from a 

	

25 	standing position to on the bed. 

901488 
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15 	 A 	I don't remember, sir. 

So after you had put her on the bed did you get 

	

3 	up and straddle her and pin her arms down with your knees? 

A 	I got on top of her, yes, sir. 

Q 	Did you pin her arms down with your knees? 

	

6 	 A' 	I'm not sure about pin her arms down. I was on 

top of her, sir, I know that. 

So while you were on top of her according to 

your testimony on direct examination you said I showed her a 

	

10 	knife. 

A 	Yes, I did: 

	

12 
	

0 	Now, mt. Chappell, what does that mean, 

	

13 	showed her a knife? ,  

	

14 
	

A 	That means I held it up like this and I asked 

	

15 
	

her where she had been. 

	

16 
	

Describe the knife you held up like that. 

	

17 
	

A 	I don't remember. sir. 

	

18 
	

Where did you get the knife? 

	

19 
	

A 	The knife was on the dresser. 

	

20 
	

On the dresser in the bedroom? 

	

21 
	

A 	Yes, sir. 

	

22 
	

Whose knife was it? 

	

23 
	

A 
	

It belonged to the household. 

	

24 
	

It was Deborah's knife? 

	

25 
	

A 	If you want to Say that, yes. 

(.) 014139 
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18 	1 	 Q 	/'m asking you. Whose 'knife was it? .  

It belonged to both of us, sir. ,  

Was it a kitchen knife? 

	

A 
	

Yes, air. 

	

Q 	. Steak knife? 

A. 	I'm not sure if it was a steak knife, sir, 

You've seen the knife in court., 68-A-1, that 

you used to kill her. Did it look like that knife? 

	

A 	No, it did not. 

10 
	

Was it the same type of knife? . 

11 
	

A 	No, it was not. 

12 
	

So when you're on top of her you say you showed 

13 
	

her this knife? 

14 
	

Yes, 

15 
	

0 	What did you do, reach over and take it off of 

16 
	

the table? 

17 
	

A 	Yeah. 

18 
	

0 	What was your purpose in showing her the knife? 

19 
	

A 	I was trying to get information out of her. 

20 
	

That's i t  

21 
	

0 	You were trying to use the knife to coerce 

22 	information out of her; is that true, Mr. Chappell? 

23 
	

A 	Yes, I guess so, sir. 

24 	 Q 	You were trying to find out if she had a 

25. 	boyfriend? 

001_49C 
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18 	 I didn't ask her that. 

2 
	

What type of information were you trying to get • 

out? 

4 
	

I don't remember what questions / asked her. 

know I asked her where she had been. 

You were jealous? 

A 	No, not at that point, no. I was just 

concerned and she had me worried and when we argued about 

it, she said a couple of things and I got upset about it. - 

10 	 Q 	You weren't just concerned about the baaeball 

11 	scores, were you; or the weather forecast,.whattype of 

12 	information were you trying to get her to divulge by showing 

13 	her a knife? 

44 	 A 	I just wanted to know where she had been . . 

15 	That's it. 

16 Q 	Did you feel you were entitled to know where 

17 	she had been? 

A 	She asked me every time when I was gone where 

19 	had been. 

20 
	

Q 
	

Well, obviously if you had to put her down on 

21 	the bed and get on top of her and show her a knife she 

22 	didn't want to tell you what you wanted to know; is that a 

23 	safe assumption? 

24 
	

A 	That could b 

25 Q 	Did you feel like you're entitled to get 

101 11 91 
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65 

answers from her? 

2 
	

A 	I answered her when she asked me so I expected 

the same thing. 

	

4 
	

You weren't married, were you? 

	

A 	No, we didn't make it, sir. 

	

6 
	

Q 
	

She hadn't. made any marital commitment to you, 

hal:L.11322_ 

	

8 
	

A 	She told me you get me a ring and I'll marry 

	

9 
	you. That's what she told me. 

	

10 
	

Did you ever get her the ring, Mr. Chappell? 

	

A 	No, I did not, sir. 

	

12 
	

0 	You say you showed her the knife. Did you 

	

13 	threaten her with the knife? 

	

14 
	

A 	No. I just was asking her questions and just 

	

15 
	showed her the knife. 1 didn't threaten her, didn't do 

	

16 
	nothing with the knife, no. sir. 

	

17 
	

Officer Allen Williams testified about this 

	

18 
	

incident and said it was related to him by Deborah that she 

	

19 
	

had been threatened -- 

	

20 
	

A 	No. 

	

21 
	

r12 
	

with the knife. 

	

22 
	

A 	He was false also, sir. 

	

23 
	

Dina Freeman the employee with the Tucson 

	

24 
	

Police Department is a liar; is that what you're telling us? 

	

25 	 A 	What she said in her testimony in this 
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18 	 courtroom was false. 

Daniel Giersdorf from the Metropolitan Police 

Department is a liar? 

	

4 	 A 	I don't remember everything he said. I 

remember exactly everything she said. 

Q. 	Well, you said he lied about how you were 
1 9 

acting when they came to the mobile home on January the 9th. 

He's a liar? 

A 	Are you talking about the cup incident? 

	

10 
	

I'm talking about the day that Deborah's nose 

	

11 
	was broken by you. 

	

12 
	

Yeah, he said I was sitting there watching TV. 

	

13 	That's not true. The TV was not in the living room. 

	

14 
	

Q 	So Giersdorf also is a liar? 

	

15 
	

A 	I can't call him no liar, but when he said I 

	

1 6 
	

was sitting there watching TV, that was false. 

	

17 
	

You were standing watching TV? 

	

16 
	

A 	No. When they opened the door, I sat down. 

	

19 	came inside, two of them came inside and they grabbed me, my 

	

20 	son James Paws seen the entire incident and was crying and 

	

21 	screaming and they were telling him to go sit down, 

	

22 	everything would be okay. They slammed me all over the 

	

23 	place and took me to jail in my boxers, sir, and my sockS. 

	

24 	That's it. I didn't even get a chance to talk. They came 

	

25 	in, they roughed me up and moved me quickly to their vehicle 
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and slapped me on the hood and put me in the car. 

And you thought that was inappropriate police 

conduct regarding someone battering his girlfriend? 

In that situation, yes they were out of 

control, yes, they were. 

Q. 	You hadn't been out of control? 

A 	They were out of control that day. 

And furthermore it is your. allegation that on 

June the 1st, 1995 Officer Williams got information which 

was false, you did not threaten Deborah Panos with a knife? 

A 	No I didn't say no threats to her. She might 

have considered me -- my actions as threatening, but 

didn't say no threats towards her, no, r did not. 

Why in the world would she think that just 

because you put her down on the bed and got on top of her 

and showed her a knife? 

A 	I'm pretty sure any woman would be scared in 

that position, sir. 

And you wanted her to be scared, didn't you? 

A 	I just wanted to get information from her. I 

admit I seen that it wasn't working and so I got rid of the 

knife, sir. And I let her up. 

4 	After her roommate knocked on the bedroom door; 

isn't that true? 

A 	No. No. No, because I had -- I remember 

n0:1494 
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7 you had said some degrading things to Debbie Panos in 

letters you sent from jail 

Yes, sir. 

Do you remember stating that in the last two 

9 

do you remember that question? 

putting the knife on the dresser and I was not even on the 

bed when she knocked on the door, no, that's not true. 

Didn't Claire interrupt what was happening? 

No, Claire did not open the door and come 

nothing. That did not happen, sir. 

While you were asked on direct examination 

letters you said Some degrading things? 

.yes. 

When were the last two letters written? 

A 	I stayed in the city nine days so.it  was before 

Between August 5th and August 15. 

before you killed her s that correct? 

That was the last letters I written, sir. 

not sure of the exact dates but they were the last ones I 

19 

A 

19 

written. 

And you told your counsel that you wrote the 

letters because you were feeling lonely and you were very 

depressed and you were hurt and you were devastated? 

Right. Exactly. 

Why, Mr. Chappell? Why did you have those 

.20 

21 

22 

23 

24 
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1 	feelings? 

Because the things she was telling me on the 

phone. 

0 	You Already suspected her of being unfaithful, 

didn't you? 

A. 	I asked her and she told me no so I didn't 

	

7 	pressure her about that. 

Well, you had some pretty strong suspicion. 

Didn't you tall her a slut? 

	

1 0 
	

A 	I. did write that, yes, sir. 

	

1 1 
	

Didn't you call her a bitch? 

	

12 
	

A 	I did'write that, yes, sir. 

	

13 
	

Q 	Did you call her a whore? 

	

14 
	

A 	I did write that, yes, air. 

	

15 
	

And you called her stupid? 

	

16 
	

A 	I don't remember writing that. If I wrote 

	

17 
	

it 	if I wrote it -- 

	

18 
	

Q • 	You even made a religious judgment. You said. 

19. 	she was going to hell; 	that correct?. 

	

.20 	 .A 	I don't recall writing that, sir. 

	

21 	 You .don't recall writing that? 

	

22 	 A 	No. 

	

23 	 Q 	Did yOli ask her at any time in your 

	

24 	correspondence if she had AIDS yet from sleeping around with 

	

25 	other men? 
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16 

17 A 

18 

19 	1 	 A 	All through our relationship, you know, we 

2 	would talk about that situation, talking about people being 

3 	unfaithful and we just would conversate about what was going 

4 	on around the world and with other people and how everybody 

5 	around in our community and stuff was getting that disease 

6 	and I just wanted to put AIDS in her mind and let her know 

that sleeping around wasn't good if she was doing it, sir. 

Didn't you ask her if she had AIDS yet?: 

A 
	

remember writing something like that, Yee. 

10 	 Q 	Now, why would you ask that type of question 

1 1 
	

and why would you call this woman that you are representing 

12 	to us here today in this courtroom as being someone you 

13 	loved, why would you call her a whore and a slut and a 

14 	bitch? 

7 

9 

I was upset at that time, sir. 

Obviously very upset? 

I was upset. 

What made you so upset that you would 

19 	characterize her in very hateful degrading language? 

20 I 	 A 	I was upset about numerous things. I wrote 

21 	those things and I'm sorry. I told her I was sorry. We 

22 	talked about them letters before I. got out of jail, sir, and 

23 	I apologized to her over the phone. 

24 	 Q 	You said you talked to Deborah Panos the day 

25 	before you killed her, August the 30th? 

oni 45)7  
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20 	 I seen her at court, yes, sir. 

her? 

to her, sir. 

SO you didn't talk with her, you simply saw 

I did too talk to her. I seen her and talked 

That was the day you entered a plea of guilty 

	

7 
	

to a domestic battery charge? 

	

8 
	

A 	Numerous charges that day, sir. 

The domestic battery to which you pled guilty 

	

10 
	

was the June 1st, 1995 crime? 

Yes, sir. 

	

2 
	

Did Deborah Pianos offer testimony at any type 

	

13 	of hearing on August the 30th against you? 

	

14 
	

A 	No, sir. No, she did not. 

	

15 
	

Explain what enabled you to speak with her? 

	

16 
	

A 	I was sitting outside the courtroom, I was 

	

17 
	

sitting right here, the officer was sitting right here and 

	

18 
	she came walking through the door. She was talking to me 

	

19 
	

right here and she was like right in my face right here. 

	

20 
	

What did you say to her? 

	

21 	 A 	I asked her how she'd been. I was crying. She 

	

22 	told me to stop crying. She told me she missed me. She 

	

23 	told me she loved me. She said the kids had been asking 

	

24 	about you. She said -- she asked me was I getting out, she 

	

25 	asked me that numerous timee. 
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4 

What did you tell her? 

I said I am pretty sure I am getting out but I 

said, you know, I'm supposed to go to the rehab place.. But 

I told her yes, I should be getting out tomorrow. She said 

okay. 

Q' 	You're telling us that - Iou knew on August the 

30th that you were going to get out the following day? 

A 	They wasn't supposed to let Me go, sir, to I 

didn't know I was leaving that day, sir, 

	

10 	 Q 	Well, that must be true because you explained 

	

11- 	earlier to your counsel you didn't know when you were going 

	

12 	to get out? 

	

13 	 A 	No. I-just told her what happened in court and 

	

14- 	she asked me was I getting out tomorrow. 

	

15 	 Q 	And you certainly weren't in the position to 

	

16 	tell her yes, I'm going to be seeing you out at 839. North 

	

17 	Lamb? 

	

18 
	

A 	I told her -- I said I should be seeing you And 

the children tomorrow. I told her that. Those were my . 

	

20 
	exact words to her, sir. . 

	

21 
	

Q 	Who had told you there was any possibility you 

	

22 	would get out on August the 31st? 

	

-23 	 A 	EOB came and seen me in jail and they said. 

	

24 	 Q. 	When did they come and see.you? 

	

25 	 A 	I don't know the exact date but when.I was 
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incarcerated between June 25th and August before I went to 

the city -- August 20th or 21st between that time they came 

3 	and had a little session with me. I took a little test and 

4 
	

they talked to me and told me that when I do get out that 

they said you're not going to be forced to stay there. They 

6 
	

said you.want to come there and take care of your business, 

7 
	

you could do that. But they said if I wanted to leave and 

8 
	

go home or whatever I could also do that. 

9 
	

The representative of MB said when you get' 

10 

1 1 

12 

13 

14 

out? 

A 	That wasn't the lady's exact words. 

Q 	That's what you just said but they didn't tell 

you when that would be, did they? 

A 	No, they didn't give me no exact date. I was 

15 	shocked when the city came and got me. 

16 	 Q 	You were sentenced after you pled guilty to 

17 	domestic battery, weren't you? 

18 
	

A 	Right. 

19 
	

Didn't EOB come by to see you even before you 

20 
	were sentenced? 

21 
	

A 	They came by, come to the county before I was 

22 sentenced in the county, not in the city, no. 

They came to see you before you pled guilty and 

24 that would obviously be before you were sentenced so they 

25 	certainly didn't tell you when -- 

11•=■-■-•••■•-..,.... !•■••••••■•••• ••■••••■•■•■■•■■• 
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• A 	I had two different cases sir. I had a case 

  

2 	in the county and several cases in the city. 

3 
	

I'm asking you if EOB told you when you were 

4 
	

going to get out? 

A 	No, they didn't know the exact date r was 

6 	getting Qut, no. 

7 
	

Q 	Furthermore you didn't tell Deborah Panos when 

8 	you were going to get out when you saw her August the 30th 

9 	because you didn't know? 

A 	I told her I should get out tomorrow. That was 

1 1 
	my exact words to her, sir. 

12 

13 	her? 

And upon what did you base that statement to 

14 	 Pardon me? 

is Q 	why did you think you were going to get out on 

16 	the 31st? 

17 	 A 	Because ECM had told me when I do get out, they 

18 
	said that.I would be able to leave sometimes from that 

19 	facility and go home. 

20 	 Q 	You said that Deborah told you on the 30th she 

21 	loved you? 

22 	 A 	Yes, sir. 

23 	 Q 
	

She didn't tell you it was over between the two 

24 	of you? 

25 	 A 	She never said them words to ma, sir. No. 
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SO you're telling us that in fact your guess 

came true the following day August the 31st you were 

released? 

A 	I was released, yes, sir. 

And you talked with a representative of law 

enforcement at about 10:45 a.m.? 

	

A 	Not from about 9:30 till ten something. 

From perhaps 9:30 in the morning until ten 

9 
	

o'clock something on August the 31st -- 

10 
	

They let me out at nine o'clock, went to the 

county jail and then we went to his office. So it had to be 

12 
	

around 9:30, 9:45 and I stayed there till about 10:45. 

13 
	

was there about an hour. 

10 
	

Q 	And after about 10:45 a.m. you were released 

15 
	

and that's when you said you walked back out to the area of 

16 
	

Deborah's mobile home? 

17 
	

I didn't go home first, sir. 

18 	 Q 	I said to the area. 

19 	 A 	Yes. 

20 
	

Q 	You've told us that the Vera Johnson projects 

21 	area is just a couple blocks away? 

22 	 A 	Yes. 

23 	 Also on North Lamb? 

24 	 A 	Yes, sir. 

25 	 Q 	You were by yourself? 
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a 

9 

10 

11 - 

. 12 

13 

14 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

1 Yes, sir. 

Did you have money in your pocket? 

No. No. 

You were broke, weren't you? 

A 
	

Yes, sir. 

How long did you stay in the Vera Johnson 

projects area? 

A 	About 30, 40 minutes. 

Why did you go there first? 

A 	I had some belongings over there and I was 

• 
going over there to get them. But the person wasn't home.s 

I couldn't get them. 

What belongings? 

A 	1 had a pair of shoes over at somebody's house. 

At whose house? 

A 	It was this lady by the name of Sue. 

• Who is Sue? 

A . A resident over in them-apartments. 

• A girlfriend of yours? 

A 	No. I wasn't messing with any otherwomanno, 

sir. She was juat a friend. 

0 	How do your shoes happen to be at Sue's place? 

A 	Oh, I got some new shoes one day and left my 

old ones over at her house. And that was before I went to 

jail and they were at her house the entire time / was in 
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jail. 

Q 	Do you consume any drugs while you were at the 

	

3 
	

Vera Johnson area? 

	

4 
	

A 	Absolutely not, sir. 

Have anything to drink? 

	

6 
	

A 	No.. 

Q 	Haven't you said before that you had a couple 

of beers? 

	

9 
	

A 	There was a guy over there that had some beer 

10 - 	and he asked me did I Want some and I told him . not right 

	

11 
	

now, I told him that I had to graback downtown at one 

	

12 	o'clock, be back downtown at one o'clock. 

	

13 
	

Q . 	So you didn't.drink any beers?. 

	

14 
	

A 	No, I did not. 

	

1 5 
	

0 	Didn't use any dope? - 

	

16 
	

A 	No, sir, I did not. 

	

1 ? 
	

Q . 	you were certainly of sound Mind, tha.is. you 

	

16 
	

knew what you were doing -- 

	

19 
	

A 	r was sober, sir. 

	

20 
	

when you borrowed the bicycle and you went 

21 
	

on over to 839 North Lamb, space 125; is that correct? 

22 
	

A 
	

I was sober and / went home yes, sir. 

23 
	

V 
	

Were you aware of who you were? 

24 
	

A 	Yes. 

25 
	

Did you know where you were going? 
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Yes, sir. 

Did you know why you were going there? 

Yes, sir. 

You said that you borrowed the bicycle and went 

home. 

A' 	Yes, sir. 

want to get something straight. By home 

you're referring to 839 North Lamb, space 125? 

A 	Yes, sir. 

Was the mobile home rented in your name? 

A 	NO, it was not. 

• Had you paid any of the rent at that residence? 

A 	No, I did not. . 

Did you have a key in your pocket that was 

going to enable you to get into your home? 

A 	I lost my key, sir. 

Q Did you get another one from Deborah? 

A 	No, I did not. 

When did you lose your key? 

A 	Right before I went to jail, sir. 

Q Which time? 

A 	Before June 26th, 1995, sir. 

Did you have a marriage certificate on your 

person that gave you entitlement to go into 839 North Lamb, 

space 125? 

1 0 

11 

12 

13 
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24 
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A 	No, I did not have no marriage certificate. 

2 	 Q 	When you got there did you knock on the door? 

	

3 	 A 	No, I did not. 

	

4 	 Q 	Is there a doorbell?.. 

A 	No, there is not. 

Q . 
	

You didn't knock? - 

No, sir. 

You elected to go through a bedroom window? 

A 	I went through that window many times, sir. 

	

10 	That wasn't the first'time. 

	

. Q 	I didn't ask how Many times it had been. your . 

decision was to get in by going in through a window; is that 

your testimony? 

	

14 
	

A 	Yes, I went through the window, sir. 

	

15 
	

And you're saying she was in there and met you 

	

16 	as you were coming in? 

	

17 
	

A 	Yes, sir. 

	

18 
	

And you said she was happy to see you? 

	

19 
	

A 	I told you her exact words when /.went inside 

	

20 	the window, sir. 

	

21 
	

I've forgotten her exact words. 

	

22 
	

A 	She asked me why didn't / knock at the door. 

	

23 
	

told her I did not know you was home, I just called two 

	

24 	times and nobody answered the phone. And she came over and 

	

25 	actually moved the nightstand, moved it a little ways away 

001506 
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from the window for me, sir, and I climbed in the window. 

When did the screen get pushed down and bent? 

A 	I put the screen inside so when she moved the 

	

4 	nightstand I guess it must have went -- some of it got on 

top of the screen because I didn't take the screen and put 

	

6 	it up under there, you know. 

	

7 
	

The testimony has been that the print of a shoe 

	

8 
	

was on the screen. You had to walk on the screen you'd put 

	

9 	inside to get in? 

	

10 
	

A 	Well, if I stepped on it, I don't remember 

	

11 	doing that, but if there was a .footprint on it, my footprint 

	

• 12 	must have been on it. 

	

13 
	

0 - 	The screen is damaged? 

	

14 
	

A 	No, it wasn't damaged the last time I seen it. 

	

15 
	

O 	It's bent, sir, according to the photographs 

	

16 	taken by the officers. You didn't damage the screen? 

	

'17 
	

A 	No, I did .  not damage the screen, sir. 

	

18 
	

O 	She according to you-  met you at the window and 

	

19 	asked why you hadn't knocked. That was-a gOod question, 

	

.20 	wasn't•t? 

	

21 	 A 	I didn't knock because nobody answered the 

	

22 	phone when I called her. 

	

23 
	

O 	Did you have the money to pay for any damage to 

	

24 
	

the window or the screen as a result of your entry through a 

	

25 	window? 

04054 



107 

I didn't damage the window and I didn't damage 

the screen so there wouldn't be no need for no financial 

assistance. 

Q 	You said the two of you talked for about 20 

minutes, you began to kiss and then you started taking each 

6 	other's clothes off? 

A 	Exactly. 

Q 	And you began to have sex? 

9 
	

A 	Yes sir. 

70 
	

YOU said you began to have sex. 

Yes, sir. 

12 
	

And as I remember you said when I entered her, 

13 	her vagina was all loose and wet and smelly? 

14 
	

A 	Exactly. 

15 
	

You said it wasn't nothing like it used to be? 

16 
	

A 	Nothing. Never like that. Never. 

1? 
	

That made you angry? 

18 
	

A 	Of course I would be upset. 

19 
	

What do you mean of course I would be upset? 

;0 
	

A 	Any man would be upset they come home to their 

21 	lady and she wasn't the way -- her vagina was the way 

22 	Debbie's was that day. 

Mr. Chappell, you keep calling her your lady. 

was she wearing a little gold band that you had bought for 

her on her left ring finger? 

00150/3 
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A 

A 	She told me that she was my girl. And I'm 

2 	going to go by that, sir. 

3 
	

Q 	Did you think you owned her, sir? 

A 	No, 1 did not. 

So you've told Us that when you detected that 

6 	something was different you got up and grabbed her? 

A 	Yes, I did. 

Q 	Grabbed her how? 

9 
	

A 	I put my hand in this area right here. 

This area meaning in the area of her neck? 

Yeah. 

Did you begin to choke her, Mr. Chappell? 

I didn't choke her that she couldn't say 

10 

11 

12 

13 

14 	nothing or nothing like that, she couldn't breathe, It 

15 	'wasn't nothing like that. 

16 	 Q 	With both hands did you begin to choke her, 

17 
	sir? 

18 
	

A 	No. No. 

1 9 
	

With only one hand? 

20 
	

A 	One hand, sir. 

21 
	 Q 	Which hand? 

22 
	

A 	My right hand, sir. 

23 
	

Q 	Did you grasp her neck with your right hand? 

24 	Did you take a hold of her neck with your right hand? 

25 
	

She was laying down, I was on top of her 

00-1 SO 9 
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• holding her like onto her neck. I wasn't squeezing it, 

nothing like that.. 

She was still laying on the sofa?' 

	

4 
	

A 	Yes, sir. 

	

5 
	

But you were standing at that time? 

	

6 
	

A 	I Was like on my knees on top of her. I wasn't 

	

7 
	

standing up yet. 

0 	Pinning her clown? 

	

9 
	

A 	If you call just holding on to the front of her 

	

10 	neck pinning her down, yes, sir. 

	

1 1 
	

Q 	Mr. Chappell, I'm not calling it anything. I'm 

	

12 
	

asking you what you were doing. 

	

13 
	

A 	r don't call it pinning her down, no, sir, 

	

14 
	was not pinning her down. 

	

15 
	

You said you grabbed her with your right hand. 

	

16 
	

What were you doing with your left hand? 

	

17 
	

My left hand was at the side of the couch like 

	

18 	that. 

	

19 
	

Did you have the knife at that time? 

	

20 
	

A 	Absolutely not, sir. 

	

21 
	

Had you ejaculated at that time? 

	

22 
	

A 	No air. 

	

23 
	

Q 	You , ve said that she wanted to know if she 

	

24 	could get on top of you after you'd begun to accuse her of 

	

25 	being with someone else? 

•-• 
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A 	Yes. She asked me that about three times. 

Q And you re:.4cted that because at this point you 

were very angry with her? 

A 
	

Yes, I rejected that. 

V 
	

Were you now convinced that she was being 

unfaithful? 

A 
	

No. Not totally, no. 

You said she performed oral sex on you? 

A 	Yes sir. 

• And it was at some point after this that she 

finished and went into the bathroom? 

A 	Exactly. 

• And then she called the day-care center? 

A 	Yes, sir, 

About what time is it that she called the 

. -day-care center? 

A 	I wasn't watching the clock so I don't know. 

what time it was. 

What time would you say you arrived. at the 

mobile home and went into the window and through the window. 

and you were greeted by Deborah? 

A 	I don't know the exact time, sir. I didn't. 

look at the clock at all when I was there. 

Well, how far did you have to walk to get from 

the office of where you had met with the law enforcement man 
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Lamb? 

8 

9 

10 

to get out to the projects area in the 500 block of North . 

4 

Las Vegas 

Bonanza took about 45, 

So if you 

Boulevard and Bonanza to Lamb and 

50 minutes, sir. 

left the office at about 10:45, -. then: 

12 

it was, what, 11:30 or 11:35 when you arrived at the Vera 

Johnson area? 

didn't s643 no clock over there, but I guets 

so, sir. 

You said you were there for about half an hour? 

A 	Yeah. Yes. 

So that's somewhere around noon or perhaps 

13 	shortly after twelve o'clock noon? 

14 
	

A 	Yes. 

15 
	

You borrowed a bicycle? 

16 
	

A 	Yee. 

17 
	

How long did it take you to ride the bicycle 

18 
	

from Vera Johnson to the Balerina Mobile Moms Park? 

19 
	 • A 
	

No longer than ten minutes, sir. 

20 
	

Q 	sow, you said you had called from downtown to .  

21 	try to talk to her and you didn't get her on the telephone? 

22 
	

A 	I called from Mr. Duffy's office, sir. He 

23 
	

dialed and / left a Message On the answering machine. 

24 
	

And you said you called from the projects also? 

25 	 A 	Yes, sir. 
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0 
	

Did you leave a second message on the answering 

machine? 

A 	Yes. I did, sir. 

	

4 
	

And you're telling us you thought she wasn't 

home? 

	

6 
	

A. 	Exactly. She would have picked up the phone if 

	

7 
	

she was home. 

So approximately what time is it that she is 

	

9 
	supposedly calling the day-care center about the children? 

	

10 
	

A 	T didn't see no clock, sir, so I don't know. 

	

11 
	

Do you know , why she called the day-care center? 

	

12 
	

A 	She said let's go pick up the kids. We was 

	

13 	going to get the kids. 

	

14 
	

I thought you mentioned that she was talking 

	

15 
	with someone and you heard her mention 5:35? 

	

16 
	

A 	The lady told her that she had to pick up the 

	

17 	children by 5:30. She said that in her testimony -- 

It certainly wasn't close to 5:30, was it? 

	

19 
	

A 	NO, that's what I asked her. I knew right away 

	

20 	that -- she said she had to take the kids at 730, dropped 

	

21 
	

them off at 7:30 and I knew right then that she didn't have 

	

22 	to pick them up until later in the afternoon, but I told her 

	

23 	I wanted to see them anyway, I wanted to see them. 

	

24 
	

But you said she was acting scared when she was 

	

25 	on the telephone? 
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1 	 A 	She looked nervous to me. If she was scared, 

that 1 think if she was scared she probably would have ran 

or left the mobile home while I was in the bathroom So I 

don't think she was scared. She was just nervous. 

Nervous of you? 

A. 	Nervous of the condition of her vagina and she 

	

7 
	

knew that I was upset about it. 

Q 	That you had accused her of being unfaithful? 

	

9 
	

A 	I asked her who she had been with and the said 

	

10 	nobody. 

	

11 
	

Had you threatened her? 

	

12 
	

No, I did not. 

	

13 
	

Sheri Smith has testified earlier in your 

	

14 	trial, do you remember her, the young lady from the Angel 

	

15 	Day—Care Center? 

	

16 	 A 	Yes. 

	

17 
	

She testified that she asked Deborah Panes. if 

	

18 
	

the could get away from you and come by herself to the 

	

19 	day—care center and Deborah said no? 

	

20 	 A 	I also read that in her statement. I didn't. 

	

21 	hear .  none of that so I donot .know. 

	

22 	 Q 	At this point was Deborah Panos free to 00 

	

23 	somewhere . by . harself? 

	

24 
	

A 	We had both agreed to both going to get the 

	

2$ 	children so I don't know why that was said over the phone. 
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If she had not agreed to let you go with her, 

would you have gone along with her? 

A 	Yeah, I would have gone along with her because 

4 	I wanted to shower and change and all that anyway, sir. 

Q 	Sheri Smith also said that twice during the 

telephone conversation Deborah asked her for help. 

7 	 A 	I heard that, sir. 

Why would Debbie be asking this employee of the 

day-care center for help? 

A 	I don't know, sir. She had a chance to call 

911 if she was really scared. She didn't do it so she 

couldn't have been really scared, sir. she was nervous, but 

she wasn't scared. 

Q 	Well, you told us a little earlier that she was 

more than nervous. You said she was scared and you figured 

that was because she knew I knew she had been messing 

around; isn't that what you told us earlier? 

A 	She was probably thinking that in her mind, 

yeah. I don't know what she was thinking about. 

Were you also asking Deborah for money? 

A 	No, I had asked Deborah when we pick up the 

kids could we all go out and eat together and she said she 

23 	didn't have no money. we used to go out and eat together a 

24 	lot. 

25 	 Well, you've told us that the two of you left 

1 0 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

15 

19 

20 

21 

22 
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together and you went out to the car and she was going to 

let you drive? 

A 	Yes, we left together and she asked ma do you 

	

4 	want to drive and r said yes. She handed me the keys and we 

went to go get in the car. 

Q . 
	

You've seen the car depicted in Exhibits 56 

through 60, the photographs? 

A 
	

Yes, sir. 

Q 	Is that Debbie's car? 

	

10 
	

A 	Yes, sir. 

It wasn't your car, was it? 

	

12 
	

A 	NO, it wasn't. 

	

13 
	

Did you have a key to the. car? 

	

14 
	

A 	No, I did not. 

	

15 
	 'Did she let you have your own key to her car? 

	

16 
	

A 	No. 

	

17 
	

You hadn't made any of the payments on the car?- 

	

18 
	

A 	When she got the Car she only paid a thousand 

	

19 	bucks for it. It didn't need a payment, sir. 

	

20 
	

Well, that was a thousand dollars more than you 

	

21 	had, wasn't it? .  

	

22 
	

A 	Yeah, you're right. But when she got the car 

	

23 	she told me she had a big surprise for me. She came and 

	

24 	picked me up May 10th at the Clark County Detention Center 

	

25 	in that car, sir. 

001-5-1-6- 
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Q 	Now, you've told us that as the two of you 

walked out you saw the beer cans over next to the house? 

A 	Yes, sir. 

	

4 
	

And you didn't like the condition of the Toyota 

when you got in it? 

A' 	The Toyota was trashed and messed up, sir. Of 

course I didn't like it. She didn't likelt either. She . 

said a - couple comments / know the air conditioner is broke, 

this and that, this and that. 

	

10 
	

Q 	And then you're saying you found a letter in, 

	

11 	where, the console area? 

	

A 	Yes, sir. Right here. Right in between the 

	

, 3 
	

two seats, sir. 

	

14 
	

• 	

And you found that an you were backing out and 

	

15 
	

in the process of driving the vehicle? 

	

16 
	

A 	No, I didn't find it while I was backing out. 

	

17 	I was like two houses down and than I looked, sir. 

	

18 
	

• 	

Two houses down driving the vehicle? 

	

18 . 
	

A 	Yes. 

	

20 
	

It was moved? 

	

21 
	

A 	Yes. 

	

22 
	

• 	

And then as you went along you began to read 

	

23 	it? 

	

24 	 A 	Pardon me? 

	

25 	 As you were driving down the street you were 

00-161-7- 
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reading what was on the note or letter? 

A 	Yes, I let go of the steering wheel like I said 

and read the letter aS quickly as I could. 

Q 	Did you stop it when you let go of the steering 

5 	wheel? 

S 

Stop what? 

The car. 

No. Like I said I almost ran into another car 

	

9 	that was parked. 

	

10 
	

And what you read is that some guy had written 

• 11 
	

her and he was talking about having sex with her? 

	

12 
	

A 	He said numerous things about sex, sir. 

	

13 
	

O 	And you've told us that you were shocked and 

	

14 
	

devastated. 

	

15 
	

A 	Very. 

	

16 
	

Q 	And you backed up, you pulled into the driveway 

	

17 
	and you said you climbed out on her side of the car? 

	

18 
	

A 	Yes, sir. 

	

19 
	 Did you grab her at that time? 

	

20 
	

A 	I pulled her oUt of the car, yes, sir. 

	

21 
	 Why did you climb out on her side? Were you 

	

22 
	afraid she was going to run? 

	

23 
	 She didn't attempt to do it so I don't know, 

	

24 	air. 

	

25 
	 You don't know why you got out on her side of 
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1 	the car? 

	

A 
	

NO. 

You had to step across her to get out, didn't 

	

4 
	you? 

Exactly, yes, sir. 

	

Q 
	

You said she was trying to get the note or 

letter from you? 

	

A 	She was trying to take it from me, sir. 

	

9 
	

Q 	And it was being torn into pieces as you 

	

10 
	

struggled over it? 

	

11 
	

A 	Right. 

	

12 
	

And you remember all of these details; is that 

	

13 	true, Mr. Chappell? 

	

14 
	

A 	I remember 

	

15 	 Q 	You remember dragging her back into the mobile. 

	

16 	home? 

	

17 	 A 	I remember removing her from the vehicle and 

	

18 	going towards the house sir. 

	

19 	 Q 	When you got her into the house do you remember 

	

20 	throwing her onto the floor? 

21 
	

A 	I remember her falling on the floor, yes. 

22 
	

Q 	Did she have a little help in falling on the 

23 	floor? 

24 	 A 	Yes, she did. 

25 
	

And when you helped her fall to the floor what. 

to-1519  
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5 
	

did she do? 

A 	She laid there like I said, sir. She didn't 

Move. 

4 
	

0 	She just laid there and covered up her face, 

didn't she? 

6 
	

A' 
	

Yes, sir. 

7 
	

And tried to protect herself; s that true, Mr. 

Chappell? 

A 	Yes . . 

10 	 Q 	Had she tried to attack you? 

11 	 A 	NO, she did not. 

12 	 0 	Had she got a knife or some type of weapon and 

13 	tried to injure you or hurt you? 

14 . 	 A 	NO, sir, 

15 	 Q 	Did you suffer any type of serious injury as a 

16 	result of the struggle between the two: of you? 

17 	 A 	No, sir. 

18 
	

• 	

So what happened after you had her on the floor 

19 
	and she just laid there and tried to cover herself up, what 

20 
	

did you do, sir? 

21 
	

A 	I can't picture it, sir. I don't remember. 

22 
	

• 	

You can't picture it or you don't want to tell 

23 	us what you picture now in this courtroom in your mind? 

24 
	 I can't see myself hitting her, sir. I am 

25 	telling you I blacked out, sir. Quit just like that. 
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You're saying you blacked out? 

A 	Right. I don't remember seeing myself strike 

this woman or do nothing. 

4 
	

And you remember .precisely what happened right 

up to the moment that you killed her, but you don't remember 

that part of it and then afterwards you remember again? 

A 	I remember moving her towards the house, sir, . 

and i remember seeing her on the floor. That's it. 

Q 	Are you just telling us what you want to tell 

1 0 
	

us? 

11 
	

A 	No sir. 

12 
	

0 
	

Aren't you just remembering what you want to 

13 
	remember? 

14 
	

A 	No, air, that's not true. 

15 
	

Where did the knife come from? 

16 
	

A 	I don't know, sir. 

.17 
	

Is 68-A-1 your knife? 

16 
	

A 	No, it is not. 

19' 
	

Then it was Deborah's knife; is that correct? 

20 
	

A 	It belonged to the household, sir. 

21 
	

Didn't it stay in a drawer in the kitchen? 

22 
	

A 	X don't know. 

23 
	

You killed her in the living room, didn't you? 

24 
	

A 	I don't know if it was in no drawer. I don't 

25 
	remember opening no drawer, sir. 

001_521 
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5 

2 

Q 	At some point after you had beat her into 

submission you had to walk somewhere to get the steak knife; 

isn't that correct? 

A 	I don't remember where I got the knife from, 

sir. If I did, I would tell 1,0u.- But / don't. 

Q . 	The medical examiner says you stabbed her at 

7 I least 13 times in the neck and the chest ten times. You're 

telling us you don't remember any of that? 

A 	No, I do mat. 

Q 	You don't remember stabbing her even once with 

a knife? 

A 	No. No, I do not. 

Now, when is it that you went into the bedroom 

and you threw these letters that you had written to her 

around the room? 

The letters were tossed at her before she had 

performed oral sex on me, sir, right when we went in the 

room. 

-While you were accusing her; is that true? 

A 	I had accused her when I was laying on top 

her, sir.. When I got off of her I didn't repeat What I hid . 

said to her. I just walked away from her. 

Now did the two of you get in the bedroom? How 

did the two of you get into the bedroom? 

A 	I walked in there, she followed me and she 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

la 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 
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a stack of your letters and suggested that these hadn't 

A 	My exact words, yes. 

You've testified that after this happened you 

didn't know that you had killed her? 

21  A 	I seen her on the floor, sir. I left. 

22 	couldn't sit there. 

16 

17 	meant anything to you? 

18 

19 

20 

6 

2 

4 

hugged me around my waist like I said, sir. 

But you didn't want her affection at that 

point; is that what you're telling us? 

No, / did not. 

Because you were angry; i s that true? 

I 

 

was upset. 

You were jealous? 

Upset. 

Q 	Suspicious?' 

A 	Upset. 

Q 	Did you call her a bitch or whore or slut? 

A 	No. 

Q 	That afternoon? 

A 	No, sir, I did not. 

But you've told us at some point you picked up 

9 

10 

11 

12 

1 4 

15 

23 
	

Did you check for a pulse? 

24 
	

A 	NO. No. 

25 
	

0 	There is a telephone inside the mobile home, 
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• isn't there? 

A 	Yes, there was. 

9 
	

Did you go to the telephone since you didn't 

	

4 
	

know that she was dead and call 911? 

A 	If you see somebody like that laying. in front 

of you, Sir, you are not going to sit there and look at 

	

7 
	

that, sir. 

Did you try to help her? 

	

A 	I couldn't look at that, sir. 

So you chose to ignore her situation; ii that 

what you're telling us? Is that your testimony? 

	

A 	I couldn't sit there and look at that, sir. 

had to get out of there, air. '  I couldn't look at it. 

	

14 
	

You didn't climb on your bicycle, you stole her 

	

15 
	car; isn't that true? 

	

16 
	

A 	If you want to call it stealing it. I don't 

	

17 
	

consider myself stealing it, sir. 

	

18 
	

Were the keys still in the car? 

	

19 
	

A 	I don't remember, sir. 

	

20 
	

And you drove to the Vera Johnson projects in 

	

21 
	

the car and you got high? 

	

22 
	

A 	No I did not get high. I parked the car, I 

	

23 
	went inside an abandoned apartment and stayed in there about 

	

24 	three hours, s ir . 

	

25 	 Q 	s that where you got the shrimp and the pie? 

GO-1-5-24 
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I didn't get that 	like ten. o'clock at 

	

2 
	

night, sir. 

MR. HARHON: May I approach the witness, Your 

Honor? 

THE COURT: Yes. 

BY MR. HARMON: 

	

7 	 Q 	Mr. Chappell, this i3 a coupe of pages, it 

looks like they're numbered seven and eight which have been 

	

9 	removed from letters taken from the bag, Exhibit 75. Is 

	

10 	that your:handwriting? :  

A 	Yes, sir. 

	

12 
	

So both on the front which is identified as 

13 	page seven and on the back page eight this is a letter 

14 	'written by you? 

15 
	

A 	Yes, sir. 

16 
	

You wrote this from the jail? 

17 	 A 
	

Yes, sir. 

15 
	

And you wrote this a few weeks before you 

19 	killed her? 

	

20 	 A 	don't know the exact date I wrote the letter, 

	

21 	sir. 

	

22 
	

You begin this page of the letter by saying, 

	

23 
	

"Hello, Sweetie. Found some more paper. It's Sunday, 

	

• 24 	July 30, 1995." Is that date in your handwriting? 

	

25 	 A 	Yes, sir. 

001525 
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fj9a  

So is that apparently the date you wrote this? 

Yes, sir. 

You say, "Been here 35 days. Where are you?" 3 

	

4 	And you have our question marks? 

	

5 
	

A 	Yes. 

	

6 
	

You go on to write, "You must be terrified to 

	

7 
	

visit me, ha?" 

	

8 
	

A 	Yes, I wrote that. 

	

9 
	

Q 	Did you further write, "You know I'll put you 

	

10 
	

on the witness stand, ha?" Did you write that? 

A 	Yes, she knows she can't lie to my face, sir. 

	

12 	That's why I wrote that. I'd know if she was telling the 

	

13 	truth. 

	

1 4 
	

You meant when you saw her you were going to 

	

15 
	give her the third degree, didn't you? 

	

16 
	

A 	I was going to question her, yes. 

	

17 
	

About where she'd been and who she'd been with? 

	

18 
	

A 	r already knew who she was hanging with. 

	

19 
	

Who? 

	

20 
	

A 	Lisa Duran and Claire and Jennifer, that lady 

	

21 
	

that was sitting in the back of the courtroom. 

	

22 
	

And now after you talked about putting her on 

	

23 	the witness stand did you say, "And you can't face it or me, 

	

24 	ha?" Is that what you write, "and you can't face it or me, 

	

25 	ha?" 
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A 	I wrote that, yes, sir. 

0 	You didn't get out of custody between 

July the 30th, 1995 and August the 31st, did you? 

4 	 A 	No . 

Do you then write, "One day soon I'll be at 

6 	that front door and what in God's name Will you do then?" 

Did you write that, sir? 

A 	Yeah, I wrote that. 

MR. HARMON .: That's all we have, Your Honor. 

THE COURT Redirect? 

11 
	

MR. BROOKS: Court's indulgence, Your Honor, 

12 	We have no questions, Judge. 

13 
	

THE COURT: All right. Mr. Chappell, you may 

14 	step down. 

15 
	

We'll declare the evening recess at this time. 

15 
	

Ladies and: gentlemen, thank you Very much for'yOur.patience 

17 	today with us starting so late and that couldn't be avoided.. 

18 	 Ladies and gentlemen, during the recess it is 

19 	your duty not to. converse among yourselves or with anyone' 

20 	connected with the trial, or read, watch or listen to any. :.  

21_ 	report of or commentary on the trial by any medium of 

22 	information including, without limitation, newspaper, 

23 	televidion and radio, and you are not to form or express any 

24 	opinion on any subject connected with this case until it is 

25 	finally submitted to you. 

TT(.1127- 
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Dearest Ginger, 

ER 13 2006 

Hello Stranger, I do not know if I should even be writing this to you, because 
there are many issues that we have that cannot be remedied within one simple 
letter, and beyond that I am not sure what you will do with my words and thou-
ghts. You have for reasons I cannot comprehend, took it upon yourself to offer 
me a Friendship/elationship, and all by yourself destx 9Yed it. Virginia, I ca-
me into your life purified from the James that existed in society, I am a dif-
ferent human being today, and you did not allow me the time, understanding, 
respect, humanity, etc. to show and prove this to you. 

If I in anyway, shape, or form caused you any level of discomfort, insecurity. 
dis-trust, or conflicts within-yourself, perceptions, and/or mind, believe me 
it was not intentional. I never meant to cause you any pain, or sorrow, no any 
other human being. My days of causing pain to others ended on September 1st, 
1995. 

I am writing you this way because as you know YOU .;  called this prison for rea-
sons.I do not know and cannot know because I cannot .write to you nor call you . 
anymore from what was said between you and the Warden here. Virginia, prison . .. 
is a SERIOUS institution in everyway, no one outside of it, nor within one can 
take the privileges for granted. Virginia, why did you call here ??? Did and 
does my word not mean anything ??? I realize-I'm in prison, and that we/our . . 
words, actions, circumstances, existences, etc, are automatically questioned, 
in doubt, not trusted, suspicious, etc. I am aware that that the stigmas and 
stereotypes upon the whole of the incarcerated/death row inmates are deeply . 
routed and difficult for many within society to overcome, but you. Virginia we7 
nt beyond the call of duty and action.' 
I am also aware of your "gossiping" with Many others within society - about OUR-. 
correspondence, OUR letters and communications,. or lack there. o, OUR phone._-:. 
conversations, MY words; thoughts, Legal circumstances, etc.And'I cannot tol- 
erate not accept such behavior or actions from anyone I choose to write, be-
friend, or commit into a . relationship with. 

What in you and/or your mind causes you to behave as you have and maybe still-. 
are ??? Is it from the 	marriages", is it an in-balance mentally, or 
is it just plain ole insecurity ??? When our journey began, which . as you may-
know was a mere "3-months", I saw you as a mature, experienced, knowledgable, 
and wise middle-aged woman, a woman who could THINK for herself, USE her mind. 
rationally, TRUST herself, Her opinions, HER intuitions, HER experiences and 
wisdom from life, and HER. heart when it came, to myself, ts, and/or . situations 
that. involved US. Why can you NOT completely STOP and THINK things through be-
fore reacting to anything from raw emotions and/or feelings ???? 

LISTENING, is so important in any friendship or relationship, equally essenti- 
al is COMMUNICATION, no companionship can work, progress, or last without tho- 
se qualities and foundations. If anyone should know this, it should be YOU HI 

I am also writing you because your mail,(without your return address in the 
corner), allows me to recieve your mail. I would like you to know that I have 
recieved numerous cards from you, the pictures of you and your home, all of 
your letters, the e-mail, etc. THANK-YOU for each item/gift from you, it is 
the THOUGHT behind it, them, that matters, not what they are nor contain... 

04080 



(2) 

Virginia, with all do respect, I ask you once andfor all, please STOP discuss-c-, 
ing, me, my letters, my existence, my life, my past, my case, and OUR relation-
ship with others in society, it is NOT their business. Respect me, I would ne-
ver share nor give out any information of yours to anyone, and especially, pe-
ople I do not know nor ever met. Would you like your personal medical and/or 
financial information out in the world domain for any and all to see, read, & 

• know about ??? 

I am hearing from different inmates here through their pen-pals of all you are 
, and have been doing, PLEASE STOP bringing OUR issues to the attention of ot-
hers here, because this can bring me conflicts here. As I've stated, prisons 
are different from the rules you know of and live by in society. I am aware 
that an outsider cannot relate to, let alone understand this, but prison is a 
serious place and lives by it's own rules/codes, PLEASE try to understand this 
and STOP "gossiping" with others even you do not know and should not trust ab-
out myself, you, and us. I would greatly Appreciate it. 
Act like an adult, a woman with respect for self and others... 

You have a brain,. use it !!! 

I have NOT lied to you about anything, and have NOT tried in anyway to decieve 
you, . I am no longer a part of the superficial nor materialistic, nor selfish 
breeds of this society. I am a grown, grounded, aware, informed, rational, and 
balanced human being today. I have over my 11-years of my existence, learned 
and trained myself to NOT "want", I only acknowledge "need", you were not able 
to learn this about me because you stepped outside of US, to question people 
that do not know me, never met me, not even had a conversation with me b  to fir 
nd out . what I could have told you because I'm the only one that knows. 

Everything I sent you was a "gift" from my heart, and how I saw YOU & US at 
that time. Nothing was meant to mislead nor decieve you. I was brought up to 
respect my elders, and you are among those adults that I RESPECTED, what caus ,, 
ed you not over-look that I'll never know. PLEASE know also that I hold no 
ill will towards you, nor hold all you've done personally, it's not in my nat-
ure, I use my mind more efficiently today, I have grown up, learned about my-
self, and studied my emotions, thoughts, faults, etc. and learned to control 
them. I am not a "danger" to you nor any other human being here or in society. 

Also I was sorry to hear of your conversations with the Warden here, but I co-
uld have told you how they work here, and how easy it can be for them to stop 
us from every angle. Virginia, my ONLY outlet to communicate to the outside 
world is through mail & phone-calls, WHY would you put me and yourself in the 
position where those two areas could be taken away from US ??? It just dOes i nt 
make sense to me why you made the decision to do that. The employees here do 
NOT care about us, it would be wise for you to se that, understand that, and 
to comprehend that fact. You are HURTING me, but your actions, I have no world 
to grasp and to seek comfort in, I am in a cell 21 and a half hours a day all 
ALONE... 

It is hard here, it is not for the weak minded, I am fighting each day here to 
see, hear, touch, feel, taste, think, etc... Feel me... 

Now I am here ALONE a little more because of your actions, and the Warden has 
told you to NOT write me and let me call you, and all from what.. .poetry, that 
was meant more than anything as a gift to you, what ever happened to the or 
ones THOUGHT behind what they give to another without expectations for some 
thing back in return 	 997? 
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Peace be un to you... 

SINCERELY & RESPECTFULLY, 

(3 ) 

I cannot say if this is my "last" letter to you,. because I Will NOT trouble 
anyone with sending my mail to you, it would be disrespectful to them. They 
had nothing to do with our issues. Also I would like you to know that the - 
Warden lied to you, he has no control over anything outside of this prison, -  
so You can do what he said you could not do, write, without your return add. 
ress on.envolopes, and go to jpay.com , and besides that the phon call issue 
is dead as you know. 

Sorry to hear about your health ,ASsues, your stress level, your son moving, & 
your Obstacles concerning US, but I am not to blame. Please take care of you—. 
rself, exist:positively, live life to the fullest, stop staying in your home 
and "gossiping" with people you do not know out there, stay aware of your, he— , 
alth. issues, and I must ask you, why are you so willing to send gifts/food to 
people you don't know out there but find issue with me in that area ??? 
I know of this, and all your doing out there, and you should know this. 
Again please leave me, my case, my letters to you, and your personal thoughts, 
issues, insecurities, and situations with me to yourself, STOP going to others. 
out there with anything that concerns me. RESPECT ME, and leave thosewho are. 
writing others around me OUT of - OUR business, PLEASE I!! 

Lastly, it saddens me to end this and not have thoughts or visions in my mind 
for future things concerning us, but what can I do from here. Well please ta-
ke care of yourself, stop being so negative to yourself, and thinking the wo-
rst in everything, you are alive, and each day that you wake up to presents 
you with another opportunity to littyour arms to the skies, to seek joy and 
happiness in life, to use your mind for good and the positive, etc. 

Take care, Sunshine, I "Adore" you... 

P.S. I liked your pictures, and will keep them.: I was discomforted to recieve 
my mail to you back ripped up, I would have thought you were more mature than 
that. If you do not like ov want something from me, just feel free to throw 
it in the trash okay ??? Do not waste your time nor stamps with such teenage 
behavior. 
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I apologize for the late start. However, the accident I 

	

2 	just witneeeed and was behind will not be the subject of 

	

3 	any litigation before me since you can't he the judge in a 

	

4 	cage where you are a witness. At least, I've saved myself 

that problem, but, in any event, I apologize for that. 

	

6 
	

There Was nothing I could do bout it. .  

	

7 
	 You may Call your next witness. 

MR. paw Thank yon, your Honor.. 

	

9 
	 The defense would call Clara Axam. 

10 

	

11 
	 CLARA AXAM, 

	

12 
	

having been first duly sworn to tell the truth, the whole 

	

13 
	truth and nothing but the truth, testified and said as 

	

14 	followst 

15 

16 

- 17 

19. 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

. DIRECT EXAMINATION. 

BY MR. EWING: 

O Clara, would you please state your name 

and spell your last name for the record. 

A 	Clara Axam, A-E-A-X. 

O Clara, where do you live? 

A 	In Lansing, Michigan. 

Q And how long have you lived there? 

A 	Life.. 

Q 	Your entire life? 

PATSY K. SMITH, OFFICIAL COURT REPORTER 
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Yea. 

	

2 
	 Do you know James Chappell? 

	

3 
	 A 	Yee, I do. 

	

4 
	 How do you know James? 

He's my grandson. 

	

6 
	 Q 	Do you recognize him in court today? 

	

7 
	 A 	Yesu l do. 

Q 	Can you point to him and deacribe an 

	

9 	article of clothing he's wearing? 

	

10 	 A 	Right there. I can't describe it 

	

11 
	because I can't see, You know, color, that far away, bu

t 

	

12 	that's aames right there with g
lasses on. 

	

13 
	 HR. EWING* Will the record reflect the 

	

14 
	

identification, your Honor? 

	

15 
	 THE COURT: Yes. 

	

16 
	 Q • (EY MR. EWING) Do you recall who Umas 

	

17 	lived with when he was born? 

	

111 
	 A 	Yee he lived with his bother and 

	

19 
	

father. 

	

20 
	 What was hie bother's name? 

	

21 
	 A 

	
Shirley Chappell. 

	

22 
	 This is your daughter? 

	

23 
	

A 
	

Yes. 

	

24 
	 Bow long did he reside with her? 

	

25 
	 A 

	
Two years. 

PATSY K. SMITH, OFFICIAL COURT REPORTER 
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Was oho killed? 

Yes. 

Sow was she killed? 

4 
	 She got killed in a car accident, hit 

5. 	by a car. 

6 
	 Q 	And after her death, did you assume the 

1 	responsibility of raising James? 

A . Yes, I did. 

9 

10 . mother? 

.11 

12 

13 -  

- 14 

15 

16 	he would talk?. 

17 

hard like he wouldn't communicate with anybody. 

Q 	 -- 

A . 	Like he wouldn't.taik. 

Q 	80w long .a period of .tiMA past before' 

Probably a year or more. 

now was.James as a child? Bow did he 

A 	Oh, he treated me fine. Be had 

Q 	Sow did James react to the death of hie 

- Well, he was young but very hard, very 

18 

19 
	

treat you? 

2 0 

21 	problems. You know, he was plow, but he treated me all 

22 	right. Had no problems. He wasn't the vi
olent child. 

23 	was a easy going child. 

24 
	 What do you mean by he was slow? 

25 
	 A 	Like in he didn't learn thinga as fast 

PATSY K. smant, OFFICIAL COURT REPORTER 

002006 
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1 	as a normal child. He didn't understand things. 

	

2 
	 Did that continue until he was in 

	

3 	school? 

A 	!es. 

Q 	And what kind of student was he? 

	

6 
	 A _Up until -- he went to normal school .  up 

until the fifth grade, then they put. him in special -- 

special education classes. 

	

9 
	 In fifth grade?. 

	

10 
	 A 	T•s. 

	

11 
	 Q 	flow did he respond to those special 

	

12 
	education claswee? 

	

13 
	 A 	Well, he went to school and 

	

14 
	everything. Ile went to special education. classes all the 

	

3.5 
	way up to high school. 

	

16 
	

• 

. Did he graduate from high school? 

17' 
	 A 	No. 

	

18 
	 Q 	Now, you worked during the time that 

	

19 
	you were raising James, correct? 

	

20 
	 A 	Yee. 

	

21 
	 Q 	Where did you work? 

	

22 
	 A 	For the State Police Academy in the 

	

23 
	State of Michigan. 

	

24 
	 Who would care for James while you were 

	

25 	at work? 

PATSY R. SNITS, OFFICIAL COURT REPORTER 
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1 
	 My daughter Sherry. 

	

2 
	 Did you know Deborah Panos? 

	

3 
	 Yes, I did. 

	

4 
	 How did you feel about Deborah Panoe? 

	

5 
	 A nice lady, very nice. 

	

6 
	 Q 	Do you feel like James should be 

	

7 	punished for what happened on August the 31st? 

	

A 	Yee, Ido, 

	

Q 	Do you want James to continue to be a 

	

10 
	part of your life? 

	

1 1 
	 A 	Yes. 

	

12 
	 Q 	Would you like to be able to correspond 

	

13 	with his? 

	

14 	 A 	Yes. 

	

15 	 Q 	So, basically, you want James to be 

	

16 	punished, but you do not want his to receive the death 

	

17 	penalty, correct? 

18 

19 

20 	queetions. 

21 

,22 

23 

24. 

25 	down.  

A 	Right. 

MR. EWING: . I don't have any other 

MR. HARMON: No questions, your Honor. 

,TEE COURT: May this witness be discharged? 

MR. EWING: Yes. 

TES COURT: Thank you, ma'am+ You may step 

PATSY K. SMITE, OFFICIAL COURT REPORTER 

002008 
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A 	She told me that she was my girl. And I'm 

going to go by that, sir. 

Q 	Did you think you owned her, sir? 

A 	No I did not 

Q So you've told us that when you detected that 

something was different you got up and grabbed her? 

7 
	

A 	Yes, I did. 

Q 	Crabbed her how? 

A 	I put my hand in this area right here. 

10 
	

Q 	This area meaning in the area of her neck? 

11 
	

A 	Yeah. 

1 2 
	

Did you begin to choke her, Mr. Chappell? 

1 3 
	

A 	I didn't choke her that she couldn't say .  

14 	_nothing or nothing like that, she couldn't breathe, it 

1S 	.wasn't nothing like that. 

16 
	

(2 	With both hands did you begin to choke her, 

17 	sir? 

A 	No, No. 

• With only one hand? 

A 	One hand, six. 

Which hand? 

A 	My right hand sir. 

Q Did You grasp her neck with your right hand? 

Did you take a hold of her neck with your right hand? 

She was laying down, I was on top of her 

0 - 0 -1 5 0 9 

• 

18 

79 

20 

22 

23 

24 

.21 
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3 

nothing like that. 

0 

A 

A ' 

standing up yet. 

8' 
	

0 	Pinning her down? 

9 	 A 	If you call just holding on ta the front of her. 

10 	neck Pinning her down, yes, air. 

11 	 Q 	Mr. Chappell, I'm.not calling it anything. I'm . 

12 	asking you what you were doing. 

13 	 I don't call it pinning her down, no, sit, I 

14 	was not pinning her down. 

1 5 	 Q 	You said you grabbed her with your right hand.. 

16 	What were you doing with your left hand? 

17 
	

A 	My left hand was at the aide of the couch like 

18 	that. 

Did you have the knife at that time? 

20 
	 A 	Absolutely not, sir. 

21 
	

Q 	Had you ejaculated at that time? 

22 
	

A 	No, air. 

23 
	

• 	

You've said that she wanted to know if she 

24 	could get on top of you after you'd begun to accuse her of 

25 
	

being with someone else? 

••• 
	 001510 

2 

3 

4 

6 

7 

She was still laying on the sofa? 

Yes, sir. 

But you were standing at that time? 

I was like On my knees on top of her. I wasn't 

03932 
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A 	Yes. She asked me that about three times. 

0 	And you re:cted that because at this point you 

were very angry with her? 

A 	Yes, I rejected that. 

unfaithful? 

A 	No. Not totally, no. 

Q You said she performed oral sex on you? 

A  

Q 	And it was at some point after this that she 

finished and went into the bathroom? 

A 	Exactly. 

O And then she called the day-care center? 

A 	Yes, sir. 

About what time is it that she called the 

day-care center? 

A 	I wasn't watching the clock so I don't know 

what time it was. 

• what time would you say you arrived at the 

mobile home and went into the window and through the window 

and you were greeted by Deborah? 

A 	I don't know the exact time, sir. I didn't 

look at the clock at all when I was there. 

O Well, how far did you have to walk to get from 

the office of where you had met with the law enforcement man 

7 

0 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

Were you now convinced that she was . being .  

.1■11 
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10 

7 

9 

2 	Lamb? 

A 	Las Vegas Boulevard and Bonanza to Lamb and 

Bonanza took about 45, 50 minutes, sir. 

Q So if you left the office at about 10:45, then 

it was, what, 11:30 or 11:35 when you arrived at the Vera 

Johnson area? 

A 

so, sir. 

Q 	You said you were there for about half an hour? 

to get out to the projects area in the SOO block of North 

I didn't See no clock Over there,- - but-I guest, 

105 

11. 	 A 	Yeah. Yes. 

12 
	

Q 	Sp that's somewhere around noon or perhaps 

13 	shortly after twelve o'clock noon? -  

• 14 	 • Yes. 

IS Q 	You borrowed &bicycle? 

16 	 A 	Yea. 

17 	 Q 	How long did it take you to ride the bicycle 

16 	from Vera Johnson to the Balerina Mobile Home Park? 

19 	 , A 
	

ro longer than ten.minutes, 

20 . 
	 Low, you said you had called from" downtown to. 

• 21 
	

try.  to talk to her and you didn't get her on the telephone? 

22 
	

A 	I called from Mr. Duffy' s office, sir. He 

• 23 
	

dialed and I left a message on the answering machine. 

24 
	

And you said you called from the projects also? 

25 
	

A 	Yes, sir. 

11••••■ ••■•■•■■■•■••■1■11.11■■••• •• ■•  • 

001-61-2--• 
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3 	1 
	

0 	Did you leave a second message on the answering 

	

2 
	

machine? 

A 	Yes, I did, sir. 

And you're telling us you thought she wasn't 

home? , 

A. 	Exactly. She would have picked up the phone if 

	

7 
	

she was home. 

0 
	

SO approximately what timef is it that she is 

	

9 
	

supposedly calling the day-care center about the children? 

	

10 
	

A 	T didn't see no clock, sir so I don't know. 

11 
	

Do you know why she called the day-care center? 

12 
	

A 	She said let's go pick up the kids. we was 

13 
	

going to get the kids. 

1 4 
	

I thought you mentioned that she was talking 

15 	with someone and you heard her mention 5:35? 

16 	 A 	The lady told her that she had to pick up the 

17 	children by 5:30. She said that in her testimony -- 

15 	 It certainly wasn't close to 5:30, was it? 

19 	 A 	No, that's what I asked her. r knew right away 

20 	that 	she said she had to take the kids at 7:30, dropped 

21 
	

them off at 7:30 and I knew right than that she didn't have 

22 	to pick them up until later in the afternoon, but 1 told her 

23 	I wanted to see them anyway, I wanted to see them. 

24 
	

But you said she was acting scared when she was 

25 
	on the telephone? 

03935 
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A 	She looked nervous to me. If she was scared, 

that I think if she was scared she probably would have ran 

or left the mobile home .  while I Was in the bathroom. So r • 

don't think she was scared. She was just nervous. 

Q 	Nervous of you? 

A. 	Nervous of the condition of her vagina and she 

knew that I was upset about it. 

Q 	That you had accused her of being unfaithful? 

A 	/ asked her who she had been with and she said 

3 

2 

4 

5 

. - 10. 	nobody:. 

1 1  

. 	12 

13 	 Q. 

14. 	trial, do you  

Had you threatened her? 

No I did not. 

Sheri Smith has testified earlier in your 

remember her, the young lady from the Angel 

15 	Day-Care Center? 

16 
	

A 	Yes. 

17 
	

She testified that she asked Deborah Panos if 

18 • 
	

he could get away from you and come by herself to the 

1.9 
	

day-care center and Deborah said no? 

20 
	

• 	 A 	I also read that in her statement. I didn't 

21 
	

hear none of that so I don't . know. 

22 
	

At this point was Deborah Panos free to go 

23 
	somewhere by herself? 

24 
	

• 	 A 	We had both agreed to both going to get the 

25 	children so I don't know why that was said over the phone. 

03936 
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If she had not agreed to let yoU go with her, 

would you have gone along with - her? 

3 
	

A 	Yeah, I would have gone along with her because 

4 
	

I wanted to shower and change and all that anyway, sir. 

5 
	

Sheri Smith al80 said that twice during the 

. 	. 
6 	telephone 

8 

conversation Deborah asked her for help. 

I heard that, sir. 

Why would Debbie be asking this employee of the 

	

9 
	

day-care center for help? 

	

1 0 
	

A 	I don't know, sir. She had a chance to call 

12 

911 if she was really scared, She didn't do it so she 

couldn't have been really scared, air. She was nervous 

13 	she wasn't scared. -  

14 
	 Q 	Well, you told us a little earlier that she was 

15 	more than nervous. You said she was Scared and you figured 

• 
16 	that was because she knew / knew she had been messing 

17 
	around; isn't that what you told us earlier? 

18 
	 A 	She was probably thinking that in her mind, 

19 	yeah. / don't know what she was thinking about. 

20 
	 Were you also asking Deborah for money? 

21 
	

A 	No, I had asked Deborah when we pick up the 

22 
	kids could we all go out and eat together and she said she 

23 	didn't have no money. We used to go out and eat together a 

24 	lot. 

25 
	 Well, you've told us that the two of you left 

03937 



together and you went out to the car and she was going to 

let you drive? 

	

3 
	

A 	Yes, we left together and she asked me do you 

want to drive and I said yea. She handed me the keys and we 

went to go get in the car. 

	

6 
	

Q 
	

You've seen the car depicted in Exhibits 56 

	

7 	through 60, the photographs? 

	

8 
	

A 	Yes, sir. 

	

9 
	

Q 	Is that Debbie's car? 

	

0 
	

A 	Yes, sir. 

	

11 	• 
	 Q 	It wasn't your car, was it? 

	

12 
	

A 	NO, it wasinft. 

	

13 
	

• 	

Did you have a key to the car? 

	

14. 	 A 	No, I did not. 

	

15 
	

• 	

Did she let you haveyour own key to her car? 

	

16 
	

A 	No. 

	

17 
	

You hadn't made any of the payments on the car? 

	

18 
	

A 	When she got the car she only paid a thousand 

	

. 19 
	

bucks for it. It didn't need a payment, sir. 

	

20 
	

• 	

Well, that was a thousand dollars more than you 

22 

	

21 	had wasn't it? 

Yeah, you're right. But when she got the car .  

23 	she told me she had a big surprise for me. she came and 

29 picked me up may 10th at the Clark County Detention Center 

25. 	in that car, sir. 

03938 
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Now, you've told us that as the two of you 

walked out you saw the beer cans over next to the house? 

A 	Yes, sir. 

Q 	And you didn't like the condition of the Toyota 

when you got in it? 

A' 	The Toyota was trashed and messed up, sir. Of 

course I didn't like it. She didn't like it either. She 

said a couple comments I know the air conditioner is broke, 

this and that, this and that. 

1 0 
	

And then you're saying you found a letter in, 

11 	. where, the console areal 

1 2 
	

A 	. Yes, sir. Right here. Right in between the 

13 	two seats, sir. 

14. 	 4 	And you found that Ais you were backing out and 

	

.i5 	in the process of driving the vehicle? 

	

16 
	

A 	No, I didn't find.it  while I Was backing out. 

	

1/ 
	

I was like two houses down and than I looked air. 

18 
	

Q 	Two houses down driving the vehicle? .  

19 
	

A 	Yes. 

20 
	

It was moved?- 

21 

22 

23 	it? 

24 

25 

A 	Yes. 

Q 	And then as you went along you began to read 

A 	Pardon me? 

As you were driving down the street you were 

03939 
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reading what was on the note or letter? 

2 	 A 	Yes, I let go of the steering wheel like I said 

3 	and read the letter as quickly as I could. 

4 
	

Did -  you stop it when you let go of the steering 

wheel? 

6 	 A' 	Stop what? 

0 
	

The car.. 

A 	Ho. Like I said I almost ran into another car 

9 	that was parked. 

10 	 Q . 
	

And what you read is that some guy had written 

11 	her and he was talking about having sex with her? 

12 	 A 	He said numerous things about sex, sir. 

13 	 0 	And you've told us that you were shocked and 

14 	devastated. 

15 	 A 	very. 

16 
	

0 	And you backed up, you pulled into -the driveway 

17 	and you said you climbed out on her side of the car? 

1 8 - 
	 A 	Yes, sir. 

19 . 	 Did you grab her at that time? 

20 	 A 	I pulled her out of the ear, yes, sir. 

21 	 0 	Why did you climb out on her side? Were you 

22 	afraid she was going to run? 

. 23 	 .A 	She didn't attempt to do it so I don't know, 

24 	sir. 

25 
	

You don't know why you got out on her side or 

03940 



5 

Exactly, yes, air. 

You said she was trying to get the note or 

you? 

She sir.. take it from me, was trying to 

Q 	And it was being torn into pieceS as you 

struggled over it? . 

A 	Right,. 

And you remember all of these details; is that 

true, Mr, Chappell? 

A - I remember -- 

Q 	You remember dragging her back into the 

• 10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

A 	I remember removing her from the vehicle and 

going towards the house, sir. 

When you got her into the 

her onto the floor? 

remember her falling on the floor, yes. 

.Did she. have a little help .  in falling on the 

house do you remember 

24 A 	Yes, she did. 

And when you helped her fall to the floor what. 25 

■•■■•■■•■■••■■■••••••■•••■■■■=••••••••.+•■■•■■••■■•■■•••■•■••••..7 
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did she do? 

She laid there like I Said, sir, She didn't 

3 
	

move. 

She just laid there and covered up her face, 

• didn't she? 

A 	Yes, sir. 

7 
	

Q 	And tried to protect herself;_.is that true, Mr. 

Chappell? 

A 	. Yes. • 

10 	 Q' 	Had she tried to attack you? 

11' 	 A 	_ft, she did.not. 

12 	 Q 	Had she got a knife or some type of weapon .  and 

. 13 	tried to injure you or hurt you? 

14- 	 A 	No, sir. 

15 0 	Did you suffer any ty0e'of serious injury as a 

16 	
result of the struggle between the ,twd of you? 

17 
	

A 	No1 sir. 

16 
	

So what happened after-you had her on the floor 

19. 

	

	and she just laid there and tried to cover herself up what 

did you do, sir? 

21 	 A 	I can't picture it, sir.. I don't remember. 

22 	 Q 	You can't picture it or.you don't want to tell 

23 	us what you picture now in this courtroom in your mind? 

24 
	

A 	I can't see myself hitting her, sir. I am 

25 	telling you I blacked out, air. Quit just like that. 
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'You're saying you blacked Out? 

	

2 
	

A 	Right.. / don't remember seeing myself strike 

	

3 
	

this woman or do nothing. 

Q 	. And you remember precisely what happened right 

up to the moment that you killed her, but you don't remember 

	

6 	that part of it and then afterwards you remember again? 

	

7 
	

A 	I remember moving her towards the house, sir, 

and I remember seeing her on the floor. That's it. 

Q 	Are you Just telling.ua what you - want . to  tell 

	

10 	us? 

11. 	 A 	No, sir. 

	

12 	 0 
	

Aren't you just remembering what you want to 

	

13 	remember? 

	

14 
	

A 	No, air, that's not true. 

	

15 
	 Where did the knife come from? 

	

16 
	

A 	/ don't know, sir. 

	

17 
	

Is 68-A-1 your. knife? 

	

18 
	

A 	No, it is not. 

	

19 
	

Then it was Deborah's knife; s•that correct? 

	

20 
	

A 	It belonged to the household, sir. 

	

21 
	

Q 	Didn't it stay in a drawer in the kitchen? 

	

22 
	

A 	I don't know. 

	

23 
	

You killed her in the living room, didn't you? 

	

24 
	

A 	I don't know if it was in no drawer. I don't 

	

25 
	remember opening no drawer, sir. 

001521 
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2 

,At.some.point after you had beat her into 

submission you.had to walk somewhere .  to get the steak knife;: 

isn't that correct? 

.A 	I don't remember where I .got the knife from, 

.sir. If I did, I would tell you. But r don't. 

• 	 The medical examiner says you *tabbed .  her at 

least 73 times in the neck and the chest ten times. You're 

telling us you don't remember any of that? 

A 	McvZ do not. 

You don't remember stabbing her even once With 

a knife? 

A 	No.. No, I do not. 

Now, when is it that yOu went into the bedroom 

and youthrew these letters that you had written to her 

around the room? .  

A 	The letters were tossed at her before she had 

performed oral sex on me, sit, right when we went in the 

room. . 

While you were accusing her; is that true? 

I had accused. her when I was laying an top o 

her, sir. When I got off of her I didn't repeat what I had 

said to her. I just walked away from her. 

Q • How did the two of you get in the bedroom7 How 

did the two of you get into the bedroom? 

A 	I walked in there, she followed me and she 

••• 

1 0 

11 

12 

13' 

14 - 

15 

76 

17 

10 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 
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1 	hugged me around my waist like I said, sir. 

116 

18 

13 

16 	a stack of your letters and suggested that these hadn't 

1 0 

12 

15 

17 	meant anything to you? 

14 

7 

4 

3 point; is that what you're telling us? 

A 	My exact words, yes. 

O But you've told us at some point you picked 

A 	No, I did not. 

Because you were angry; is that true? 

A' 	I was upset. 

You were jealous? 

A 	Upset. 

Suspicious? 

A 	Upset. 

Did you cell her a bitch or whore or slut? 

A 	No. 

O That afternoon? 

A 	No, sir, I did not. 

But you didn't want her affection at that 

up 

20 	didn't know that you had killed her? 

21 
	

A 	I seen her on the floor, sir. I left. 

22 	couldn't sit there. 

19 
	

You've testified that after this happened you 

23 
	

Did you check for a Pulse? 

24 
	

A 	NO. No. 

25 
	

There is a telephone inside the mobile home, 
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	 117: 

isn' t there? 

2 
	

A. 	Yes, there was. 

	

3 
	

Did you go to the telephone since you didn't .  

know that she was dead and call 911' 

	

5 
	

A 	If you see somebody like that laying in frOnt 

	

6 	of you, Sir, you are not going to sit there and look at 

	

7 
	

that sir. 

	

8 
	

Q 	Did you try to help her? 

	

9 
	

A 	I couldn't look at that, sir. 

	

1 0 
	

. Q . 	So you chose td ignore. her situation; is that 

	

11 	what you're telling us? Is that your testimony? 

12 	 A 	I couldn't sit there and look at that, sir. I 

had to get out of there, sir.' I couldn't look at it. 

14 	 0 	You didn't climb on your bicycle, you stole her 

15 	car; isn't that true? 

16 	 A 	If you want to call it stealing it. I don't 

17 	consider myself stealing it, sir. 

16 	 Q 	Were the keys still in the car? 

19 	 A 	I don't remember, sir. 

And you drove to the Vera Johnson projects in 

the car and you got high? 

A 	No, I did not get high. I parked the car, I 

went inside an abandoned apartment and stayed in there about 

three hours, sir. 

0 	Is that where you got the shrimp and the pie? 

G41.524. 

13 

0 

21 

22 

23 

24 
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3 

5 

night, sir. 

Honor? 

I didn't get that till like ten o'clock at 

MR. HARmON: May I approach the witness, Your 

THE COURT: Yes. 

BY MR. HARMON: 

7 	 - Q 	Mr. Chappell this ix a couple of pages, it 

looks like they're numbered seven and eight Which have been 

removed from letters taken from the bag, Exhibit 75. IS 

10 . 	that Your. handwriting? 

11 

12 

13 

14 

15' 

16 

17 

- 18: 

iS 

20 

. 	2/ 

22-  

23 

.A 	. Yes, sir. 

12 	So.both on the front which is identified as 

page seven and on the back page eight this ix a letter 

written by you? 

A 	Yes, sir. 

You wrote this from the jail? 

Yee, sir. 

Q 	And you wrote this a few weeks before you 

killed her? 

A 	I don't know the . mxact date I Wrote the letter„. 

sir. 

Q 	You begin this page of the letter by saying, 

"Hello, Sweetie. Found some more paper. it's Sunday, 

24 	duly 30, 1905." Is that date in your handwriting? 

25 
	

A 	Yes, sir. 

001525 
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So is that apparently the date IOu wrote thts? 

Yes, sir. 

Q 	You say, "Been here 35 days. Where are-You?" 

And you have four question marks? 

A 	Yes. 

Q .  

visit me, h 

A 

714 

wrote that. 

Did.  you further write, "You know I'll put you 

You go on to write, "You must be terrified to 

9 

10 • the witness stand, h ?." Did you write that? 

A 	Yea, she knows the can't lie to my face, sir. 

That's why I wrote that. I'd know if she was tellin the 

11 

1 2 

13 truth. 

119 
	- .,1 

25 1 .ha?" 

14: 

15 • 

16 

17 

18 . 

19 .  

20 

give her 

A 

A 

You meant when you saw her you were going 

the third degree,' didn't you? 

was going to question her, yes. 

About where she'd been and who she'd been 

I already knew who she was hanging with. 

Who? 

Lisa Duran and Claire and Jennifer, that lady 

tO 

with? 

A 

that was sitting in the back of the courtroom. 

Q 	And now after you talked about putting her on 

the witness stand did you say, "And you can't face it or me, 

21 

22 

23 

24 	ha?" Is that what you write, "and you can't face it or me, 

-. 	 001526 
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• 	 A 	I wrote that, yes, sir. 

You didn't get out of custody between 

July the 30th, 1995 and August the 31st, did you? 

A 	No. 

Q• Do you then write, "One day soon I'll be at 

that front door and what in God's name will you do then?" 

Did you write that, sir? 

A 	Yeah, I wrote that 

MR. HARMON: That's all we have, Your Honor. 

10 
	

THS COURT: Redirect? 

11 - 	 MR. BROOKS: .  Court's indulgence,. Your Honor. 

12 	We have no questions, Judge. 

13 	 THE COURT: Al]. right. . mr. Chappell, you may 

14 	step down. 

15 
	

We'll declare the evening recess at this time. 

16 
	

Ladies and gentlemen, thank you very such for your patience 

17 
	

today with us starting so late and that couldn't be avoided. 

18 
	

Ladies and gentlemen, during the recess it is 

19 
	your duty not to converse among yourselves or with anyone 

20 
	connected with the trial, or read, watch or listen to any 

21 	report of or commentary on the trial by any medium of 

22 	information including, without limitation, newspaper, 

23 	television and radio, and you are not to form or express any 

24 	opinion on any subject connected with this case until it is 

25 	finally submitted to you. 

rrn 1527— 
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60 
be longer than that, we can do it now. 

MR. HARMON: I don't know for sure, buti 

think that about ten minutes. 

THE COURT: Everybody comfortable? All 

that we need is one dissenting vote. 

Call you next witness. 

MR. HARMON: Jeri Earnst. 

THE CLERK: Do you solemnly swear the 

testimony which you are about to give shall bel the. - 

truth, the whole truth and nothing but the truth, so' • 

help you God? 

THE WITNESS: I•d 

JERI EARBST4 

having been first duly sworn, testified as follows: 

puEcir EXAMINATION 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

19 

20 

21 

22: 

23 

24 

25 

BY MR. HARMON: 

Will you state your name, please.. 

A 	. My name is Jeri Earnst. 

Please spell your names for the .record? 

A 
	

3eri4:4-ER-I, Last name Earnst 

E-A-R-N-S-T. 

Are you employed? 
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61 
A 	Yes, lam. 

What is your business or occupation? 

A 	I'm a police officer with the City of 

Tucson. 

	

Q 	Officer Earnst, how long have you been 

employed 'with the Tucson Police Department? 

	

A 	With the Tucson Police Department 

slightly over 17 years with a total of 20 years plus 

9 
	of law enforcement now. 

10 
	

20 years plus in all? 

	

A 	Yes, sir. 

12 
	

Were you an officer with the Tucson 

13 	Police Department in Tucson Arizona, on February the 

14 	23rd, 1994? 

15 	 A 	Yes, I was. 

16 
	

On that day did you have occasion in the 

17 
	

City of Tucson to make contact with a citizen 

18 
	

identified to you as Deborah Panos? 

19. 	 A 	Yes, I did. 

.20 	 0 	where is it that you made contact with 

21 	Miss Panos? 

22 . 	 A 	That would be at a Frye supermarket. A 

23 	grocery store at 16th and Ajo.. 

24 
	

16th and -- 

25 
	

A-J-0. 

MARCIA J. LEONARD, CCR NO. 204, RPR 
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THE COURT: Ajo. I'm sorry. I went to 

school there. 

NY MR. HARMON: 

Approximately what time was it that you 

made contact with Miss Panos at that intersection? 

A' 	That would be about 9:30 at night is when 

we actually arrived at that location. 

Q 	You said that it was at a store? 

A 	Yes, 

Q 	You said it was Frys? 

11 

12 

'A 	Yes, 

Will you spell that also? 

14 	 - Q 	What was your purpose in making contact 

with Deborah Panos? 

16 	 A' 	r. had'been advised by an officer that 

17 	works in an off-duty capacity at that location that he 

18 	had a domestic violence victim at that location that 

19 	needed a uniformed officer to. respond. 

20 
	

Who was the officer you spoke with that' 

21 	was off duty? 

22 	 A 	That was Ed Niedkowski. 

23 
	

Will you spell .  NiedkoWski, please. 

24 
	

A 	No. 

25 
	

Would N-I-E-D-K-O-W-S-K-I be pretty. 

MARCIA J. LEONARD, CCR NO. 204, RPR 
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3 

close? 

Okay. 

THE COURT: Two tries is all that you 

get, Mr. Harmon. 	 • 

EY M . HARMON: 

As a result of-the conversation you had 

With the 'off-duty officer did you then contact Miss' 

• e I 
	

Panos? 

9 
	

Yes, / did. She was present when he Was 

10 
	relating the information to ma as -to what 	how he 

11 . 	had been contacted by her.. 

So-you responded to the location of the 

Frys store and off-duty officer and the alleged victim .  

were both_at that location? 

• A 	Yes', sir. 

Inside or outside the stiare? 

	

A 	Outside the store. 

Did you then ConduCt .  some sort of 

-interview of Deborah Panos? 

	

. A 	Yes I then walked her away from the 

crowd and over toward where I had parked my Vehicle to 

speak with her in private. 

Tell us what occurred at that time? 

She related to me that 

25 	 MR. BROOKS: Object. 

MARCIA J. LEONARD, CCR NO. 204, RPR 
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BY MR. HARMON: 

Before you go into what she related, will 

3 	you describe how she acted when you walked the short 

distance away? 

A 	She was standing off and not doing much 

of anything at first. When Officer Neidkowski advised 

me of what had happened, I then needed to speak with 

her to determine whether I had enough to pursue this 

	

9 	for an investigation for an arrest. 

	

Q 	So you apparently went off a short 

distance with her? 

	

A 	Yes, I did. 

Q What I'm asking you is when you went, a 

short distance away and the two Of :.you began to . talk -

one to one, how did she Act? 

	

A 
	

She started crying. 

How long did you spend talking with her? 

	

18 	 A 
	

I was with her out there probably about 

	

19 	20 minutes, maybe 251 .9ff:ire we went. 

	

20 
	

You said that she Started crying.. Did 

	

21 	she cry , throughout the interview? 

	

22 
	

A 	Yes, she did. 

	

23 
	

Was the to' you obviously upset? 

	

24 
	

A 	Yes, she was. 

	

25 
	

What, if anything, in addition to the . 

10 

11 

12 

13 

14 

•15 

16 

17 
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65 
crying caused you to conclude that this individual was 

upset? 

A 	She was afraid. She did not want to go 

back. I asked her -- 

MR. BROOKS: I'm going to object to 

hearsay And to lack of foundation for excited 

utterance. 

MR. HARMON: I think that we have shown 

the foundation, your Honor. 

	

- 10 
	

MR. BROOKS: We object to lack of 

	

11 
	

foundation. We don't know how much time passed since 

	

12 	the actual event:. 

	

13: 
	

THE COURT: That was going to be my next 

	

14 	concern 

	

15 
	

MR. HARMON: We'll address that. 

	

16 	BY MR. HARMONt 

	

. 17 
	

Did you learn in connection with the 

	

1 0 
	

investigation when the alleged event had occurred? 

	

19 
	

A 	At approximately , a half hour before my 

	

20 	arrival at the Frys, which would make it right. around. 

	

21 	nine o'clock. 

	

22 	 'Q 
	

And so it was your understanding that you 

	

23 	were speaking with a lady about 30 minutes after the 

	

24 	event had happened? 

	

25 	 A 	That's correct. 
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MR. BROOKS: Defense would object. Our 

position is that 30 minutes is clearly enough time for 

the victim to reflect on what has happened which takes 

the statements that she makes outside the excited 

utterance rule. 

THE COURT: Case law , seems to clearly 

indicate that that time frame is acceptable for 

the admission of the statement as an excited utterance • 

under NRS 51.095. 

	

10 	 MR. HARMON: Thank you. 

	

11 	BY MR. HARmON:• 

	

12 	 Q 	So you have testified that when you began 

	

13 	to talk with her, she started to cry? 

	

14 	 A 	Yes, she did. 

	

15 
	

Was she emotional throughout the 

	

16 	interview? 

	

17 	 A 	Yes, she was. 

	

18 	 Q 	What did you ask her and what, if 

	

19 	anything, do you remember her saying to you? 

	

20 	 A 	I asked her what had happened. She said 

that she'd had a fight with her boyfriend 	This was 21. 

	

22 	her live-in boyfriend, father of her children. That 

	

.23 	she had tome.  home and had found that he had sold the 

24 

25 	was very upset about that and had confronted him about 

MARCIA J. LEONARD, CCR NO. 204, RPR 
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67 
it, and she had described that he had hit her not in 

	

2 
	

any specific area but had knocked her to the floor. 

Q • 	She told you that her boyfriend had hit 

	

4 	her and knocked her down? 

•A 	That's correct. Then she stated that 

• when she . was trying to get up, he:kicked her several' 

times in the leg and her right leg was extremely sore, 

Q . Did she complain to you at that time that 

	

9 	the leg was sore- still? 

	

- 10 	 A . 	.Yes, she did. She did refuse medical 

• 11 	attention. 

12 Did she continue to be emotional as she 

13: 	was giving you this account? 

14 • 

	 A • 	Yes she was. 

15 
	

You Said that she was crying? 

16 
	

A 	She was. 

17 
	

Did. you see tears on her face? 

18 
	

A . 	Yes. 

19 
	

Q 	Do you know how it happened that the. 

.20 	-police were contacted? 

21 	 A 	She made -- she had driven from the 

22 	trailer. When she grabbed the kids and got in the car 

23 	and left, had driven straight to Frys because of the 

24 	fact that she knew that an off-duty officer worked at 

25 	that location, and that's specifically what she had 
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:gone up there to do is go up there and make contact 

with him. 

The off-duty officer apparently had 

second job at Frys store? 

A 	Yeah, they employ us in our police 

capacity to work just strictly that particular 

functiOn that evening. 

-Did Miss - Pands identify to you the name 

of her boyfriend? 

	

10 
	

A - 	Yes she. did. 

	

.11 
	

Who h 
	

committed the acts of Violence 

	

12 	upon her? 

	

13 
	

Yes, she did. 

	

14 
	

Did you learn where it was that they 

	

15 	lived? 

	

16 
	

A . 	Yes I did. 

	

17 
	

What was the address.that you learned? 

	

16 
	

A ' 	1655 Neat Ajco. I think it was Space 

	

19 
	

Number 60, if I. recall properly. 

	

_20 	 Q 	As a result of the information that you 

	

21 
	

had learned from Miss Panos, did you respond to 1655 - 

	

.22 	West Ajo, Space 60? 

	

23 
	

A 	Yes, I did, along with another officer. 

	

24 
	

Q 	How soon after the interview of Deborah 

	

25 	Panos was this? 

MARCIA J. LEONARD, CCR NO. 204, RPR 
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A 	Immediately at the conclueion .  where I 

left her with Officer Neidkowski there at the Fr. 

3 	She. did not want to go near the trailer while he was 

still there.. 

You mentioned earlier that she expressed 

being afraid of the boyfriend? 

	

7 
	

A 	That's correct. 

	

a 	 Q 	Did it seem to be genuine fear to you as 

9' 	you observed her manner? 

	

10 
	

A 	Yes, she would not get in the car. 

	

11 	asked her -if-she wanted to show me where it Was or 

	

12 	give me keys to get in the -door, and she said that she 

	

13 	would not go. back over there. 

	

14 
	

You said that you were contacted by some 

69 

15 	. other officers or 'other officers?. 

16 	 .A 	One other officer. 

17 
	

Who was the other officer? 

18 
	

A 	Mark Vernon.. 

19 
	

Vernon? 

20 
	

A 	Yes: 

21 
	

Q 	V-E-R-N-O-N? 

22 
	

A 	That one I can spell, yes. 

23 	 Q 	I take it you and Officer Vernon then 

24 	proceeded to the address that she had given you? 

25 
	

A 	That's correct. 
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70 
Q 	Did you make contact at that location 

with an individual identified as James Chappell? 

A 	Yes, I did. 

Explain what happened when you approached 

the residence? 

A • 	He was sitting inside watching TV. 

	

Q 	Could you see into the trailer? 

8 
	

A 	Yes, I could. And I looked inside and 

9 
	

observed that he was sitting inside watching TV, and 

10 	we knocked a couple of times first and announced that 

11 	we were the police. And he finally said just .  cone 

12 	He didn't ever get-up 'from the couch to come out and. 

13 	let 'us in. 

14 	 Q 	Did you observe anyone, else in the ' 

15 	trailer? 

16 
	

A 	No, I did not. 

17. 	. .0 	Could you actually see that as you waited 

18 	at the front door the individual that was inside was. 

19 	simply watching television? 

20 
	

A 	That's what it appeared that 'he was 

- 21 	doing. The TV was on and he was Sitting in front of 

22 	it looking at it. 

23 
	

Did. Mr. chappell seem to be upset?. 

24 
	

A 	Well, he was when the police were there, 

2$ 	but -- 
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71 
1 	 Upset by the arrival of the police? 

• That ' s correct.. 

Did you explain why you were there? 

Yes, IAid. 

Q - • 	Did he make any type of acknowledgment 

6. 'regarding the incident? 

. A • 	When I was reading over my report on the 

slip that I had for the booking it says admissions 

made, I've got "yes" circled. / do not recall what 

10 	was said.•- 

11 	 Q 	You do not recall the specifics? 

12 	 A 	Not specifically. 

13 	 Q: • Was he taken into custody? .  

• 14- 	 • . A. 	Yes 	he was.- 

15. 	 For what, domestic battery?.. 

16 	 A 	Yis, and he also had two warrants. 

17 	 Okay. And as far as you know from the 

10 - 	cursory note written on your booking report, there. was 

19. 	some acknowledgment by the defendant. in connection.. 

with your contact with him that hehad done something,. 

to her? 

That's correct. 

May we have the court's indulgence. 

What do you remember about the demeanor 

of the subject that you arrested, Mr. Chappell, that 
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72 

	

.A 	,.Extremely cocky, 

	

O. 	You said what? 

	

A 	Extremely ..cocky. 

What do you mean by that? 

6 	 A 	It was like all right, you're here, what 

do you got to do, you know, let's get it done and go 

away. No, it didn't seem there Was any type of 

surprise that we were there. It was just like h 

10 	didn't even care enough to get off the cou
ch and let 

11 I 	us in. 

	

0 	Officer Earnst, while you were still 

having contact with the victim Deborah Panos, did you 

. give her any type of advice about calling 911 or he - 

, getting. in touch with the polide? 

Yeah. -  1 advised'her that if she felt - 

like she needed to talk she could call me. I -  provided ' 

her my pager number,-which is always on, and told her 

if she didn't want to call • 911 based on the fact that. 

that's what she did for a living, that she could -call .  

me and I would see if there was something that .1 could 

do. to help her out or get her into a Shelter away fro* 

the situation whatever she needed. 

So you certainly did offer—to help her 

12 

13 

1 4 

15 

16 

17 
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5 

A 

Yes, sir. 

You gave her your pager number? 

Yes, I did.. 

Did she ever call you back after that -- 

No; she didn't. 

-- and ask you for assistance? 

73 

No. 

MR. HARMON: Thank you. That concludes 

	

9 	direct, your Honor. 

	

10 	 THE COURT: Cross. 

11 

CROSS EXAMINATIQN  

BY MR. BROOKS: 

Q 	Officer Earnst, you're still with the 

Tucson Police Department? 

A 	Yes. 

And you work how many days a week? 

A 	It kind of depends. I'm in a different 

function now. 

Since this time back in 1994 when this 

happened you have probably responded to how many 

calls? 

A 	Shortly after that I went into the 

current assignment I'm in, so I haven't responded to 

that many calls since. 

001263 
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74 
Do you ever find that you have responded 

to so many calls in the past that they tend to run 

3 	together? 

A 	I've had those nights. 

• Do you rely a'lot on your officer reports:. 

to remember what happened?. 

A 	Some of it unless there is something 

special that stands out in my mind. 

• Q 	Apparently this case stood out in your . 

10 	mind? 

11 	 A 

12 

13 	. real quickly. 

14 

She was ::4rm of our employees, yew. 

I would like to just show you one thing.. 

I think this is your report. 

Is there any mention in your report that 

	

' 15 	she was actually crying during the time that you were 

	

16 	talking to her? It did indicate that she was crying 

	

17 	earlier When she got hit by James'. Is there anything. 

	

18 	in your report about her crying at that time?: 

	

19 
	

A 
	

No. 

	

20 
	 So this is something that you remembered 

	

21 
	but.you did not include in your report? 	• 

	

22 
	 I remember thinking how .good she was 

	

.23 
	holding herself together while she was talking to the 

	

24 
	other officer. 

	

25 	 Q 	So apparently she contacted officers 

001264 

03964 



10 

Neidkowski first? 
75 

A 
	

Right. 

- And she talked to officer in this case. 

Do you know how long she talked to him? 

A 
	

-I believe he called us at 2128. I.think 

• that she must have. got there about ten minutes priOr .  

I don't think in military terms. Like 

9:30? 

A 	9:28, and I arrived at 9:30. 

So what time do you estimate the actual 

11 I act of hitting on her occurred? 

A 	Well, that's what she told. Me, it MAS 

13 	tight at nine o'clock. 

.14 	 .Roughly nine o'clock?•• 

A 	Right. 

16 	 Q 	So you started- talking to her at a
bout 

17 	what time? 

18 
	 9:30. 

19 I 
	 How long did you talk to her? 

20 
	

A 	Probably about 25 minutes. 

21 
	

Q 	Ifs sorry? 

22 
	

A 	About 25 minutes, 20, 25. 

23 
	 You've testified here that she refused 

24 	medical care; is that correct? 

25 
	 A 	That's correct.' 

001265 

03965 



In your mind is there a difference 

between refusing medical care and not requiring 

3 . 	medical care? 

4 
	

It would be . hard.to  tell: I- have no way 

5 

	

	to lookbelow the skin, you know. That'S something' 

that an individual would have to determine. 

7 
	 In your officer's report did you indicate 

. 10 • 

that she refused medical care or her. woOlds did not. 

require medical care in your. report? 

-I said that she did not. The victim was 

	

.11 	complaining of pain in her right leg but did 'not . 

	

12 	require medical attention. That's her words, not 

	

13 
	mine. I can't make that determination for people.. 

	

14 
	 MR. BROOKS: Thank y u very much. No 

	

15 
	

further questions. 

	

16 
	 THE COURT: Redirect. 

	

17 
	 MR. HARMON: No redirect, your Honor. 

	

18 
	 THE COURT: May this witness be 

	

19 	discharged. 

	

20 
	 THE COURT: Thank you. 

	

11 
	 Ladies and gentlemen, we're going ,to take 

	

22 
	our afternoon recess at this time. We'll reconvene 20- 

	

23 
	minutes after three o'clock. 

	

24 
	 During your recess, you are not 

	

25 
	to discuss or converse among yourselves or with . 
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DIRECT EIAMINATIQB 

BY MS. SILVER: 

Sir, what is your occupation and 

assignment? 

A 	I'm a police officer assigned to patrol 

with the 

▪  

Las Vegas Metropolitan Police Department, 

How long have you been a police officer? 

	

A 	Approximately five . and a half years. 

Q. 	And what divisions have you worked on in 

1 0 
	

your five and a half years? 

11 
	

A 	Patrol. 

12 
	

Q 	On June 1st of 1995, at approximately 

13 
	

10:08 p.m., were you dispatched by a 911 call to 839 

14 	North Lamb, Space Number 125? 

15 	 A 	Yes, I was. 

16 
	

Q 	That's the Ballerina Mobile Home Trailer 

17 	Park? 

1 8 
	

A 	That's correct. 

19 
	

O 	And that's here in Las Vegas, Clark 

20 	County, Nevada? 

21 
	

A 
	

Yes. 

22 
	

When you arrived at that location, did 

23 
	you come into contact with a person by the name of 

24 	Deborah Panos? 

25 
	

A 	Yes, I did. 
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1 
	

Can you describe what her demeanor was 

like when you made contact with her? 

A 	She appeared to be very frightened and 

was crying. 

And as she was crying, did she tell you 

why she summonsed you? 

Yee, she did. 

And why was that? 

She stated that she had gotten into an 

	

10 	argument with her boyfriend. I don't recall what the 

	

•1 	argument was over. He began yelling at her. He 

	

12 	became angry and threw her down on the bed. He then 

	

13 	climbed on top of her, pinning her arms down with his 

	

14 	knees and pulled out a knife, held it to her throat 

	

15 	and began threatening her with it. 

	

16 	 Q 
	

Did something happen that caused him to 

	

17 	stop threatening her with this knife? 

	

1 0 
	

A 	She stated that there was a knock on the 

	

19 	door and that's when he stopped. 

20 

21 	 A 	I don't recall offhand. 

22 	 Q 
	

Did you also come into contact with the 

23 	boyfriend? 

24 	 A 	Yes, I did. 

25 	 Q 	And what was his name? 

108 

Was that a knock by her roommate? 
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109 
A 	His name was James Chappell. 

Q 	And do you see him here in court today? 

3 
	

A 	Yes, I do. 

4 
	

Can you point to him and describe an 

article of clothing for the record? 

A 	The gentleman in the gray suit. 

What color shirt is he wearing? 

A 	Yellow. 

MS. SILVER: Your Honor, may the record 

10 	reflect that the witness has identified the defendant. 

11 	 THE COURT: It will. 

12 	BY MS. SILVER: 

• 

13 
	

Did Deborah tell you how much time had 

14 	passed between the/time the call was made to the 

15 	police department and the time that you arrived? 

16 
	

A 	It was a brief amount of time. I would 

17 	have to refer to my report to tell you exactly. 

18 
	

o 	Would you like to refer to it 

19 
	

A 	Yes. 

20 
	

O 	-- for when the incident occurred prior 

21 	to your arrival? 

22 
	

A 	Approximately five to ten minutes. 

23 
	

o 	Prior to your arrival? 

24 
	

A 	Yes. 

25 
	

Q 	Did you arrest the defendant for 
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1 	battery-domestic violence? 

	

2 
	

Yes, I did. 

And did you transport him to the city 

	

4 	jail? 

Yes, I did. 

MS. SILVER: That would conclude direct. 

	

7 
	

MR. BROOKS: No questions, your Honor. 

THE COURT: May this witness be 

	

9 	discharged? 

	

l 0 
	

MR. HARMON: 	Yes, Judge. 

	

11 
	

THE COURT: The witness may be excused. 

	

12 
	

Call your next witness. 

	

13 
	

MS. SILVER: The next witness is Latrona 

	

14 	Smith. 

	

15 	 THE CLERK: Do you solemnly swear the 

	

16 	testimony which you are about to give shall be the 

	

17 	truth, the whole truth and nothing but the truth, so 

	

18 	help you God? 

THE WITNESS: Yes. 

SHIRRY smITN, 

	

22 	having been first duly sworn, testified as follows: 

23 

24 

25 

19 

20 

21 

1 1 0 
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3 
	

JAMES CHAPPELL, 

2 
	

called as a witness by the Defendant, having been first duly 

sworn, was examined and testified as follows: 

PIRECT EXAMIHATIQN 

ay MR. BROOKS: 

Q 	James, could you state your name for the record 

and spell your name, please. • 

A 	James. Chappell, C-h-a-p-p-e-l-l. 

James, where are you from originally? 

A 	Lansing, Michigan._ 

• Did you grow up in Lansing, Michigan? 

A 	Yes, sir. 

Q where did you meet Deborah Faros? 

A 	J. W. Sexton High School. 

Q You were a student there? 

A 	Yes, sir. 

Was she a student there? 

Yes, sir. 

How Old were you when you met her? 

A 	Sixteen. 

Q What happened when you all met? 

We had about a five minute conversation. She 

10 

11 

• 12 

13 

14 

15 

16 

17 
4 

18 

19 

• 20 

21 

22 

23 

24 	gave me her phone number and that was it the first time we 

25 
	seen each other. 
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4 
	

Q 	What do you mean that was it? 

2 
	

A 	The bill had rang for us to go to class so we 

couldn't talk for that long. 

	

4 
	

Did you all become involved with each other? 

A 	Yes, sir. 

	

6 
	

Q. 	Did you become lovers? 

	

7 
	

A 	Yes, sir. 

	

8 
	

And you subsequently had children with her? 

	

9 
	

A 	Yes, sir. 

	

10 
	

When did you all have your first child? 

A 	April 23rd, 1968. 

	

1 2 
	

What was the name of that child? 

	

13 
	

A 	James Monte Panos. 

	

14 
	

Where was that child born? 

	

1 5 
	

A 	sparow Hospital in Lansing, Michigan. 

	

16 
	

Were you and Deborah living together at that 

	

1 7 
	

time? 

18 

19 	no. 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

A 	Not when she was pregnant and had the child, 

Did you love her at that time? 

A 	Yes, sir. 

Did she love you? 

A 	Yes, sir. 

She was a white person, correct? 

A 	Yes, sir. 
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3 

4 

6 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

5 

16 

17 

18 

1 9 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

Q 	And you're black? 

A 	Yes. 

How did her family react to your relationship 

with her? 

A 	They hated it. 

Q . 
	Did they hate the relationship or did they hate 

you or both? 

A 	Both. 

Did you ever get along with them when they were 

in Lansing? 

A 	Never. 

Did you have much contact with her parents 

there in Lansing? 

A 	We came in contact a couple of times. 

-What kind of contact would you have with her 

parents? 

A 	They caught me in their house. 

• What were you doing in their house? 

A 	Staying the night with Debbie. 

Q Did Debbie want you to spend the night with 

her? 

A 	Yes, sir. 

-4 	And you wanted to spend the night with her? 

A 	Yes. 

Did you graduate from high school in Lansing? 
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2 

A 	' No, I did not. 

What happened to your education? 

A 	I got suspended a couple of times and my 

grandmother took me out of there. And made me go to adult 

education. 

Q. 	Did you ever end up finishing high school or 

getting a GED? 

A 	No. 

What were your plans in terms of a job? 

A 	I had many jobs in Michigan. 

What kind of lobs did you have? 

A 	most of them were restaurant jobs. I had a 

janitorial job at the high school at one time. 

Q 	what kind of restaurant work did you do? 

A 	would you like me to name the restaurants? 

If you can. 

A 	I worked at Taco Bell, Ponderosa Steakhouse, I 

worked in the cafeteria at the adult education high school, 

a restaurant called Cupies, a restaurant called Chetters. 

0 	These are all in Lansing? 

A 	Burger King. 

These are all in Lansing? 

A 	Yes, sir. 

Did you have any trouble keeping your work at 

these places? 

4 	1 

2 

3 

4 

7 

9 

1 0 

1 1 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

03974 



21 

4 
	

A 	Yeah, I had some problems. 

How come you had a problem keeping your jobs? 

3 
	

A 	I guess it was the friends I was hanging 

	

4 	around. 

A. 

7 

yourself? 

	

9 
	

A 

10 

	

11 
	

A 

What kind of friends did you have? 

Most of them were drug dealers. 

Were you using drugs during those times 

Yes, sir. 

How about Deborah, was she using drugs? 

She said she tried marijuana once, but she 

12 	didn't like it and I've never ever seen her do no drugs. 

13 
	

Did she know that you were using drugs? 

14 
	

A 	Yes, she did. 

15 
	

Q 	Did her family know that you were doing drugs? 

1 6 
	

A 	I don't think in Michigan I don't think they 

17 
	

knew that. 

18 
	

Now, her parents both her mother and father 

19 	lived in Lansing; is that right? 

20 	 Yes, sir. 

21 
	

And there came a time when her parents moved 

22 	away? 

23 
	

A 	Yea. 

24 
	

Where did her parents move to? 

25 
	

A 	Tucson, Arizona. 

3,(12.4ZEI 
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22 

4 	1 	 Q 	What did Debbie do, Deborah Panos do when they 

	

2 
	

moved off to Arizona? 

A 	She stayed with me because they wouldn't let 

	

4 
	

her keep the child, they said if she didn't give up the 

child for adoption she couldn't live with them. 

Q- 	Did they stick with that position or not? 

A 	For a couple of months. 

	

8 
	

Then what happened? 

	

9 
	

A 	They sent for her to come to Arizona. 

	

10 
	

Q 	And did she go to Arizona? 

	

11 
	

A 	Yes, sir. 

	

12 
	

Do you recall when she went to Arizona 

	

13 	approximately? 

	

14 
	

A 	J.P. was an infant so about two months. Re was 

	

15 	about two months old so it was about June of '98 -- '85 I 

	

16 	mean. 

	

17 
	

How did you feel about her going to Arizona 

	

la 	with your son? 

	

19 	 A 	Pardon me? 

	

20 	 0 	How did you feel about her going to Arizona 

	

21 	with your son? 

	

22 
	

A 	I was extremely hurt, but I wanted the best for 

	

23 
	

her and him so I knew they would be all right out there with 

	

24 
	

her mother. 

	

25 	 Q 	She moved to Tucson. Did she keep in touch 

701429 
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4 	1 	with you and When I say she I mean Deborah Panos? 

5 
2 	 A 	She had to sneak around. They put a lock on 

3 	the mailbox. 

mailbox? 

What do you mean they put a lock on the 

	

6 
	

A. 	She couldn't go to Elle mailbox, get the mail 

	

7 
	out. They were always around her when she tried to do 

something_ 

	

9 
	 Could she talk to you on the telephone? 

	

10 
	

A 	She would go to the mall and she would sneak 

	

11 
	away from them while they were in the store and she would 

	

12 	call me from the mall. 

	

13 
	 Would you ever call her at her house? 

	

14 
	 A 	No. 

	

15 
	 Q 	How come? 

	

16 
	

A 	She wouldn't give me the number. 

	

17 
	

Q . 	Do you think she didn't want you calling there 

	

16 	when her parents were there? 

	

19 	 A 	Exactly, yes, sir. 

	

20 	 Q 	There came a time when you went down to Tucson 

	

21 	and stayed with Debbie; is that right? 

	

22 	 A 	Yes. 

	

23 	 0 	Describe how that happened. 

	

24 	 A 	Her mother and her stepfather took our two 

	

25 	children. Anthony was born and she came back to me rafter 

■•■••■•■=.■ 
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24 

	

1 	she had went out to Arizona the first time and she got 

	

2 	pregnant back there and when she went back, her mom and her 

	

3 	stepfather drove from Arizona to Michigan with the two 

	

4 	children and she sent for me to come out there. 

So her parents weren't home? 

A 	NO. 

	

7 
	

Q 	HOW long were they gone from the house where 

	

8 	Deborah lived? 

	

9 
	

A 	They were gone for like two months. 

	

10 
	

And you went out and stayed in that house while 

	

11 
	

they were gone? 

	

12 
	

A 	Yes, sir. 

	

3 
	

How did you get to Tucson? 

	

14 
	

A 	Plane. 

	

15 
	

0 	Who paid for the ticket? 

	

16 
	

A 	Deborah Panos. 

	

17 
	

Where did you fly out from? 

	

18 
	

A 	Detroit. 

	

lg 
	

Do you recall the airline? 

	

20 
	

A 	Southwest Airlines. 

	

21 
	

Q 	Where did you fly to? 

	

22 
	

A 	Phoenix, Arizona. 

	

23 
	

How did you get from Phoenix to Tucson? 

	

24 
	

A 	A shuttle bus. 

	

25 
	

So you stayed in the Panoses' home in Tucson? 
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25 

	

1 	 A 	Yes sir. 

	

2 
	

How long did that go on? 

	

3 
	

A 	For about two months. 

Did there come a time when you all had a second 

child? 

	

6 
	

A. 	She had Anthony in Tucson, 

	

7 
	

And I apologize but did Deborah previously come 

back and visit you in Michigan? 

	

9 
	

A 	Yes, she did. 

	

1 0 
	

Is that when she got pregnant with your second 

	

1 1 
	

child? 

12 

And I'm sorry, when was your second child born? 

A February 15th, 1990. 

And that child's name? 

A 	Anthony Michael Panos. 

O So you're staying in the house with Deborah and 

neither of your two kids are there; is that correct? 

A 	No, air. 

• Where are the two kids? 

A 	Her mom and her stepdad were on their way back 

to Michigan with them. They traveled with the two children. 

Q Were you intending to stay in Tucson with 

Deborah at this time or not? 

25 	 A 	Yea, sir. 

13 

14 

15 

1 6 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

A 	Yes, sir. 
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1 
	

What did you guys do when her parents returned? 

	

2 
	

A 	She had gotten me a furnished studio apartment 

	

3 	before they arrived. 

	

4 
	

And is that where you started living? 

	

5 
	

A 	Yes, sir. 

	

6 
	

Q 
	

Did you get any kind of job? 

	

7 
	

A 	Yes, sir. 

	

8 
	

Where did you work? 

	

9 
	

A 	I worked at Smugglers in the hotel. 

	

1 0 
	

Q 	What did you do there? 

A 	I was a dishwasher and a busser. 

	

12 
	

How long did you keep that job? 

	

13 
	

A 	About four months. 

	

14 
	

And why did you lose that job? 

	

15 
	

A 	Because James, Jr. told his grandmother that I 

	

16 
	was out there and she kicked Debbie out and Debbie came to 

	

1? 
	stay with me at the studio and a neighbor downstairs told 

	

18 
	

the office that there was a whole entire family in the 

	

19 	studio so we had to get a two bedroom apartment. And 

	

20 	Debbie's job was better than mine so I had to stay home and 

21 	watch the children. 

22 
	

Where was she working at that time? 

23 
	

A 	The Census Bureau. 

24 
	

Q 	Helping to take the census? 

25 
	

A 	Yes, sir. 
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5 Now, there came a time when you left her, 

didn't you, and went back to Michigan? 

3 
	

A 	Yes, sir. 

Why did you leave? 

A 	Because her mother and her stepfather. 

What do you mean by that? 

	

7 
	

A 	They were always in our business. 

Had you still not reconciled with them? 

	

9 
	

A 	No. 

	

10 
	

Did you ever go over and socialize with them? 

	

1 1 
	

A 	They wouldn't allow Debbie to show me where 

	

1 2 
	

they lived and I never even tried to find out where they 

	

13 	lived. 

	

14 
	

But you had stayed out there, didn't you? 

	

15 
	

A 	They had moved after they came back. They 

	

16 
	moved to a different home. 

	

17 	 Q 	So you eventually went back to Michigan? 

	

18 	 A 	Yes, sir. 

	

19 Q 	And when you went back to Michigan how did you 

	

20 	get there? 

	

21 	 A 	Plane. 

	

22 	 Q 	How did you afford that? 

	

23 	 A 	Deborah paid for it. 

	

24 	 Q 	Why is it that Deborah keeps paying for things? 

	

25 
	

A 	She would always say she was going to do it and 

27 
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I didn't argue with her. I didn't argue with her and try to 

change her mind. 

Did you go back to Tucson after awhile in 

Michigan? 

A 
	

Yes, sir. 

Q. 	Do you recall when you went back there? 

A 	It was in '91 sometime. 

• And this time why did you go back there? 

A 	Because Debbie had begged me to come back 

S 

2 

3 

6 

7 

10 	there. 

11 

12 

13 

14 

You guys were keeping in touch still? 

A 	Yes, sir. 

0 	How were you keeping in touch? 

A 	She had her own place where she could call any 

15 	time she wanted to. She called a lot. We'd talk a lot. 

16 
	

• 	

Were you glad that she was keeping the 

17 	relationship alive? 

18 
	

A 	Yes, sir. Very much. 

19 
	

• 	

When you went back what happened? 

20 
	

A 	I got a job. 

21 
	

Where at? 

22 
	

A 	Poncho's Mexican buffet. 

23 
	

What were you doing there? 

24 
	

A 	Prep cooking. 

25 
	

• 	

What was your plan now that you were back in 
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6 Tucson again? 

2 	 A 	To be with my woman and my children and get 

3 	married. 

And how come you didn't gat married? 

A 	Because we planned on getting married in tat 

	

6 	Vegas. 

	

7 
	

That was a long term plan? 

A 	Yes, sir.•  

	

9 
	

Could you afford to just come up there to Las 

	

1 0 
	

Vegas and get married? 

Not at that time. 

12 
	

0 	Were you planning on staying in Tucson now 

	

13 	permanently or not? 

	

14 
	

A 	Yes, sir. 

	

1 5 
	

And did you get Deborah pregnant again? 

	

1 6 
	

A 	Yee, sir. 

	

17 
	

When did she have her third child? 

	

18 
	

•A 	June 26th, 1992. 

	

19 
	

And which child was this? 

	

20 
	

A 	Shauntel Lautrice Panos. 

	

21 
	

Had her parents become more accepting of your 

	

22 	relationship With their daughter after three children? 

	

23 	 A 	I remember calling her mother after the baby. 

	

24 	I watched her have the baby. She was the only one I seen 

	

25 	Come out. I called her mother and we talked for a little 
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6 	1 	while. Her mom came around after that. 

	

2 
	

THE COURT: Mr. Brooks, r am going to have to 

	

3 
	

interrupt you at this point. I need to take a recess in 

	

4 	order to swear in a couple of new attorneys that need to 

have their oaths taken so they can proceed with their 

careers.. 

	

7 	 Ladies and gentlemen, during the recess it is 

	

8 	your duty not to converse among yourselves or with anyone 

	

9 	connected with the trial, or read, watch or listen to any 

	

10 	report of or commentary on the trial by any medium of 

	

11 	information including, without limitation, newspaper, 

	

12 	television and radio, and you are not to form or express any 

	

13 	opinion on any subject connected with this case until it is 

	

14 	finally submitted to you. 

	

15 	 Twenty-five minutes after the hour we'll 

	

16 	reconvene. We will be in recess while the jury departs the 

	

17 
	confines of the courtroom. 

(Recess.) 

THE COURT: Counsel stipulate to the presence 

of the jury? 

MR. HARMON: Yes, Your Honor. 

MR, BROOKS: Defense will, Your Honor. 

THE COURT: You may recommence your direct 

examination of Mr. Chappell. 

18 
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BY MR. BROOKS: 

2 
	

James, I think we have you in Tucson right now. 

	

3 
	

You've had your third child with Deborah and you're living 

	

4 
	

with her there; is that right? 

A 	Yes, sir. 

	

6 
	

Q . 
	

Now, we heard a lot of testimony during this 

	

7 
	

trial about your job situation. You testified you had some 

jobs. Did you have jobs in Tucson during this period of 

time? 

	

10 
	

A 	Seven exactly, sir. 

	

11 
	

Seven different jobs? 

	

12 
	

A 	Yes, sir. 

	

13 
	

Why so many different jobs? 

	

14 
	

A 	Some because of our babysitting situation, some 

	

15 
	

because they gave me a lousy raise and a couple I lust 

	

16 
	

didn't like. 

	

1? 
	

Was Deborah working during this time? 

	

16 
	

A 
	

Yes, sir. 

	

19 
	

0 
	

Did Deborah pretty much always have a job? 

	

20 
	

A 
	

Yes, sir. 

	

21 
	

Was she the one that always brought in the 

	

22 	money other than yourself? 

	

23 
	

A 	Yes, sir. 

	

24 
	

Q 	Were you using drugs while you were in Tucson? 

	

25 
	

A 	Yes, sir. 
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Were you doing drugs more when you were in 

Michigan or about the same? 

3 
	

A 	I'd say about the same, sir. 

	

4 
	

YOu testified that you smoked I think it was 

marijuana in Michigan; is that correct? 

	

6 
	

A. 	Yes, sir. 

Had you been doing cocaine in Michigan? 

A 	I did it a couple times, yes. 

Did you start doing cocaine in Tucson? 

	

10 
	

A 	No. I did it in Michigan first. 

	

11 
	

But did you do it in Tucson also? 

	

12 
	

A 	Yes, sir' 

	

13 
	

Did this interfere much with your work? 

	

14 
	

A 	No. 

	

15 
	

You never lost a job because of your drug 

	

16 
	

problems? 

	

17 
	

A 	No. 

	

18 
	

We heard testimony during the State's case 

	

19 	regarding a battery in Tucson where you and Deborah were 

	

20 	living in a trailer and she went to either 7-Eleven or 

	

21 	Circle K or something and told them that she had been beaten 

	

22 	up and the police came and arrested you. Did that happen? 

	

23 	 A 	Yes, sir. 

	

24 
	

Q 	Why did it happen? 

	

25 	 A 	Because I had returned a dresser that she had 

001439 
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bought. I returned it back to the store. 

0 	And why did you do that? 

A 	Because / needed money at the time. 

What did you need money for? 

A 	For some drugs. 

Q 
	

And she got mad at you? 

A 	Yes. 

And you reacted by hitting her? 

A 	We argued for a little while and she said a 

couple things that made me upset. 

0 	How do you feel about the fact that you hit 

her? 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

1 1 

12 

13 
	

A 	Extremely bad. 

14 	 .Q 	You guys eventually decided to leave Tucson and 

15 	move to Las Vegas? 

16 
	

A 	Yes, sir. 

17 
	

Now, somebody says that she came to Las Vegas 

18 
	and you followed her to Las Vegas; is. that true or false? 

19 
	

A 	No, sir. 

20 
	

How did you guys wind up coming to Las Vegas? 

21 
	

A 	We came and visited first for a week, me, her 

22 	and Shauntel stayed at Circus Circus and we both looked for 

23 	a job, we both looked for a home together. 

24 
	

0 	Did you all find a place to stay? 

25 	 A 	Yes, sir. 

001440 
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7 	1 

3 

4 

6 

7 

9 

- 10 

1 1 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

And where did you find a place? 

A 	839 North Lamb, space 125. 

When did you all actually move to Las Vegas? 

A 	If I'm not mistaken it was October 1st exactly. 

• Of what year? 

A' 	Of 1994, sir. 

• Did you all come up here at the same time? 

A 	Yes, sir. 

How did you come up here? 

A 	We flew out of Tucson on Reno Air. 

• And you flew directly to Las Vegas? 

A 	Yes, sir. 

Q Did you have a car at that time? 

A 	YeS, air. 

where was the car? 

A 	we had a couple drive our U—Haul and the car 

was on the back of it. They drove it from Arizona to Las 

Vegas. They were supposed to meet us here. 

Why did you all move to Las Vegas from Tucson? 

A 	One reason was because her job they started 

21 	getting in our private lives trying to control her, private 

22 	life, and she was upset about that and her mother is the one 

23 	that suggested coming to Las Vegas. 

24 	 Q 	Do you know why Las Vegas was mentioned? 

25 	 A 	We had two choices, Las Vegas or Lansing, 
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Michigan. 

	

2 	 Q 	And why Las Vegas? 

	

3 
	

A 	Her mother talked her into coming to Las Vegas. 

	

4 	It was more of her mother's decision than it was hers. 

I am going to show you a photograph the State 

introduced as State's Exhibit No. 1. It shows the trailer 

where Deborah died. Is that the trailer that you and she 

	

8 	lived together in? 

	

9 
	

A 	Yea, sir. 

	

10 
	 was that your home in Las Vegas? 

A 	Yes, sir. 

	

12 
	

0 	Is that where you lived from roughly 

	

13 
	October 1st of '94 until the time that she died except for 

	

14 
	the times you were in jail? 

	

15 
	 A 	Yes, sir. 

	

16 
	 Did you find work in Las Vegas? 

	

17 
	

A 	Yes, sir. 

	

18 
	 Where did you work? 

	

19 
	 A 	Ethel M Chocolate Factory. 

	

20 
	

Where is that? 

	

21 
	

A 	It's out there around Sunset. 

	

22 
	 How long did you work out there? 

	

23 
	 About a month and a half. 

	

24 
	 How come you lost that job? 

	

25 
	

A 	Because day-care had cost too much when we 
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first got here and Debbie was working two jobs and I told 

	

2 	her I would stay home with the kids. I called them three 

	

3 	times and they terminated me. 

They fired you? 

Yes, sir. 

	

6 
	

' 

	

Did you start doing drugs here in Las Vegas? 

	

7 
	 A 	Yes, sir. 

	

8 
	

Did you start hanging out at the Vera Johnson - 

	

9 
	projects doing drugs there? 

10 
	 A 	Yes, sir.. 

Did that interfere with your ability to be a .  

	

• 12 
	good father? 

	

13 
	

A 	No, it did not. 

	

14 
	 Did it Interfere much with your relationship 

	

15 	with Deborah? 

	

16 	 A 	I'm sure it did close to the end, but not at 

	

17 	the beginning when we got here. 

	

16 	 Q 	Going back for just a second Dina Freeman 

	

19 	testified about this phone conversation while you were Still 

20 	living in Arizona where she's got you saying in the 

	

21 
	background to Deborah I'm going to do.an  0.3. Simpson on 

22 	your ass. Did you ever say that? 

23 
	 A 	Honestly, no, I did not say that. 

	

24 
	 Did you ever threaten her in front of Dine 

25 	Freeman or on the telephone? 

001443 

03990 



37 

A 	Never. Never. Never. 

2 
	

Did you ever talk about Q.Y. Simpson in front 

3 
	of Dina? 

A 	No, sir, I did not. 

So she's not telling the truth when she 

6 	testified to that? 

No. She lied under oath, sir. 

Q 	You heard testimony regarding Deborah receiving 

a broken nose on January 9th, 1993 here in Las Vegas. Tell 

us what happened there. 

A 	We were both in the dining room. I forgot what 

we were talking about, but we were talking about doing 

something together and we got in an argument over something, 

14 	I'm not sure exactly what it was, and she had went and laid 

15 	down on the couch and I was talking to her as she was laying 

down and she said something back to me, something smart, I 

17 	don't remember her exact words, but I took a cup, it was 

18 	like one of those thermal coffee cups and I threw it and it 

came over the top of her head and it hit her right here. 

20 	And she got up and she ran to the bathroom. / ran in there 

21 	after her. She was covering her face. She said I think my 

nose is broke. I said let me see. She removed her hands 

and she had a gash right here. 

24 
	

Q 	Are you indicating the side of your nose? 

25 
	

A 	Yes, right here. 

7 

8 
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13 

16 

19 

22 

23 

o014 14 

03991 



38 

8 	1 	 Q 	Was she bloody? 

	

2 
	

A 	It wasn't coming out at that time. It was 

	

3 
	open, but when I looked at it, it looked like it was just 

	

4 
	piece of meat right here. You could see in the inside. No 

blood was gushing out at that time. 

Q. 	Who called 911? 

	

7 
	 A 	r did, sir. 

Now, the medical records that were introduced .  

	

9 	by the State into evidence included a remark my Deborah 

	

10 	Panos that said she had been beaten before but never like 

	

11 	this. Flow doyou respond to that? 

	

12 	 A 	I couldn't picture her saying that. I threw a 

	

13 	cup, that's all I did, I did not try to hit her in the face. 

	

14 	It accidentally hit her in her nose and broke her nose. I'm 

	

15 	sorry, but there's nothing I could do about it. I called 

	

16 
	

911 and gat the ambulance there, the police came and they 

	

17 
	slammed me all over the place, took me to jail in front of 

	

18 
	my children in my boxers and my socks. They weren't even 

	

19 	listening to me, They thought I was lying. I showed them 

20 	the cup. 

	

21 	 Q 	James, you have another allegation that you 

22 	attacked her on June 1st of 1995 and you were arrested again 

	

23 	for domestic battery. What happened that time? 

	

24 
	

A 	Well, Deborah had been gone all day the 

25 
	previous day before that and she went to work the next day 
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and after she got off work she went somewhere else. So I 

	

2 	didn't see her for a long time And when she came home 

3  another friend arrived. I guess they were talking about 

	

4 	doing something else. We started arguing and we went in the 

bedroom and I pinned her down and I showed her a knife and 

when I rialized that doing that wasn't going to get nothing 

out of her, I got rid of it. Claire knocked on the door. 

• Who is Claire? 

	

9 	 A 	One Of her so-called friends from Arizona. 

	

10 	 Q 	Was she living with you? 

A 	Yes. 

• How long did she live there? 

A 	I'd say approximately , two months, sir. 

• Go ahead, I'm sorry. 

A 	I let Debbie up, she went outside with both 

Claire and her other friend that was there and then I went 

	

17 	outside and then the cops pulled up. And I went to jail. 

	

18 	 Q 	Did you plead guilty to domestic battery in 

	

19 	that case eventually? 

	

20 	 A 	Yes, sir. 

	

21 	 Q 	That was June 1st of '95. How much of the 

summer did you spend in jail? 

	

23 	 A 	Could I just tell you the first time I went to 

jail when I got out when I went back? 

	

25 	 Q 	Sure, if you want to. 

12 

13 

14 

15 

16 
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24 
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A 	First time I went to jail was February 28th, 

1995, stayed in jail till May 10th. Debbie came and picked 

me up, took me home. When I got out, there was two friends 

4 	living there. 

When you say two friends, you mean male friends 

	

6 
	or female friends? 

	

7 	 A 	Female friends. 

I went back to jail for that domestic violence 

	

9 	on June 1st, 1995, got out June 7th. Claire came and picked 

	

10 
	me up, took me back home and we were back together. 

Then I went back to jail June 26th on 

	

12 
	Shauntel's birthday, her third birthday. 

	

13 
	

Q 	And when did you get out of jail that time? 

	

14 
	 A 	I didn't gat out of jail until August 31st. 

	

15 
	 Now, from that summer let's say June 26th when 

	

16 
	you got arrested until the time you got released on August 

	

17 
	

31st did Deborah accept your phone calls? 

	

11:1 	 A 	Yes, sir. 

How often would you call her approximately if 

20 	you can remember? 

Sometimes a couple times a day. 

Did she ever tell you this relationship was 

23 	over? 

24 
	

A 	Never. Never. 

25 
	 Did anybody else ever tell you the relationship 

19 

22 
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9 

10 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

was over? 

A 	No, sir. 

Did you ever call that trailer and get mad 

because of who answered the phone? 

Yes, sir: 

Q . 
	

What was going on? 

A 	There was numerous different women answering 

the phone. Sometimes the children would pick up the phone, 

knock it over and the phone would just be sitting on the 

floor and I could hear stuff in the background. 

Q 	What would you hear? 

A 	music, people, voices. Another time there Ws's' 

men answering the phone. 

0 	Did you know these men? 

A 	Absolutely not. 

Did that make you mad? 

A 	Yes, it did. 

Why did it make you mad? 

A 	Because when we moved here Debbie had told me 

that I couldn't answer the phone because her mother would 

get upset about it. I gave her that respect. And then I 

turn around and go to jail and there's all kinds of people I 

don't even know answering our phone, hanging up on me. 

How did you feel about the idea of other men 

being in the trailer when you called your home? 

2 

3 

4 

6 
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9 
	 A 	was stunned, hurt, afraid. 

Q 	What were you afraid of? 

A 	My children. 

	

4 
	

What were you afraid of about your children? 

A 	We had numerous babysitters in Arizona that 

	

6 	wouldn't 'feed our kids sometimes. Some even hit them. 

You say that you would talk to Deborah on the 

telephone. Did she ever come visit you. that summer in 'jail? 

	

9 
	 A 	Between June 26th and August 31st? Was that 

	

10 
	what you're talking about?. 

Yea, sir. 

	

12 
	 A 	No, she didn't. 

	

13 
	

0 	Do you know why she didn't come visit you? 

	

14 
	 A 	No. Because she told me on the phone she was 

	

15 	going to come many times. I knew something had to be going 

	

16 	on at that house, but I didn't know what was going on. 

	

17 
	 Did you think she was messing around with other 

	

16 	men? 

	

19 
	 A 	I sensed it but I didn't know for sure so I 

	

2 0 
	couldn't keep throwing it in her face when I was talking to 

	

21 
	

her. I asked her straight out if you're dating somebody, 

	

22 	let me know. she said no, I'm not dating nobody, l'm not 

	

23 	seeing nobody, I don't want nobody else. That was her exact 

	

24 	words to me. 

	

25 
	 Now, in the State's opening statement they 

0131449 
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A 	Like the last two letters I put some bad words 

in there. 

Did you call her a slut? 

A 	I told her if she was out there messing 

around -- 

Q James, did you call her a slut? 

A 	Yes, I did. 

Did you call her a whore? 

A 	I wrote that, yes. 

Did you ask her questions like are you easy? 

A 	Yes. 

Why did you say these things to her? 

A 	Because so many things were happening while I 

   

43 

1 

2 

4 

5 

 

talked about some letters you sent to her from jail. Did 

you send her letters from jail? 

A 	Many. 

Q 	And the State referred to things that you said 

in those letters. what kinds of things did you say to her? 

A. 	I asked her how she was doing, how the kids 

were doing. I told her I loved her, / missed her, I told 

her she meant the world to me. 

Were those things true? 

A 	Yes, sir, very much. 

Q 	Did you also say degrading things to her in 

 

  

10 	I 

 

12 	those letters? 
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was in jail, I was very depressed, upset, lonely, hurt, 

devastated. She once told me on the phone that she would 

never abandon me in Las Vegas. 

James, did you see her on August 30th, 19957 

A 
	

Yes, sir. 

Where did you see her? 

A 
	

At the city courthouse. 

Did she come to your court appearance that day? 

A 	Yes, sir. 

1 

2 

Q 

A 

0 

battery? 

A 

you would he 

A 

you? 

Did she testify against you? 

No, sir. 

Did you plead guilty that day to domestic 

Yes, sir. 

Did you know on August 30th or August 31st that 

released from custody? 

Absolutely not. 

But you were released from custody, weren't 

A 	Yes, sir. 

And when you were released from custody what 

did you do? 

A 
	walked from downtown to around Bonanza and 

Lamb. 

About how far is that, if you know, and how 

6 

7 

8 

9 

10 
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long did it take you to walk out there? 

From around Las Vegas Boulevard and Bonanza and 

Lamb it would take about 45 minutes, 50 minutes. 

	

4 
	

Why did you walk out there? 

A 
	

/ was happy to be out. I just wanted to see my 

	

6 
	girl and'm children. 

0 
	

Where were you going? 

A 	I didn't go home at first. 

	

9 
	

Where did you go? 

	

10 	 A 
	

To Vera Johnson project apartments. 

	

11 
	

What did you do there at the Vera Johnson 

	

12 	Apartments? 

13 	 A 	went over there and just talked to a couple 

14 

15 	 Q 	Who did you talk to? 

16 - 

17 

le 

19 • 	you lived at the Balerina Sunrise place, if you know? 

20 

21 	would take like probably 15 minutes to get from there to 

22 	home. 

23 
	

Did you borrow a bicycle there? 

24 
	

Yes, 1 did. 

25 
	

0 	And once you had the bicycle what did you do? 

-0-011452 

people. 

Some Man over there named Ben and a couple 

other people. 

Now, how far is Vera Johnson complex from where 

A 	TVs only like two blocks so approximately it 
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9 	 A 	/ went home. 

Q 	Now, when you went home this is the home at 

3 	639 North Lamb? 

4 
	

A 	YeS, sir. 

This is the trailer that you shared with 

6 	Deborah?' 

A 	Yes, sir. 

	

8 	 Q 	Did you expect her to be there? 

A 	No, I did not because I called twice before I 

	

10 	went home. 

	

11 	 Q 	Where did you call from, if you recall*? 

	

12 
	

A 	I called from downtown and I called from Vera 

	

13 
	

Johnson Apartments. 

	

14 
	

Q 	And nobody answered? 

	

1 5 
	

A 	No, sir. 

	

16 
	

So you arrived at the trailer and what do you 

	

17 	do? 

	

16 
	

A 	I put the bike on the side of the house. 

	

19 
	

:James, I'm sorry, but your hands are in front .  

	

20 	of your mouth and the jury needs to hear this. 

	

21 	 A 	I put the bike on the side of the house and 

	

22 	went to the window. 

	

23 	 Q 	James, I am going to interrupt for a second and 

	

24 	show you a picture again, State's Exhibit 1, which is a 

	

25 	picture of the trailer. Is one of these windows there where 

2 
10 

04000 



47 

1 0 
	

you went to? 

2 
	

Yea. 

3 
	

Is one of these windows where you entered the 

place? 

Yes. 

Why did you go into your place through the 

.window? 

A 	I had been through the window through many of 

our residences in Arizona, in Michigan and I didn't figure 

10 	nothing was 

11 

12 	 A 

13 

14 	happens? 

wrong with that. 

Did you have a key to get inside the place? . 

I used to but ij.ost it. 

You start climbing in the window and what 

15 
	

A 	I start climbing through the window and Debbie 

16 

	

	walked in the doorway and she asked me why didn't I knock at 

the door. I said I didn't know you were home. I said I 

18 
	

just called, why didn't you answer the phone. She said I 

19 
	

just got here. 

20 
	

Do you know what time this is? 

21 
	

A 	No, sir, I wasn't paying attention to the time. 

22 
	

I know 1 had to be back downtown at one o'clock. 

23 
	

So you get in the window, right? 

24 
	

A 	Yea, sir. 

25 
	

What happens? You get into the window and do 
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10 	1 	you guys talk or what? 

	

2 
	

A 	Yeah, we talked. 

	

3 
	

What else did you do? 

	

4 
	

A 	I got on my knees in front of her and she was 

	

5 	sitting on the couch, I asked her what has she been doing . 

	

6 	while r was in jail. She said Working full-time and 

	

7 	watching the kids. 

	

8 
	

Q 	what happened next? 

	

9 
	

A 	We talked about a couple of things that were 

	

10 	said.over the phone. She told me about a couple things that 

11. 	her friends had did while I was in jail. 

	

12 
	

Q 	were you glad to see her? 

	

13 
	

A 	Absolutely. 

	

1.4 
	 Q 	Did you think everything was okay? 

	

15 
	 A 	Yes. 

	

16 
	

• 	

How long did you all talk? 

	

17 
	 A 	About 20 minutes. 

	

18 
	

What did you all do then? 

	

19 
	

A 	We kissed a couple of times. 

	

20 
	

And then what happened? 

	

21 
	

A 	We started taking each other's clothes off. We 

	

22 
	

began to have sex on the couch. 

	

23 
	

• 	

Where was the couch? 

	

24 
	

A 	Excuse me? 

	

25 
	 Where was the couch where you were having sex? 

001455 
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1 
	

A 	It was along the wall right at the corner uf 

2 
	

the kitchen. 

It was not in the master bedroom? 

	

4 
	

A 	No. 

	

Q 	I guess it had been a long time since you'd had 

sex? 

	

7 	 A 	A very long time. 

But you'd had sex with her probably hundreds of 

	

9 	thousands of times with her before? 

	

10 
	

A 	A million, billions of times. 

	

11 
	

And you loved her? 

	

12 
	

A 	Extremely. She was the world to me. 

	

13 
	

And what happened? 

	

14 
	

When I entered her, her vagina was all loose 

	

15 
	and wet and smelly and it wasn't nothing like it. usedto be. 

	

16 
	

What did you think? What did that mean to you? 

	

17 
	

A 	I immediately thought that she had been messing 

	

18 
	around on me. 

	

19 
	

You thought she was messing around with other 

	

20 	men? 

	

21 
	

A 	Yes, sir. 

	

22 	 Q 	What did you do? 

	

23 
	

A 	I gat up, I grabbed her and asked her who she'd 

	

24 	been with. She said nobody. She said I swear to God on my 

	

25 
	grandmother's grave I ain't been with nobody. That was her 
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9 

1 0 

11 

exact words. -  

• Did you believe her? 

A 	Absolutely not. 

Q 	So what did you do then? 

A 	I walked away from her and started walking in - 

the master bedroom. She came up behind me, she grabbed me 

around my waist, she asked me could she get- on top of me. 

Q You mean get on top of you sexually? 

A 	Yeah. She know I used to love her on top Of 

And she asked if she could get on top of me and I told. 

her no. 

12 

13 

14 

15 

16 

17 	you? 

18 

• What happened next? 

A 	She performed oral sex on me. 

Now, had you hit her at all as of this point? 

A 	No, sir. 

• This was consensual oral sex she performed on 

A 	Of course, yes, sir. I never pressured her in 

19 	having sex with me. Never. Never had to. 

20 	 Q 	What happened next? 

21 
	

A 	She was done, got up and went into the 
11 

22 	bathroom. I put my clothes back on. She went and got on 

23 	the phone. She said I'm going to call the day-care and see 

24 
	what time I have to pick up the children. And I said okay, 

25 	I want to see them anyway. 

f3.01-44-7 
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Were you right by her when she was talking to 

2 	day-care? 

3 	 A 	No, not at the beginning, sir, no. 

4 	 Q 	Where were you? 

A 	1 was in the bathroom. 

Now, did she put her clothes back on after the 

sex? 

A 	Yes, she did. 

You put your clothes back on? 

A 	Yes, sir. 

So you can't say.exactly what she said to the 

day-care people? 

A No. She wasn't talking that loud so I couldn't 

hear what she was saying. I knew she was talking to the 

day-care, though. 

At that time when she called day-care the first 

17 	time would you be surprised to hear that she was scared? 

la 	 A 	yeah. When I read that, I couldn't believe 

19 	that because I didn't hear her say none of that. When I 

20 	walked in there, I heard her say 5:30, that did you have to 

21 	pick them up at 5:30 and she said okay, and I told her tell 

22 	them that we're going to be there. And that's what she told 

23 	the lady. 

24 
	

Now, the lady called back didn't she? 

25 	 A 	Yes. 

6 

8 

9 

1 0 

1 1 

12 

13 

14 

15 
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11 	 And were you there when she talked to the lady 

2 	at that time? 

6 

A 	Yes, sir. 

How was Deborah by then? 

A 	She didn't seem to me scared. 

Q . 
	You think she was scared the first time she 

called them? 

A 	When X came in there she did look like she was 

scared the first time. 

You think she was scared of you? 

A 	I think that she knew that she had gat caught. 

When you say got caught, got caught doing what? 

A 	She knew I knew she had been messing around. I 

know Debbie. I know Debbie better than probably anybody. 

Now, when she called the day-care center had 

you done anything violent towards her that day? 

A 	No, sir. 

Had you threatened her with violence? 

A 	No,. sir. 

Okay. They call, she talks to them and then 

what happens? 

A 	She said we're on our way, we're coming to pick 

up the kids. 

So what happened next? 

3 

4 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19: 

20 

21 

22 

-- 23 

24 

25 	 A 	We got ready to leave, we walked out the door, 
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the bike I rode over there, she grabbed the bike and placed 

2 	it on the front porch for me. We started walking to the 

3 	car. 

4 
	 Q 	Was this the Toyota that you've seen in 

pictures here in court? 

A . 	Yes, sir. 

7 

8 

9 

1 0 

11 

12 

13 

14 

15 	cans? 

Go on. 

A 	She asked me did I want to drive. I told her 

yes. We walked along to the car, 1 looked on the side of 

the house, there was a whole box full of beer cans and I had 

asked her who was drinking all that beer there. 

0 	Now, did she drink? 

A 	No, she did not. 

Q 	So what did you think when you saw the beer 

16 	 A 	That there had to be some kind of little 

17 	parties going on there. There was lots of them, lots of 

18 	them. 

Go on. 

20 
	 A 	We got in the car and I when I got in the car I 

21 	looked around and the car was all trashy, papers everywhere, 

22 	beers cans on the floor. 1 tried to turn the air 

conditioner on, it was broke, the gear shift was cracked, 

the ceiling to the car was ripped all off, the light in the 

back window was broke, busted and I asked her who did all 

23 

24 

25 
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that. She said the kids did it. So I started up the car, 

	

2 	backed out. 

	

3 
	

Where were you going? 

A 	We were going to pick up the kids. 

Did you start to leave? 

	

6 
	

A 	Yes, / did. I pulled out the driveway, put the 

	

7 	car in drive, started moeieg. I asked her -- I said look 

	

8 	for my Michael Jackson Off The Wall tape. She was looking 

	

9 	up under the seat, going through all the mess that was on 

the floor. And before I went to jail : had lots of tapes in 

	

11 
	

the car and I would keep them in the middle of the seats. 

	

12 
	

Is that a console? 

	

13 
	

A 	yes, sir. 

	

14 
	 Okay. 

	

15 
	

A 	I opened it up and there was a little note in 

16 	there. 

17 

18 	letter? 

19 

20 	it -- 

21 

When you say a note, do you mean a note or a 

A 	A letter, sir. I grabbed the letter, opened 

Did you read part of the letter? 

	

22 
	

A 	Yes, sir, I opened it up. / even let go of the 

	

-23 	steering wheel, almost crashed into a car that was parked. 

	

24 	I was going through the letter as quickly as I could. When 

	

25 	she noticed me reading the letter, she tried to grab the 

04008 
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note. We was fighting over the note. 

	

2 
	

0 	Could you read some of the words in the letter? 

A 	Yes, sir. 

What was it saying? 

	

5 
	

A 	Some guy talking about having sex with her, 

	

6 
	

said he Kad been with her and she was teasing him. 

	

7 
	

How did you react to that? 

	

8 
	

A 	I was shocked, I was devastated. 

	

9 
	

0 	What did you do? 

1 0 ' 

	 A 	I stopped the car, put it in reverse, backed It 

up and parked in front of the house. 

	

12 
	

Go on. 

	

13 
	

A 	When we got out of the car, / went out on her 

	

14 
	

side, I stepped over her 'lap, went out the passenger door, 

	

15 
	grabbed her out of there, took her, back in the house. 

	

16 
	

And what 41d you do inside the house? 

	

17 
	

A 	I don't recall everything / did now. 

	

18 
	

Q 	Did you stab her? 

	

19 
	

A 	I didn't know untll . I had cut my finger. 

	

20 
	

• 	

to you know how many times you stabbed her? 

	

21 
	

A 	No, I did not. 

	

22 
	

O 	Do you know how many times you hit her? 

	

23 
	

A 	No, I do not. 

	

24 
	

• 	

Do you know where you got the knife? 

	

25 
	

A 	No, I do not. 

DOI 
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12 	 Why were you doing this? 

2 
	

A 	I don't know, 

	

3 
	

Q 	Did she run away from you? 

A 	No. 

What did she do? 

	

6 
	

A 	She didn't make no noise, she didn't try to 

run, she didn't do nothing. 

Did she fall to the ground right there? 

	

9 
	

A 	She went in the door, yes, she just fell on the 

	

10 
	

floor and stayed there. 

	

11 
	

James, when you got out of the car, did you 

	

12 
	

have any thought of killing her or hurting her? 

	

13 	 A 	Absolutely not, sir. 

	

14 	 Q 	What did you think you were going to do when 

	

15 	you took her back inside the house? 

	

16 	 A 	At the time I don't know. My mind just clicked 

	

17 
	

and it was stuck. I couldn't think beyond that letter. I 

	

18 	was stuck at that letter. 

	

19 
	

What were you thinking about? what was going 

	

20 
	

on in your mind? 

	

21 
	

A 	Her doing what she done to me to somebody else. 

	

22 
	

You mean having sex with somebody else? 

	

23 
	

A 	Yes, sir. 

	

24 
	

That's what was going on in your head? 

	

25 
	

A 	Exactiy. 

••■en■INI• 

04010 



2 

57 

And you were upset? 

A 	Very. 

3 
	 Did you realize you killed her? 

A 	No, I did not. I couldn't look at her. I just 

6 

hurried up and took off out the door and left. 

Q . 	From the time that you got out of the car to 

7 

	

	the time that this stuff happened inside how much time 

passed if you know? 6 

9 
	 A 	I don't know. It happened like that, sir. It 

10 	happened real quick. 

James, I an going to Show you a photograph, 

12 
	State's Exhibit 26, that shows part of Deborah lying on the - 

13 	floor and right beside her head is a letter with blood on 

14 	the letter. Do you recognize that letter? 

15 	 A 	Yes, sir. 

16 	 Q 	why do you recognize that letter? 

17 	 A 	It was the letter I found in the car. 

18 	 Q 	Is that the letter from what you think is 

19 	another man? 

20 	 A 	Of course. Yes, it is. 

21 	 Q 	Did you two fight over the letter in the car? 

22 	 A 	Yes, she tried her best to get it from me, 

23 	 Q 	Was the letter torn up into many different 

24 	pieces? 

25 	 A 	Yes, sir. 

OD 
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Who tore it up into many different pieces? 

She tried to rip it I know that. 

Did you rip some of it too? 

	

4 
	

A 	I was trying to hold onto it. She was trying 

to get it from me and it ripped. 

Q. 	I am going to show you Exhibit 31, a photograph 

of a piece of a letter. Is that a piece of that letter do 

you think? 

A 	Yes, sir. 

	

10 
	

I am going to show you State's Exhibit 32, 

another piece of the letter. Is that the letter as far as 

	

12 
	you know? 

	

1 3 
	

A 
	

Yes, sir. 

	

14 
	

Now, when Officer Perkins testified, he 

	

15 	testified that one letter was found right beside her. 

	

16 	That's this letter we're talking about? 

	

17 
	

A 	Exactly, sir. 

	

18 
	

And he also testified that there were letters 

19 found strewn about on the floor in the master bedroom. How 

	

20 	did they get there? 

21 A 	When me and Debbie was in the room, when she 

	

22 	came in there and she had grabbed me by my waist, we was in 

	

23 	the room, some of the letters that / wrote her was beside 

	

24 	the bed on the table, some of the letters was up on the 

	

25 
	entertainment center. The ones that was on the side of the 

"1465 
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12 

13 

1 	table I took them and I threw them at her and I asked her, 

2 	said these didn't mean nothing to you, none of this meant 

nothing to you, did it. That's exactly what I said to her. 

Q 	I am going to show you State's Exhibit 8 which 

13.a photograph of that room and there are letters on the 

6 	floor. Are these the letters that you threw at her? 

7 	 Exactly, sir', yes. 

I am going.to  show you State's Exhibit 10 which' 

includes you can see some of the writing on the letters on 

10 	the floor. Is-that your writing on that letter? 

11 	 A 	Yes, sir. 

12 	 Q 	James, the State has tried to say in this case. 

• 13 	that you ransacked the master bedroom. Did you ransack that 

• 14 	master bedroom? 

15 	 A 	I didn't touch nothing in that room, sir. 

16 	Nothing. 

17 
	 You didn't try to steal anything from that 

18 

20 

21 

22 

room? 

A 	Of course not, sir. No. Absolutely not. 

After you killed Deborah did you steal anything 

from inside the trailer? 

A 	I looked at Debbie on the floor and 1 ran out 

23 	the door, sir. I did not touch nothing in that house. 

24 	Nothing. 

25 	 Q 	Where did you get the social security cards 

GOA4G6 
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13 	 1 	from? 

	

2 	 A 	They were in the car up under the drivers 

	

3 	seat, sir. 

Were they in this black folder that one of the 

witnesses talked about? 

A. 	No, they were not. 

	

7 
	

Q 	Where were they? 

A 	They were in the plastic thing they were in and 

	

9 	they were on the floor. There was so much stuff in the car 

	

10 	on the floor. There was trash everywhere, sir. 

	

11 
	

Why did you.get in the car and leave? 

	

12 
	

A 	when I seen her like that, sir, I panicked and 

	

13 
	

I just had to get out of there as quick as possible. 

	

14 
	

You obviously didn't think about calling the 

	

15 	police or trying to get attention for her? No? 

	

16 	 A 	No, sir. 

	

17 	 Q 	How do you feel about what you did? 

	

la 	 A . 	Extremely bad. Lower than dirt. If I could 

	

19 	give up my life for hers, I would. In a heartbeat. 

	

20 
	

Where did you go, James, in the car? 

	

21 
	

A 	I went to the Vera Johnson Apartments. 

	

22 
	

And that's how far away from the trailer? 

	

23 
	

A 	About 15 minutes. 

	

24 
	

What did you do when you got down there? 

	

25 
	

A 	I parked the car and I just sat there with my 

.10 

04014 



  03831 Docket 61967   Document 2013-34678



Page 22 

1 	 Q 	Were you employed as either a detective 

2 	or police officer with the Lansing Police Depart
ment on 

3 	August the 18th, 1988? 

A 	Yes, it was. 

5 
	 Q 	What were your duties? 

6 
	 A 	I was a uniformed police officer at the 

7 	time assigned to the crime suppression unit. 

8 
	 Q 	On August the 18th, 1988, at about.  6:45 

9 	p.m., did you have occasion to respond to the 
1700 block of 

20 	Scmth Washington Street in Lansing, Michigan? 

A 	Yes. 

12 
	 What was your reason for going to that 

13 	location? 

14 	 A 	My partner and I had been sent into the 

15 	area regarding a disturbance in the 1700
 block of South 

16 	Washington. 

17 
	 Identify for the record your partner. 

18 
	 A 	Officer John Priebe. 

19 
	 Q 	Will you spell his names, please. 

20 
	 A 	I believe P-R-I-E-B-R. 

21 
	 What happened after you arrived? 

22 
	 A 	We made contact with the victim. 

23 	stated that he had been ea:molted. When
 we first arrived, 

24 	we exited our vehicle, we encountered
 a subject that was 

25 	standing at his front porch with a shotgun that
 turned out 

PATSY R. SMITE, OFFICIAL COURT REPORTER 
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to be the victim of our crime. 

Q 	You have just explained that he was 

	

3 	standing on his front porch? 

Yee, I believe BO. 

• You are referring to the front porch of 

6 	his residence?. 

7 
	 A 	Yes 1705 South Washington Avenue. 

	

8 
	

Q 	Did you identify the victim by name? .  

9 
	 A 	Sig name was Kenneth Gay. 

	

10- 	 O 	G-A-Y7 

	

11 
	 A 	G-A-Y. 

	

22 
	

Q 	Are you able to describe whether Mr. 

13' Gay was armed in any fashion when you and your partner. 

	

14 	Officer Priebe, arrived? 

	

15 
	 A 	According to my report, it indicated 

	

16 	that Mr. Gay was armed with A shotgun. 

	

17 
	 Q 	Are you able to describe the demeanor 

	

18 	of the victim, Mr. Gay, at that time? 

	

19 	 A 	I recall that be was very upset. My 

	

20 	recollection is that there appeared to be a lot of tension 

	

21 	and the victim wag very upset. 

	

22 	 Q 	Were there other subjects in the area? 

	

23 	 A 	Yes. 

	

24 	 Q 	Did you have occasion to investigate 

	

25 	the allegation. made by Kenneth Gay? 

PATSY K. SMITE, OFFICIAL COMP REPORT= 
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We interviewed Mr, Gay and upon 

2 	receiving his statement and information, we subsequently 

3 	made an arrest on two individuals that evening for an 

4 	assault. 

what individuals did you arrest that 

6 	evening?. 

7 
	

A 	We arretted a Jaime Montell Chappell 

0 	and also a --1 believe his name was Harold Smith. 

9 	 Q 	Did you obtain dates of birth for the 

10 	two arrestees? 

11 	 A 
	

Yes, we did. 

12 
	 Let's start with Mi. Chappell, what , was 

13 	his date of birth? 

14 	 A 	According to my police report, Mr. 

15 	Chappell's date of birth was 12/27 of '69. 

26 	 Q 	What about the other subject, William 

17 	Smith? 

16 
	 It'ILBarold Smith. 

19 	 I'm sorry. 

20 	 A 	. Sis date of birth was 10/30 of Y66. 

21 
	 You mentioned that you interviewed the 

22 	complaining witness, Mt. Gay? 

23 
	 A 	Ye,. 

24 
	

Q 	Did he tell you what occurred? 

25 
	 A 	Yes, he did. 

PATSY K. SMITE, OFFICIAI, COURT REPORTER 
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What did he tell you? 

A 	According to my report Mr. Gay advised 

that he was coming home that evening in his vehicle. There 

La an alley that runs behind his house. He attempted to 

pull into that alley and encountered several subjects that 

were in the alley yelling and screaming at him. He stated 

	

7 	to us that the eubjects began pounding on his vehicle and a 

brick was thrown at his vehicle. Be stated that he 

	

9 
	encountered theee subjects after be got out of his vehicle 

	

10 - 	and wag struck in 020 back with what appeared to be a brick ' 

	

•1 
	or a rock on the left side and he identified his assailant 

	

12 
	as Mr. Smith and Mr. Chappell. 

	

13: 
	 Q 	Did the complaining witness, Mr. Gay, 

	

14 	identify Harold Smith and James Chappell as individuals who 

	

15 	had participated in the assau1t7- 

	

16 
	 A 	Yes. According to my report, he named 

	

17 	
them by name, that Smith and Chappell had been involved in 

	

le 
	the assault. 

	

19 
	 Did he aay specifically whether 

	

20 	anything, any object was thrown at him by James Chappell? 

	

21 
	

A 	Be etated, according to my report, that 

	

22 	he also observed Mr. Chappell -- he Wag hit on the left 

	

23 	side of his back with a brick and stated that the subject 

	

24 	Chappell threw the brick. 

	

25 
	 Did you have occasion to 'examine the 
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1 	back of Kenneth Gay? 

2 	 A 	Yes. Se did receive some injury to the 

3 	left side. There was an imprint of what appeared to be a 

4 	brick on hie shirt and also he sustained what appeared to 

5 	be some bruiming and some lacerations. 

6 	 Q 	Do you happen to recall what type of 

7 	shirt Mr. Gay was wearing? 

A 	I believe it was a T-shirt; a light 

9 	colored T-shirt, to the best of my recollection. 

10 	 Q 	Now is it your testimony that his 

11 	report to you was that the individual who threw the brick 

12 
	which hit him in the area on the back where he waa injured, 

13 
	wag James Chappell? 

14 
	 A 	That is -- I'm referring to my police 

15 .  report and that's what my report reflectm. 

16 
	 Q 	Now, you've mentioned that the two 

17 
	subjects Harold Smith and JiMits Chappell, were arrested J;lit .  

10 	connection with the incident? 

19 
	 A 	That is correct. 

20 
	 Q 	On what charge? . 

21 
	

A 	Felonious assault. 

22 
	 Q 	Did you have occasion to interview Hr. 

23 	Chappell, one of the arrestees, after you had commenced the 

24 	investigation? 

25 	 A 	my partner, once we arrived at the 

PATSY K. SMITE, OFFICIAI, COURT .REPORTER 
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station, read the accused his Miranda warnings and then did 

2 	take a statement from him. 

Q 	Did Mr. Chappell give a statement which 

was soniewhat contradictory of the account given by Kenneth 

 Gay, the victim? 

A 	Somewhat. 

7 	 What was the account provided by Mr. 

	

0 	Chappell? 

9 
	 If I may refer to my report? 

	

10 
	 MR. HARMON: May he do so, your Sonar, to 

	

11 
	refresh his memory? 

	

12 
	 THE COURT: Yes. 

	

13 
	 (BY MR. HARMON) You may, sir. 

	

14 
	 A 	Yes, sir. According to the statement 

	

15 
	here written by Officer Priebe, it stated that Mr. Chappell 

	

16 
	told Officer Priebe that we were standing in the alley when 

	

1 7 
	the car started driving up the alley. It Wasn't going very 

	

18 
	

fast, but it didn't honk and while I was getting out of the 

	

19 
	way, Harold yelled that he tried to run us over and so he 

20 	threw a brick at the car as it went by. He didn't hit.the 

21 	car, but the white guy, complainant Gay, came out of him 

22 	house with a baseball bat andunder some derogatory 

23 	statements made, if you'd like me to state those? 

2 4 
	 What were those statements? 

25 
	 A 	The victim stated, according to Mr. 
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1 	Chappell, (saying," Come on you, nigger,. I'm not afraid of 

2 	you." Harold then threw a brick at the white guy and it 

3 	knocked him down. The guy went into his house and Harold 

4 	picked up the bat. The guy came onto the porch with a gun 

5 	and one of the other guys threw a bottle at him, which hit 

6 	him on the shoulder. 

7 	 He continues with the police arrived and 

8 	that the guy who threw the bottle ran off between the 

9 	houses. There were four of us and I don't know the ot
her 

	

10 	two guya that left. They were Baroldse friend,. The one 

	

11 	that threw the bottle was described am a black male, 
6 

	

12 	foot, heavy build with a red shirt and blue jeans and he 

	

13 	stays on Elm street. 

	

14 	 Q 	I take it, from your description of Mr. 

	

15 	Chappell'a statement, that except for acknowledging his 

	

16 	presence, he didn't admit to any active participation in 

	

17 	the felonious assault? 

	

10 	 A 	According to his statement, no. 

	

19 	 Q 	However, as you examined your report, 

	

20 	ie it very clear that the victim, Mr. Gay, identified 

	

21 	Chappell as one of the persons who had thrown and,
 in fact, 

	

22 	hit him in the back with a brick? 

	

23 
	 A 	Yes, it is. 

	

24 
	 Q 	Were you ever called upon to testify in 

	

25 	court on this matter? 
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No 

Do you have a personal recollection now 

. of the disposition of the charge?- 

A 	Na, r do not. I have no idea what. 

happened to the charge. 

6 
	 MR. EARMONs That Concludes direct, your 

7 	Honor. 

8 

9 

20 

11 
	 CROSS EXAMINATION 

12 	By MR. BROW; 

13 
	 Q 	Officer, going back to this date, this 

14 
	occurred when again, please? 

15 
	 A 	It occurred . on August 16th, 1988. 

16 	 . Q 	So that's/ about what, almost eight, 

17 
	

little more than 	eight years ago? 

18 
	 A 	That ii correct. 

29 	 Q 	Now,. as far as what happened, you 

20 	personally didn't see anything, did you? 

21 	 A 	No, we did not. 

22 	 Q 	Al]. you did was talk to the victim and 

23 	apparently a witness and apparently you talked to James? 

24 	 A 	Yes. Upon our arrival, we conducted an 

25 	investigation and talked with the people that were there. 

PATSY R. SMITH, OFFICIAL COURT REPORTER 
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1 	 0 	Do you recall if the victim -- can you 

2 	describe the victim at all? 

3 	 A 	I just recall him being a older white 

4 	male. He woo -- I remember him specifically being very 

5 	irate, very upset, but anything else except for the police 

6 	report, I could tell you his date of birth and so on. 

7 	 Q 	And when you firot oaw him, he 

apparently had a shotgun Out? 

9 

Q 	And you learned during the course of 10 

11 your talking to people, at one time he had i bageball bat 

12 	out? 

13 
	 A 	He -- yes, he did. 

14 
	 Q 	When you talked to him, he never 

15 
	admitted anything about calling these guys, "Come on you 

16 
	

bunch of niggers?" 

17 
	 A 	If I could review my report quickly? 

le 
	 Q 	Go ahead. 

19 
	 A 	No, I do not see anything in the 

20 	report. 

21 	 CI 	And based on his statement, he did not 

22 	indicate any responsibility on his part for starting any of 

23 	this, did he? 

24 	 A 	The only thing he indicated, according 

25 	to the report, that he attempted to pull in the alley 
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behind his house and he was confronted by several subjects 

in the alley. 

Q 	When apparently you guys arrested Mr. 

Smith and Mr. Chappell; is that correct? 

5 
	 A 	Yes. 

Q 	Now Mr. Smith was not cooperative, wale 

7 	he? 

8 

10 

11 

12 

13 

14 

15 	Smith? 

16 

17 	the report, 

H. didn't give you a statement? 

No, he did not. 

Was Mr. Chappell cooperative? 

Be gave us a statement. 

Be was more cooperative than Mr. 

Well, it would appear so according to 

A 	According to the report, he was quite 

combative. 

18 	 0 	And while he had not acknowledged 

1.9 
	throwing the brick, apparently the evidence is that both he 

20 	and Smith both threw a brick at one p
oint or another? 

21 
	 A 	Yee. 

22 
	 Do you recall who the other witness MVA 

23 	that you interviewed that was not neces
sarily the victim? 

24 
	 A 	I have a name on my police report by 

25 	the name of Dennis 	I think i
t's Werobicky (phonetic). 
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What did he say he observed? 

2 
	

If I may refer to my report? 

3 
	 Q 	Go ahead. 

A 	He stated that he was out and about 

walking his dog when he observed the victim drive down the 

6 	allay and -was attacked by the black males. The witness 

stated he stated two accused subjects, along with other 

8 	subjects, started beating on the victim's vehicle and 

9 	started throwing rocks at the vehicle. Be also observed 

10 	the victim being struck with the bricks and obeerved 

11 	acoueed Smith throw a brick and strike the victim. 

12 	 Q 	Be doesn't actually say he observed Mr. 

13 
	

Chappell throw a brick? 

14 	 A 	That is correct. 

15 	 Q 	If you could, Officer, refer if you 

16 	would to page 6 of your report, if you don't mind, look 

17 	down in the lower right-hand corner. 

16 
	

• 	

Which would be page six? 

29 
	 O 	Mine just says page six of and I don't 

20 	have the last part of that. I think it's the one that has 

22 	all the little blanks to fill in 

22 	 May r approach, Judge? 

23 	 THE COURT: Yes. 

24 	 THE WITNESS: Okay, I see it. Is it a 

25 	descriptor? 

PATSY K. SMITH, OFFICIAL COURT REPORTER 
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6 

Q (BY MR. BROOKS) It has all the little 

numbers to fill in a report quickly. It says subject 

injury, how did your associate respond to that? 

A 	Let me find that modus operandi page. 

Means of attack? 

Q No, subject injury, down on the farther 

1 

2 

	

7 	right-hand side. This is the -- Judge, may I approach? 

THE COURT; Yea. 

9 
	 (BY MR. BROOKS) This is the sheet on 

	

10 	Harold Lee Smith, this one here. 

	

11 
	 Oh, okay. Let me see. 

	

12 
	 Bow did you fill that out or how did 

	

13 	you and your associate fill that out? 

14 

15 

16 

17 

18 

19 	then? 

20 

21 

It indicates no injury. 

Now is that speaking of Mr. Gay, the 

A 	No, that's speaking of the arrestee. 

Oh, I see. That's probably Mt. Smith 

A 	Yes. 

• Okay. 

one who is hit by the brick? 

22 	 Do you know if Mr. Gay had to go to the 

23 	hospital at all? 

24 	 A 	Xdonot recall. 

25 	 Q 	Would you guys have put that in the 

PATSY K. SMITE, OFFICIAL COURT REPORTER 

001788 

03843 



Page 34 

1 	report eomeplace if he had euetained eerious 
injuries of 

2 	any kind? 

3 
	 A 	Yes. If we would have requested the 

4 	Lansing Fire Department and Ambulance to 
arrive at the 

5 	scene, it would be on the report. If he wa
s seeking hie 

6 	own medical attention, it may not be. 

7 
	 But there is no indication on the 

report that you guys called an ambulance? 

A 	That is oorrect. 

10 
	 Q 	You've indicated that you don't know 

11 
	exactly how this eventually got resolved; is that correct? 

12 
	 A 	You mean how the case was adjudicated? 

23 
	 Q 	Right. 

14 	 • 	 A 	No, I have no idea. 

15 
	 Q 	Would it surprise you if I said there 

16 
	was no judgment of conviction for a felony in this case? 

17 . 	 • 	 A 	One way or the other, it wouldn't 

•8 
	

because I have no idea. 

19 
	 MM. BROOM Thank you. I have no further 

20 	question.. 

21 	 MR. HARMON: No redirect, Judge. 

22 	 THE COURT: All right, in that case, we'll 

23 	take our noon recess. Sir, you may s
tep dawn. -  

24 
	 THE WITNESS: Thank you. 

25 
	 THE COURT: Thank you very much. 

PATSY R. SMITH, OFFICIAL. COURT REPORTER 
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1 	 Ladies and gentlemen of the jury, during 

this recess it la your duty not to converse among 

	

3 	yourselves or with anyone else on any subject connec
ted 

with this trial or to read, watch, or listen to any report 

of or commentary on thi* trial or any person connected with 

this trial by any medium of information, including, without 

	

7 	limitation, newspapere, television, or radio, 
and you are 

	

8 	not to form or express an opinion On any subje
ct connected 

	

9 	with this caee until it ie finally submitted to yo
u. 

	

10 
	 We will reconvene at the hour of 1:30 thie 

	

11 
	afternoon. Please be downstairs ready to be collected 

	

12 	about that time. We will be at ease while
 you depart the 

	

13 	confines of the courtroom. 

	

14 	 Anything further from the parties before we 

15 	reces•? 

16 

17 	Honor. 

18 

19 

20 

MR. BROOKS: Not from the defense, your 

TEE COURT: All right. 

(Off the record at 11:56 a.m. and back on 

21 
	 the record at 1:56 p.m.) 

22 

23 	 THE COURT: Counsel stipulate to the 

24 	presence of the jury? 

25 	 MR. RAMON: Yes, your Honor. 

PATSY K. SMITH, OFFICIAL COURT REPORTER 
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called as a witness by the Defendant, having been first duly 

sworn, was examined and testified. as follows: 

7 

and 

12 

13 

MKT EXAMINATION  

10 

14 

1 

16 

17 	1 

18 

Q 	James, could youstate your name for the 

spell. your name, please... 

James Chappell, C-h-a-p-p-e-1-1. 

James, where are you from originally? 

Lansing, Michigan. 

Did you grow up in Lansing, 

Yes, air. 

Where did you meet Deborah Panos? 

J. W. Sexton High School. 

You were a student there? 

Yes, sir. 

• Waa she a student there? 

A 

Michigan? 

A 

A 

A 

record 

19 

20 

Yes, sir. 

How old were you when you met her? 

A 	sixteen. 

What happened when you all met? 

A 	We had about a five minute conversation. She 

gave me her phone number and that was it the first time We 

seen each other. 

Case No: 
MARKED FOR IDENTIFICATION 
STATE'S PROPOSED EXHIBIT 
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What do you mean that was it? 

The bill had rang for us to go to class so we 

couldn't talk for that long. 

Did you all become involved with each other? 

A 	Yes,. sir. 

Q. 	Did you become lovers? . 

Yes, sit. 

And you subsequently had children with her? 

Yes, air. 

When did you all have your first child? 

A 	April. 23rd, 1988. 

What was the name of that child? 

A 	James Monte Panos. 

Q 	where was that child born?' 

A 	Sparow Hospital in Lansing, Michigan. 

. were you and Deborah living together at that 

time? 

A 	Not when she was pregnant and had the child,. 

no. 

Did you love her at that time? 

A 
	

Yes, sir. 

Did she love you? 

Yes, sir. 

She was a white person, correct? 

Yes, sir. 

1 

2 

03847 



	

A 	They caught me: in their house. • 

What were you doing in their house?. 

	

_ A 	Staying the night with Debbie, . 

	

Q 	Did Debbie want you to. spend the night. with 

2 

. 

A 

with her? 

Yes. 

How did her family react to your relationship 

	

A 	They hated it. 

	

0! 	Did they hate the'relatiOnShip.or did they hate 

. you or both? 

	

A 	Both. 

	

Q 	Did you ever get along with them when they were. 

.i.n. J.,ansing? 

	

A 	Never .  

Did you have much 

there in Lansing? 

	

• A 	We came in contact a couple Of times. 

What kind of contact would you have with her 

parents? 

1 0 

11 

12 .  

13 

14.  

15 

16 

17 

18' 

19 

20 

contact with her parents 

21 	her? 

22 

23 

24 

25 	I 

A 	Yes, sir. 

-Q• 	And you wanted to spend the night. with her?. 

Yes. 

Did you graduate from hi h school in Lansing? 

7.71017126-- 
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A 

• No, I did not. 

What happened to your education? 

I got suspended a couple of times and my 

grandmother took me out of there. And made me go to adult. 

education, 

. Q. 	Did you ever end up finishing high school or 

.getting a GED? 

What were your plans in terms of a job? 

I had many jobs in Michigan. 

What kind of jobs did you have?- 

Most of them were restaurant jobs. 

14 

janitorial job at the high school at one time. 

What kind of restaurant work did you do? 

Would you like me to name the restaurants? 

If you Can. 

I worked at Taco Bell, Ponderosa Steakhouse, I 

worked in the cafeteria at the adult education high school, 

a restaurant called Cupies, a restaurant called Chetters. 

These are all in Lansing? -  

A 	• Burger King. 

These are all in Lansing? 

A 	Yes, Sir. 

Q 	Did you have any trouble keeping your work at 

these places? 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

Q 
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1 	 Yeah, I had some problems. 

Q 	How come you had a:problem keeping your jobs? 

- . 

	

3 
	

I guess it was the friends I was hanging 

around. 

What kind of friends did you have? .  

A , 	Most Of them were drug dealers .  

	

7 
	

Were you using drugs during those times 

yourself 

	

9 
	

A 	. Yes, sir. 

	

10 
	

12 	How about Deborah, was she using drugs? 

	

11 
	

A 	She said she tried marijuana once, but she 

	

12 
	

didn't like it and I've never ever seen her do no drugs. 

0 	Did she know that you were using drugs? 

• Yes, she did. 

Did her family know that you were doing drugs? 

•I don't think in Michigan X don't think they 

Now, her parents both her mother and father 

lived in Lansing; is that right? 

A 	yes, sir. 

And there came • time when her parents moved 

23 
	

A 	Yes. 

24 
	 where did her parents move to? 

25 	 A 	Tucson, Arizona.. 

.13 

14 . 

.15 

16 

A' 

 Q. 

A - 

17 	knew that. 

18 - 

19 

20 

21 

22 	away?' 
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7 

10 

11 

12 

13 

What did Debbie do, Deborah Panoa do when they 

moved off to Arizona? 

A 	She stayed with me because they Wouldn't let 

her keep the child, they said if she didn't give up the 

child for adoption she couldn't live with them. 

0 	Did they stick with that position or not? 

For a couple of months. 

Then what happened? 

They sent for her to come to Arizona. 

And did she go to Arizona? 

A 	Yes, sir. 

Q 	Do you recall when she went to Arizona 

approximately? 

A 	J.P. was an infant so about two months. Ho was 

15 	about two months old so it was about June of.'98 ..-- '85 I 

16 	mean. 

17 
	

• 0 	How did you feel about her going .  to Arizona 

la 	with your son? 

19 
	

Pardon me? 

20 
	 How did you feel about her going to Arizona 

21 
	with your ion? 

22 
	

A 	/ was extremely hurt, but I wanted the best for 

23 
	her and him so I knew they would be all right out there with 

24 	her mother. 

25 	 Q 	she moved to Tucson. Did she -keep in touch 

01429 
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with you and when 2 say she I mean Deborah Panos? 

A 	She had to sneak around. They put a lock on 

the mailbox . . 

mailbox? 

What do you mean they put a lock onthe • 

A. 	She couldn't go to the mailbox, get the mail 

out. They were always around her when she tried to do 

something. 

Could she talk to you on the telephone?' 

A. 	She would go to the mall and he would. sneak 

away from them while, they were in the store and she would • 

12 	call me from the mall, 

0 	would you ever call her at her house? 

Mo. 

- Q 	tiow come? 

A 	She wouldn't give me the number. . 

to you think she didn't Want you calling therei 

When her parents were there? 

A 
	

Exactly, yes, sir. 

There came a time when you went down to Tucson 

and stayed with Debbie; is that right? 

A 	Yes. 

Describe how that happened. 

A 	Her mother and her stepfather took our two 

children. Anthony was born and she came back to me after 

01430 
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' she had went out to Arizona the first time and she got 

pregnant back there and when she went back her mom and her 

stepfather drove from Arizona to Michigan with the two 

4 

	

	children and she sent for me to come out there. 

So her parents werenft home? 

A' 	No. 

- Q • 	How long were they gone frO, the house where 

Deborah lived? 

A 	They were gone for like two months. 

Q 	And you went out and stayed in that house while 

they were gone? 

A 	Yes, sir. 

C! 	How did you get to Tucson? 

A 	Plane. 

Who paid for the ticket? 

A 	Deborah Panoa. 

Q 	Where did you fly out from? 

A 	Detroit. 

Do you recall the airline? 

Southwest Airlines. 

Where did you fly to? 

A 	Phoenix, Arizona. 

HOW did you get from Phoenix to Tucson? 

A 	A shuttle bus. 

So you stayed in the Panosesi home in Tucson? 

" 	01.431. 

10 

12 

13 

14 :  
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5 
	 A 	Yes, sir. 

How long did that go on? 

A 	For about two months... 

Did there come a time when you all had a second. 

child? 

A ,. 	She had Anthony in Tucson. 

And I apologize but did Deborah previously come - 

• back and visit you in Michigan? 

A 	Yes, she did. 

1 0 
	 Q 	Is that when she got pregnant with your second 

child? 

A 	Yes, sir. 

And I'm sorry, when was your second child born? 

A 	February 15th, 1990. 

• And that child's name? 

A 	Anthony Michael Panos. 

• So you're staying in the house with Deborah and 

neither of your two kids are there; is that correct? 

No, air. 

Where are the two kids? 

A 	Her mom and her stepdad were on their way back 

to Michigan with them. They traveled with the two children. 

• Were you intending to stay in Tucson with 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

1• 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 	Deborah at this time or not? 

25 	 A 	Yes, sir. 
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2 

1 0 

What did you guys do when her parents returned? 

She had gotten me a furnished studio apartment 

before they arrived. 

Q 	And is that where you started living? 

A 	Yes, sir. 

Did you get any kind of job? 

• A 	Yes, sir. 

Where did you work? 

A 	I worked at Smugglers in the hotel. 

Q 	What did you do there? 

A 	I was.a dishwasher and a busser. 

How long did you keep that job? 

About four months. 

And why did you lose that job? 

Because James, Jr. told his grandmother that I 

was out there and she kicked Debbie out and Debbie came to 

stay with me at the studio and a neighbor downstairs told 

the office that there was a whole entire family in the 

studio so we had to get a two bedroom apartment. And 

Debbie's job was better than mine so I had to stay home and 

watch the children. 

Where was she working at that time? 

A 	The Census Bureau. 

Helping to take the census? 

A 	Yes, sir. 

001433 
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5 	 Now, there came a time when you left her, 

didn't you, and went back to Michigan? 

A 	Yes, sir, 

Why did you leave? 

A -BecauSe her wither and her stepfather. 

What do youMean by that? 

A 	They were always in our business, 

Q 	Had you still not reconciled with them? 

A 	No. 

Did you ever go over and socialize with them? 

A 	They wouldn't allow Debbie to show me where 

they lived and I never even tried to find out where they 

lived. 

Q 	But you had stayed out there, didn't you? 

A 	They had moved after they came back. They 

moved to a different home. 

So you eventually want back to Michigan? 

A 
	

Yes, sir. 

And when youwent back to Michiganhow did you 

get there? 

A 	Plane. 

How did you afford that? 

A 	Deborah paid for it. 

Why is it that Deborah keeps paying for things? 

A 	She would always say she was going to do it and 

001434 1  

7 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

03856 



Michigan? 

A 

Q. Do you recall when you went back there? 

16 

17 

 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

• T didn't argue with her. I didn't argue with her and try 

change her mind. 

Did you go back to Tucson after awhile in 

28 

	

A 	It was in '91 sometime. 

And this time why did you go back there? 

	

'A 	Because - Debbie had begged me to come.  back 

there ... 

You guys were keeping in touch still? 

12 	 Yes, sir. 

13 	 Q 	How were you keeping in touch? 

14 A 	She had her own place where she could call any 

15 	time she wanted to. She called a lot. we'd talk a lot. 

Q were you glad that she was keeping the 

relationship alive? 

A Yes, sir. Very much. 

when you went back what happened? 

A 	I got a job. 

0 	. Whereat? 

A: 	.Poncho's Mexican buffet. 

What were you doing there? 

A . 	Prep cooking. 

25 	 Q 	What was your plan now that yoU were back in 

.11■11.1.11■ 
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Tucson again? 

married. 

A 

6 	Vegas. 

To be with my woman and my children and get: 

And how come you didn't get married? 

Because we planned on getting married in LaS- 

7 	 Q 	That was a long term plan? 

A 	Yes, sir. 

Q 	Could you afford to just come up there to Las 

10 	Vegaa and get married? 

11 	 A 	Not at that time. 

12 Q 	Were you planning on staying in Tucson now 

13 	permanently or not? 

14 	 A 	Yes, sir.. 

15 . 
	

. 	And did you get Deborah pregnant again? 

16 	 A 

17 	 Q 	When did She have her third child? 

18 	 A 	.June 26th, 1992. 

19 	 Q 	And Which- child'was this? 

20 	 A 	Shauntel Lautrice Finos. 

21 	 Q 	Had her parents become more accepting of S your 

22 
	

relationship with their daughter after three children? 

I remember calling her mother after the baby. 

24 	I watched her have the baby. She was the only one r seen 

25 	come out. I called her mother and we talked for a little 

(501.436 
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• while. Her mom came around after that. 

2 
	

THE COURT: Mr, Brooks, r am going to have to 
interrupt you at this point. I need to take a recess in 

4 	order to swear in a couple of new attorneys that need to 

have their oaths taken so they can proceed with their 

careers.. 

Ladies and gentlemen, dUring the recess it is 

your duty not to converse among yourselves or with anyone .  

connected with the trial, or read watch or listen to any 

10 	report-of•or commentary on the trial by any medium of 

11 
	

information including, without limitation, newspaper, 

12 	television and radio, and you are not to form or express any 

13 	opinion on any subject connected with this case until it is 

14 	finally submitted to you. 

15 	 Twenty-five minutes after the hour we'll 

16 	reconvene. We will be in recess while the jury departs the 

17 	confines of the courtroom. 

. (Recess.) 

THE COURT: Counsel stipulate to the presence 

of the jury? 

MR. HARMON: Yes, Your Honor. 

MR. BROOKS: Defense will, Your Honor. 

THE COURT: You may recommence your direct 

examination of Mr. Chappell. 
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BY MR. BROOKS: 

0 	James, X think we have you in Tucson right now. 

You've had your third child with Deborah and you're living 

with her there; Ls that right? 

A 	Yes, sir. 

Now, we heard a lot of testimony during this 

trial about your job situation.. You testified you had some 

jObs. Did you - have jobs In Tucson during this period of - 

time? 

Seven exactly, sir. 

Seven different jobs? 

Yes, sir. 

Why so many different jobs? 

Some because of our babysitting situation, Some 

because they gave me a lousy raise and a couple I just 

didn't like. 

Was Deborah working during this time? 

A 	Yes, sir. 

Did Deborah pretty much always have a job? 

Yes, sir. 

Q 	was she the one that always brought in the 

22 	money other than yourself? 

23 	 A 	Yes, sir. 

Were you using drugs while you were in Tucson? 

25 	 A 	Yes, sir. 
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marijuana in Michigan; is.that correct? 5 

Yes, sir. 

Had you been doing cocaine in Michigan? 

I did it a couple times, yes. 

Did you start doing cocaine in Tucson? 

No. I did it in Michigan first. 

But did you do it in Tucson also? 

Yes, sir. 

Did this interfere much with your 

A 

A 

A 

work? 

1 

2 	Michigan 

3 
	

A 

4 

Were you doing drugs more when you were in 

or about the same? 

I'd say about the same, sir.. 

You testified that you smoked I think it was 

14 No. 

15 

16 

17 

16 

. 19 

20' 

21 

22 

• You never lost a job because of your drug 

problems? 

	

. A 	No. 

Q we heard testimony during the State's case 

• regarding a batiery in Tucson where you and Deborah were 

living in a trailer and she went to either 7-Eleven . or 

Circle K or something and told them that she had been beaten 

up'and the police came and arrested you. Did that happen? 

	

A 	Yes, sir. 

• Why did it happen? 

	

A 	Because I had returned a dresser that she had 

001439 
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bought. I returned it back to the store.. 

And why did you do that? 

A 	Because .1 needed . money at the time. 

What did you need money for? 

A 	For some drugs. 

Q. 	And - she got mad at you? 

- A 	Yes; 

Q 	And you reaoted by hitting_her? -  

A 	We argued for a little. while and she said a 

3 

6 

coole'things_ that made me upset. - 

12 	How do you feel about the fact that.You hit 

10 

11 

12 	her? 

13 

14 

A . 	Extremely bad. 

- Q 	You guys eventually decided to leave Tucson and 

	

. TS 	move to Las Vegas? 

	

16 	 • 	 A 	Yea, sir. 

	

17 
	

Now, somebody says that she came to Las Vegas 

	

18 
	

and you followed her to Lan Vegas; is . that true or false? 

	

19 
	

No, sir. 

	

20 
	

How did you guys wind up coming to Las Vegas? 

	

21 
	

A 	We came and visited first for a week, me, her 

	

22 
	and Shauntel stayed at Circus Circus and we both looked for 

	

23 	a job, we both looked for a home together. 

	

24 
	

Did you all find a place to stay? 

	

25 	 A 	Yes, sir. 
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A' 

And where did you find a place? 

839 North Lamb, space 125. 

When did you all actually move to Las Vegas? 

If I'm not mistaken it was October 1st exactly. 

Of what year? 

Of 1994, sir. 

• Did you all come up here at the same time? 

A 	Yes, sir. 

Q 	How did you come up here? 

We flew out of Tucson an Reno Air. 

And you flew directly . to Las Vegas? 

A 	Yes, sir. 

Did you have a car at that time? 

Yes, sir. 

Q 	where was the car? 

A 	We had a couple drive our 0-Haul and the car 

was on the back of it. They drove it from Arizona to Las 

Vegas. They were supposed to meet us here. 

Why did you all move to Las Vegas from Tucson? 

One reason was because her lob they started 

getting in our private lives trying to control her, private 

22 	life, and she was upset about that and her mother is the one 

23 	that suggested coming to Las Vegas. 

24 
	

Do you know why Las Vegas was mentioned? 

A 	We had two choices, Las.Veges . or Lansing, 

4 

9 

1 0 

1 1 

12 

13 

14 .  

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

03863 



Michigan. 

2 
	

And why Las Vegas? - 

A 
	

Her mother talked her into coming to Las Vegas. 

It Was more of her mother's deCision than it was hers. 

I am going to show you a photograph the State , 

6 	introduced as State's -Exhibit No. 1.. It shows the trailer 

7 	where Deborah died.. Is that the trailer that you and she 

lived together in? 

A 	Yes, sir. 

Was that your home in Las Vegas? 

A 	Yes, sir. 

Is that where you lived from roughly 

October 1st of '94 until the time that she died except for 

the times you were in jail? 

A 	Yes, sir. 

Did you find work in Las Vegas? 

A 	Yes, sir. 

Where did you work? 

Ethel M Chocolate Factory. 

0 	Where is that? 

A 	It's out there around Sunset. 

How long did you work out there? 

A 	About a Month and a . half. 

How come you lost that job? 

A 	Because day-care had cost too much when we 
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7 
	

first got here and Debbie was working two jobs and I told 

her I would stay home with the kids. I called them three 

Limes and they terminated me. 

Did it interfere much with your relationship 

They fired you? 

Yes, sir. 

Did you start doing drugs here in Las Vegas? 

Yes, sir. 

Did you start hanging out at the Vera JohnSon 

Q 	Did that interfere with your ability to be a 

father? 

A 

with Deborah? 

A 	I'm sure it did close to the end but not at 

the beginning when we got here. 

Q 	Going back for just a second Dina Freeman 

testified about this phone conversation while you were still 

living in Arizona where she's got you saying in the 

background to Deborah I'm going to do an 0.3. Simpson on 

your ass. Did you ever say that? 

A 	Honestly, no, I did not say that. 

0 	Did you ever threaten her in front of Dina 

Freeman or on the telephone? 

001443 
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7 	 1 
	

Never. Never. Never. 

37 

3 

. Q 

of Dina? 

A 

Did you ever talk about 0.J. Simpson in front 

No, sir, I did not. 
• 

So she's not telling the truth when she 

testified: to that? 

A 	No. She lied under oath sir. 

Q . 	You heard testimony regarding. Deborah receiving' 

a broken nose on January 9th 1  1995 here in Las Vegas. Tell 

us what happened there. 

We were both in the dining room. I forgot what 

we were talking about, but we were talking about doing 

something together and we got in an argument over something, 

I'M not sure exactly what it was, and she had went and laid 

down on the couch and.! was talking to her as she was laying 

down and she said something back to me, something smart, 

don't remember her exact words, but 2 took a cup, it was 

like one of those thermal coffee cups and! threw it and it 

came over the top of her head and it hit her right here. 

. And she got up and she ran to the bathroom. Iran in there 

after her She was covering her face. She saidI think my 

nose is broke. I said let me see. .She removed her hands 

and she had a gash right•here.. 

Q 	Are you indicating the side of your nose? 

A 	Yes, right here. 
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.1 	 Was she bloody? 

	

2 	 It wasn't coming out at that time.. It was 

	

3 	open, but when I looked at it, it looked like: it was just a 

	

4 	piece of meat right here. YOu could see in the inside. No 

	

5 	blOod.was gushing - oUt at that time. 

• t. 	Who called 917? • 

A 	I did, sir. 

Now, the medical records that were introduced 

by the State into evidence included a remark my Deborah 

	

10 
	

panos that said she had been beaten before but never like 

• 11 . 
	this. How do you respond to that? 

	

12 
	

A 	I couldn't picture her saying that; I threw a 

	

. 13 
	cup, that's all I did, I did not try to hit her in the face. 

	

14. 	It accidentally hit her in her nose and broke her nose. I'm 

	

15 	:sorry but there's nothing / could do about it. _I called 

	

16 	911 and got the ambulance there, the police came and they . 

	

17 	'slammed Me all over the place, took me to jailIn front of • 

	

19 	. listening to me. They thought I was lying. I showed them 

aames, you have another allegation that you . 21 . 

22 	attacked her on June 1st of 1995 and you were arrested again 

23 for domestic battery. What happened that time? 

24 	 A 	Well, Deborah had been gone all day the 

previous day before that and she went to work the next day., 

18 	my children in my boxers_ and my socks. They weren't even 

20. 	the cup, 

25 
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and after she got off .  work she went somewhere else. 

didn't. see her fOr a long time. And when she came home 

another friend arrived. I guess:they were talking aboUt-

doing something else. We started arguing and we went in the 

bedroom and I pinned her down and I showed her a - knife. and 

when I realized that doing that wasn't gding . to get nothing . 

out of her, I got rid of it. Claire knocked on the door. 

Whi) is.Claire? 

A 	One of her so-called, friends from Arizona. 

Q 	Was she living with you? 

A 	Yea, 

.Now long did she live there? 

I'd say  approximately two months -, sir. 

4b ahead, I'm sorry 

-I let Debbie up,. she went outside withboth 

Claire and her other friend that was there end then I went 

77 	outside and then the cops pulled up. And I went to jail. 

18 	 .Q 	Did you plead guilty to domestic battery in . 

19 	that case eventually? 

A 	Yes sir. 

That was dune 1st of '95. How much of the 

22 	summer did you spend in jail? 

23 
	

A 	
Could I just tell you the first time / want to 

24 
	

jail when I got out when I went back? 

25 
	

Sure, if you want to. 

: 20 

21 
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A 	First time I went to jail was February 28th, 

1995, stayed in jail till May 10th. Debbie came and picked 

me up, took me home. When I got out, there was two friends 

living there. 

When you say two friends, you mean male friends 

6 	or female friends? 

Female friends. 

I went back to jail for that domestic violence.: 

on June 1st, 1995, got out June 7th. Claire came and picked' 

10 	me up, took me back home and we were back together. 

11 
	 Then Iwent back to jail June 25th on 

12 
	Shauntel's birthday,. her third birthday. 

13 
	 And when did you get out of p31.1 that time? 

14 
	

A 	I didn't gat out of jail until August 31st.. 

15 
	 Now, from that summer let'A say June. 26th when 

you got arrested until the time yeti got re-eased on August 

17. 

 

31st did Deborah accept-your phone calls? - 

A 	'Yes, air. 

How often would you call her approximately if 

' 20 . 	you can remember? 

Sometimes 4 couple times a day. 

Did she ever tell you this relationship was 

23 	over? 

24 
	

A 	Never. Never. 

2 5 
	 Did anybody else ever tell you the relationship 

16 

15 

1 -9 

21 

22 
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was over? 

A 	NO, sir. 

Q 	Did you ever call that trailer and get mad 

because of who answered the phone? 

Yes, sir. 

What was going on? 

There was numerous different women answering 

the phone. Sometimes the children would pick up the phone, 

knock it over and the Phone would just be sitting on the 

floor and I could hear stuMin the background::  

What would you hear? 

A 	music, people, voices. Another time there was 

men answering the phone. 

• Q 	Did you know these men? 

A 	Absolutely not. 

Did that make you mad? 

A 	Yes, it did. 

why did it make you mad? 

• A 	Because when we moved here Debbie had told me 

that I couldn't answer the phone because her mother would 

get upset about it. r gave her that respect. And then I 

turn around and go to jail and there's all kinds of people I 

don't even know answering our phone, hanging up on me. 

How did you feel about the idea of other men 

being in the trailer when you called your home? 
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telephone. Did she ever come visit you that summer in jail? 

A 	Between June 26th and August 31st? Wag that 

what you're talking about? 

Yes, sir. 

A 	No, she didn't. 

Q 	Do you know why she didn't come visit 

A 	No. pecaute she told Me pn the phone 

going to come_mahy times. I knew Something had to 

on at that housii, but :1 didn't know What was going 

Did you think she was messing around with other 

you? . 

she was 

be going 

on.- 

42' 

A 	I was stunned, hurt, afraid:. 

Q 	What wore you afraid of? 

A 	My children. 

0 	What were you afraid of about your children? 

We had numerous babysitters in Arizona that 

wouldn't'teed.our-kidtsometimes. Some even, hit them.- 

7 
	 0 
	

You say that you would talk to Deborah on the 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

	

18 
	men? 

	

19 
	 tensed it but I didn't know for sure so I 

	

20 
	couldn't keep throwing it in her face when I was talking to -  .L 

	

21 
	

her., I asked her. straight. out if you're dating somebody, 

	

22 	let me know. She said no, I'm not dating nobody :, I'm. not. 

	

_ 23 	seeinTnobody, I don't want nobody else. That Was her exac
t 

	

24 	words to me. 

	

25 	 Q 	Now, in the State's opening statement they 

0-01449 

03871 



9 talked about some letters you sent to her from jail. Did 

you send her letters from jail? 

	

3 
	

A 	Many. 

Q And the State referred to things that you said 

In those letters. what kinds of things did you say to her? 

	

6 
	

A. 	I asked her how she was doing, how the kids 

	

7 	were doing. / told her I loved her, 1 missed her, I told 

	

8 	her she meant the world to me. 

	

9 
	

• 	

Were those things true? 

	

10 
	 A 	Yes, sir, very much. 

	

11 
	

O 	Did you also say degrading things to her in 

	

12 	those letters? 

	

13 
	 A • Like the last two letters I put some bad words 

	

14 
	

in there. 

Did you call her a slut? 

. A 	I told her if she was out there messing 

around- 

0 	- James, did you call her a slut?. 

A 	Yes, I did. 

9 	Did you call her a whore?' 

A 	I wrote that, yes. 

Did you ask her questions like are you easy? 

A 	Yes. 

Why did you say these things. to her? 

A 	Because so many things were happening while 

75 
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1 	wag in jail, .I was very depressed, upset, lonely, hurt, 

2 	devastated. She once told me on the phone that she would 

never abandon me in Las Vegas. 

James, did you see her on August 30th, 1995? 

 Yes, sir. 

6 	 Where did you see her? 

7 	 A 	At the city courthouse. 

8 	 Q 	id she come to your court appearance that day? 

9 	 A 	Yes, sir. 

Did she testify against you? 

4 

A 	Yes, sir. 20 

44 

A 	Npi sir. 
, 

Q 	Did You .plead guilty that dai to domestic 

13 	battery? 

11 

12 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

A 	• Yes, sir. 	. 

4 . 	Did you know on August 30th or August 31st that 

you would be releaaed from custody? 

Absolutely not.-.  

But you were released from custody, weren't 

you? 

21 
	

0 

22 	did you do? 

23 

24 	Lamb. 

25 

And when you were released from custody what 

1 walked from downtown to around Bonanza and 

About how far is that, if you know, and how 
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long did it take you to walk out there? .  

	

A 	From around Las Vegas Boulevard and Bonanza and 

Lamb it would take about 45 minutes, 50 minutes. 

4 	 .(;1 	Why did you walk out there? 

I was happy to be out.. I just wanted to see My 

girl and my 

7 
	 Where were you going? 

8 
	

A 	I didn't go home at first. 

9 
	 Where did you go? 

A 
	To Vera Johnson project apartments. 

What did you do there at the Vera Johnson 

Apartments? 

13 
	 Went over there and just talked to a couple 

14 	people. 

15 
	 Who did you talk to? 

16 . 	 A 	Some man over there named Ben and a couple 

17 
	other people.- 

18_ 	 Now, how far is Vera Johnson complex from where 

19 
	you lived at the Balerine Sunrise place, if you know?: 

20 
	

A 	It's only like two blocks so approximately it 

21 	would take like probably 15 minutes to get from there to 

23 
	

home. 

23 
	

Did you borrow a bicycle there? 

24 
	 Yes, I did. 

25 
	 And once you had the bicycle what did you do? 

03874 



A 	I.went home. 

Now, when you went home this is the home a 

.839 North-.Lamb?' 

A 	..Yes 	sir.. 

This is the trailer that you shared with 

Deborah?! 

A. 	Yes, sir. 

Did you. expect her to be there?. 

A - 	No, _1 did. not .becaUse I called twice before . I 

10 	went home. 

Where did you call. from, if you recall? 

1 2 I called from downtown and I celled from Vera. 

13. 	Johnson Apartments.. 

Q 	• And nobody answered? .  

A . 	No, sir. 

So you arrived at the trailer and What do you 

17 	do? 

18 	 I put the bike on the side of the house. 

19 	 ;_lames, I'm sorry, but your hands are in front 

20 	of your mouth and the jury needs to hear this. 

21 
	

A 	I put the bike on the side of the house and 

22 
	went to the window. 

23 	 . 	
James, I am going to interrupt for a second and 

24 	show you a picture again, State's Exhibit 1, which is a 

25 	picture of the trailer.. Is one of these windows there where 

11. 
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you went to? 

Yes. 

s one of these windows where you entered the 

4 
	

place? 

Yes. 

6 
	

Q 
	

Why did you go into your place through the 

window?' 

A 	I had been through the window through many of 

our residences in Arizona, in Michigan and I didn't figure 

10 	nothing was wrong with that. 

Q 	Did you have a key to get inside the place? 

12 	 A 	I used to but I loat it. 

13 
	

Q• You start climbing in the window and what 

14 	happens? 

15 
	

A 	start climbing through the window and Debbie 

16 
	walked in the doorway and she asked me why didn't I knOCk at 

17 
	

the door. I said I didn't know you were home. / said I 

la 	just called; why didn't you answer the phone. She said I. 

19 . 	just got here, 

.20 
	

Do You know what time this is? .-  

21 
	

A 	No sir, I wasn't paying Attention to the time. 

22 
	

1 know 1 had to be back downtown at one o'clock. 

23 
	

So you get in the window, right? 

24 
	

A 	Yea, sir. 

25 
	

What happens? You get into the window and do 

001454 
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10 	 you guys talker what? 

A 	Yeah, we talked. 

What else did you do?. 

I got on my.  knees in front of her and she was 

sitting on the couch, I asked her what has she been doing 

while r was in jail, She said working:full-time and 

	

7 
	watching the kids. 

What happened next? 

A 	We talked about a couple of thingsthat were. 

1 0 
	said -over the phone. She told me about a couple things that 

11 
	her rriende had did while- I was in jail. 

12 
	

0 : 	Were you glad to see her? 

13 
	 A 	Absolutely. . 

	

. 14 
	 Did you think everything was okay? 

1 . 5 
	

A 	Yes. 

1 6 
	 How long did you all talk? 

17 
	

A 	About 20 minutes. 

What did you all do then? 

19 
	 A 	We 	cOuple•of times. 

And then what happened? 

21 
	 A 	We started taking each other's clothes off. We 

22 	began to have sex an the couch. 

23 
	 Where Was the cOuch? 

24 
	

A 	Excute me? 

25 
	

0 	Where was the couch where you were having sex? 
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It was along the wall right at the corner of 

2 	the kitchen. 

Q 	It was not in the master bedroom?' - 

	

4 
	

A 	• No. 

Q • _ 	I guess it had been .a long time since you'd'had. 

sex? 

A very long time. 

But you'd had sex with her probably hundreds of 

thousands of times with her before? 

	

10 
	

A 	A-  million, billions of times. 

	

1 1 
	

Q 	And you loved her?, 

	

12 
	

A 	Extremely: She was the world to 

	

1 3 
	

Q . 	And what happened? 

A 	When I entered her, her vagina was all loose .  

	

15 
	and wet and smelly and it wasn't nothing like it. used to be, 

	

16 
	

Q 	What did you think? What did that mean to you? • . 

	

17 	 A 	I immediately thought that she had been messing 

	

18 	around on me. 

	

19 
	

You. thought she was messing around with other 

	

20 	men? 

	

21 
	

A 
	

Yes, sir. 

	

22 
	

What did you do?' 

	

23 
	

A 	I gat up, I grabbed her and asked her who she'd 

	

24 
	

been with. She said nobody. She said I swear to God on my 

	

25 
	grandmother's grave I ain't been with nobody. That was her 

0131-4-56 
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• SO 

exact words. 

Q 	. Did you believe het?. 

• A - 	Absolutely not. 

'So what did you do then? 

A 	I walked away from her and started walking in 

the master bedraom. She came up behind me, she grabbed me 

around my waist, she asked me could she get - Oh top of me. 

(2 	You mean get on top of you .  sexually? 

A 	Yeah. She know / Used to.  love her on top of 

me. And she asked if she Could get on top of me encl . ! told 

her no.. 

. What happened next? 

She performed. oral sex on me: 

Now, had you hit her at all as of this point? 

A 	No sir.. 

0 , This was consensual oral sex she performed on 

17 	you? 

16 
	

A 	Of course, yes, sir. I never pressured her in 

19 
	having sex with me. Never. Never had to. 

20 
	 What happened next? 

21 
	

A 	She was done, got up and went into the 

22 	bathroom. I put my clothes back on. She went and got on 

23 	the phone. She said I'm going to call the day-care and see 

24 
	what time I have to pick up the children. And I said okay, 

25 
	/ want to see them anyway. 

-0-01457 
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Now, the lady called back, didn't she? 

Yes. 

51 

Were you right by her when she was talking to 

day-care? 

No not at the beginning, sir, no. 

where were you? 

was in the bathroom. 

Now, did she put her clothes back on after the 

sex? 

10.  

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

A 	Yes, she did. 

You put your clothes back on? 

Yes, sir. 

So you can't say exactly what she said to the 

day-care people? 

A 	No. she wasn't talking that loud so I couldn't 

hear what she was saying. I kneW she was talking to the 

day-care., though, 

At that time when she called day-care the first. 

time Would you be surprised -  tO hear that she was scared? 

A 	Yeah. When I read that, I couldn't believe - - 

that because I didn't hear her Say none of that. When I 

walked in there, I heard her say 5:30, that did you have to. 

pick-them up at 5 . :30 and she said okay, and I told her tell - 

them that we're going to be there. And that's what she 'tad 

the lady. 

A 
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at that time? 

A 	Yes, sir. 

	

4 
	 How was Deborah by then? 

A 	She didn't seem to ma scared. 

	

6 
	

Q' 
	

You think she was scared the first time she 

called them? 

A 	When I came in there she did look like she was 

	

9 
	scared the first time. 

	

10 
	

You think she was scared of you? 

	

11 
	 A 	I think that she knew that she had got caught. 

	

12 
	 When you say got caught, got caught doing what? 

	

13 
	 A 	She knew I knew she had been messing around. 

	

- 14 . 
	know Debbie. I know Debbie better than probably anybody. 

	

15 
	 Now, when she called the day-care' center had 

	

16 
	you done anything violent towards her that day? 

	

17 
	

A 	No, sir. 

	

1 13 
	 Had you threatened her with violence? 

	

19 
	

A 	No, sir. 

	

20 
	 Okay. They call, she talks to them and then 

	

21 	what happens? 

	

22 	 A 	She said we're on our way, we're coming to pick 

	

23 	up the kids. 

	

24 	 So what happened next? 

	

25 	 A 	We got ready to leave, we walked out the door, 

And were you there when she talked to the lady 

001459 
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•1 	the bike I rode over there, she grabbed the bike and placed 

it on the front porch for me. We started walking to the 

car. 

Was this the Toyota that you've seen in 

pictures here in court? 

A 	Yes, sir. 

Go on. 

A 	She asked me did I want to.drive. I told:her 

	

9 
	yes.. We walked along to the car, I looked•on the side of 

	

10 	hOuse there Was a whole box full of beer cans and I had 

asked her Who was 'drinking all that beer there. 

	

12 
	

Novi, did she drink? 

	

13 
	

A 	No she did not. 

	

14 
	 So what did you think when you saw the beer.  

	

15 	cans? 

	

16 
	

That there had to be some kind of little 

	

17 
	parties going on there. There was lots of them, lots of 

	

15 	them. 

	

19 
	

Go on. 

	

20 
	

We got in the car and I when I got in the car r 

	

21 
	looked around end the car was all trashy, papers everywhere, 

	

22 	beers cans on the floor. / tried to turn the air 

	

23 	conditioner on, it was broke, the gear shift was cracked, 

	

24 	the ceiling to the car was ripped all off, the light in the 

	

25 	back window was broke, busted and I asked her who did all 
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that. She said the kids did it. So r started up the car, . 

	

2 	backed out, 

	

3 
	

where were you going? 

A 	We were going to pick up the kids. 

Q 	Did you start to leave? 

A' 	Yes, I did. I pulled out the driveway, put the 

	

7 	car in drive, started moving. I asked her -- X said look 

for my Michael Jackson Off The Wall tape. She was looking 

	

9 	up under the seat, going through all the mess that was on 

	

10 	the floor. And before I went to jail : had lots of tapes in 

	

11 	the car and I would keep them in the middle of the seats. 

	

1 2 
	

0 	Is that a console? 

	

13 
	

A 	Yee, sir. 

	

14 
	 Q 	Okay. 

	

15 
	

A 	I opened it up and there was a little note 

	

16 
	

there, 

17 - 

le 	letter? 

19 

20  

21 

When you say knote, clO you mean a note or A 

A letter, sir. I grabbed the letter, opened 

Did you read part of the letter? 

22 	 Yes, sir, I opened it up. I even let go of the 

23 	steering wheel, almost crashed into a car that was parked. 

24 	I was going through the letter as quickly an could. When 

25 	she noticed Me reading the letter, she tried to grab the 
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note. We waS fighting over the note. 

Q 	Could you read some of the words in the letter? 

•A 	Yes, sir. 

Q 	What was it saying? 

A 	Some guy talking about having sax with her, 
. 	. 

said he had been,with_her and she was teasing him. 

• How did you react to that? 

A 	- I was shocked, I was devastated. 

What did you do? 

I stopped the car, put it in reverse, backed it 

'up and parked in front of the house. 

Q 	Go.on. 

When we got out Of the car, . I went. out on her 

tide, I.stepped'over her lap, went out the passenger door, I 

grabbed her out of there, took her back -  in the house. 

And what did you do inside the . house? 

-A 	.X don't recall everything I did now. 

Did you stab her? 

I didn't know until r had cut my finger. 

Q 	Do you know how many times you stabbed her? 

A 	No, I did not. 

Do you know how many times you hit her? 

A 	No, / do not. 

Q 	Do you know where you got the knife? 

No, I do not. 
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Why were you doing this? 

I don't know. 

Did she run away from you? 

No. 

Q What did she do? 

A 	She didn't make no noise, she didn't try to 

run, she didn't do nothing. 

56 

12 

2 

• Did she fall to the ground right there? 

A 	She went in the door, yes, she just fell on the 

floor and stayed there. 

Q James, when you got out of the car, did you 

have any thought of killing her or hurting her? 

A 	Absolutely not, sir. 

Q 	What did you think you were going to do when 

you took her back inside the house? 

A 	At the time I don't know. My mind just clicked 

and it was stuck. I couldn't think beyond that letter. 

was stuck at that letter. 

12 	What were you thinking about? What was going 

Oil in your mind? 

A 	Her doing what she done to me to somebody else. 

You mean having sex with somebody else? 

A 	Yes, sir. 

Q 	That's what was going on in your head? 

A 	Exactly. 
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And you were upset? 

2 
	

A 	Very. 

3 
	 Did you realize you killed her? 

4 
	 A 	No, I did not. I couldn't look at her. I just 

hurried up and took off out the door and left. 

6 
	 From the time that you got out of the car to 

7 	the time that this stuff happened inside how much time 

6 
	passed, if you know? 

A 	I don't know. It happened like that, sir. It 

1 0 
	

happened real quick. 

James, I am going to show you a photograph, 

12 	State's Exhibit 26, that shows part of Deborah lying on the 

13 	floor and right beside her head 	letter with blood. on 

14 
	the letter. Do you recognize that letter? 

15 	 A. 	Yes, sir. 

16 • 
	 Why do you recognize that letter? 

17 
	

A 	It was the letter I found in the car. 

18 	 Is that the letter from what you think is 

19 	another man? 

A 
	

Of course. Yee, it 1.3. 

21 
	 Did you two fight over the letter in the car? 

22 
	 A 	Yes, she tried her best to get it from me. 

23 
	 Was the letter torn up into many different 

24 	pieces? 

25 
	 Yee, sir. 

Ord 4G4 

.,• ■•■•■■■•••■•■•■•■■=••7.1 

20 
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Who tore it up into many different pieces? 

58 

A 	She tried to rip it, 

Q 	Did you rip some of it 

2 know that. 

too? 

A 	I was trying to hold 

to get it from me and it ripped. 

onto it .. She was trying 

• Q. 	I am going to show you Exhibit 31, a photograph 

piece of a letter. Is that a piece of that letter do 

you think? 
. 	. 

A 	Yes, sir. 

1 0 
	

Q . 
	I. am going to show.you State's Exhibit 32, • 

another piece of the letter. Is that the letter as far as 

. 12 	you know? 

13 

14 . 

• Yes, sir. 

• Now, when Officer Perkins testified, he 

	

15 	testified that one letter was found right beside her. 

	

16 	That's this letter We're talking about? 

	

17 	 . A 	Exactly, sir. 

	

18 
	 Q 	And he also testified that there were letters 

	

.19 	found strewn about on the floor in the master bedroom: :  How 

	

20 	did they get there? 

	

21: 
	 When me and Debbie was in the room when she 

	

22 	came in there and she had grabbed me by my waist; we was in 

• 23 	the room, some of the lettere that I wrote her was beside 

	

24 	the bed on the table; some of the letters was up on the 

	

25 	entertainment center. The ones that was on the side of the 

"1465  
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1 table I took them and I threw them at her and I asked her, ] 

said these didn't mean nothing to you, none of this meant 

nothing to you, did it. That's exactly what I said to her. 

Q 	I am going to show you state's Exhibit 8 which 

is a photograph of that room and there are letters on the 

floor. Are these the letters that you threw at her? 

A 	Exactly, sir, yes. 

I am going to show you State's Exhibit 10 which 

includes you can see some of the writing on the letters on 

the floor. Is• that your writing on that letter? 

A 	Yes, sir. 

aamea, the State has tried to say in this case 

that you ransacked the master bedroom. Did you ransack that 

master bedroom? 

A 	I didn't touch nothing in that room, sir. 

Nothing. 

Q 	- You didn't try to steal anything from that 

room? 

10 

•1 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

.  

After you killed Deborah did you steal anything 

21 	from inside the trailer? 

A 	I looked at Debbie on the floor and . I ran out 

the door, sir. I did not touch nothing. in that house. 

Nc;thing.. 

Where did you get the social security cards 

001466  
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13 

14 

15 

16 

17 

16 

19 

20 
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22 

23 

24 

25 

13 	1 	from? 

2 

3 	seat, sir. 

They were in the cer up under the driver's 

4 
	

Q 	Were they in this black folder that one of the 

5 . 	witnesses talked about? 

A. 	No, they were not. 

• Where were they? 

A 	They were in the plastic thing they were in and 

they were on the floor. There was so much stuff in the car 

on the floor. There was trash everywhere air. 

• Why did you get in the car and leave? 

A 	when I seen her like that, sir, I panicked and 

I just had to get out of there as quick as possible. 

Q You obviously, didn't think about calling the 

police or trying to get attention for her? No? 

A 	No, sir. 

• How do you feel about what you did? 

A 	Extremely bad. Lower than dirt. If I could 

give up my life for hers, I would. In a heartbeat. 

Where did you go James, in the car? 

A. 	I went to the Vera Johnson Apartments, 

• And that's how far away from the trailer? • 

• About 15 minutes. 

What did you do when you got down there? 

. A, 	I parked the car and / just sat there' with my 
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13. 	 head in my hands on the steering wheel .. -There was blood on 

my hands- and my. finger was cut. 

Did you get high? 

A 
	

Not for awhile, Sir, 

You eventually got high, though? • 

A 	Later on, yes, I did. 

Did you get high on cocaine? 

A 	Yes, sir. 

Q 	Why did you get high on cocaine? 

1 0 
	

A 	Because / felt bad and when you're on cocaine 

11 	it makes your mind Agen somewhere else, sir .  

When you killed her were you high on cocaine? 

Absolutely not. No, I was not. No. 

14 	 Q 	There's been some testimony that while you were 

15 	at the Vera Johnson projects somebody saw you dancing 

16 	around. I that possible? 

17 	 No. / don't recall doing that at all, sir. 

18 	No, 

19 	 But you did get high? 

20 	 Yes, I did. 

21 	 There's been testimony that the next day you 

22 	went and shoplifted at Lucky's; is that right? 

23 
	

YeOp•sir. 

24 
	 Why were you stealing there the next day? 

25 
	

A 	Actually I went over.there to . gat a newspaper.. 

00146 8 .4 
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13 	1 	 Q 	Let me go back for a second. That night after 

	

2 	this had happened did you ever go back to the trailer where 

Deborah was? 

	

4 
	

Yes, I did go back. 

	

5 
	

What time did you go back if you know? 

	

6 
	

It was between 11-- it was after I had watched 

	

7 
	the news, sir, over at Bridget's house over at the Vera 

Johnson Apartments. 

	

9 
	

9 	Did you see that they were looking for you? 

	

10 
	

A 	They showed my picture, gave a description of 

the car.and everything. . 

	

12 	 0 	So how did you get back over there to the 

	

13 	trailer? 

	

14 	 A 	I walked. 

	

15 	 Did you go inside the trailer again? 

	

16 	 A 	No. I just stood on the other side of the wall 

	

17 	and looked at the house. 

	

18 
	

Q . 	Were the police still there? 

	

19 
	

A 	There was some detectives there. 

	

24) 
	 You knew that taking her car was wrong, didn't 

	

21 
	you? 

	

22 
	

A 	Yee. 

	

23 
	

0 	And you know that you're responsible for that? 

	

24 
	

A 	Yes, air. 

	

25 
	

0 	You know you're responsible for killing her? 

-0-01469 
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.Honor. 

Yes, air. 

MR. BROOKS: We'll pass the witness, Your .  

THE COURT: Cross-examination. 

ME. HARMON: Thank you, Your Honor. 

63 

CROSS-EXAMINATION 

BY MR. HARMON: 

Q 	How old are you, Mr. Chappell? 

• 10 
	 A 	Twenty-six now, sir. 

11: 
	 What is your date of birth? 

12 
	 A 	12-27-69. 

13 
	 • 	How tall are you?: 

14 
	 A. 	About six foot, 

1• 
	 On August 31sL 1995.  about how-much did you 

16 
	weigh? 

17 
	 A 	About a hundred eighty pounds, sir. 

la 
	 DO you know how tall Deborah Panos was? 

19: 
	 A 	Not exactly. I'd say about five-four, 

20 
	

five-five. 

21 
	 0 	Do you know about how much she weighed on the 

22 	date she was killed? 

23 
	 A 	I read in the pipers they say she weighed ft 

24 	hundred thirty pounds, sir. 

25 
	 So you were substantially larger than her, 
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'weren't you? 

Yes, sir. 

You've told us tha•.you were in jail frors 

February the 25th until May the 10th, 1 9 95 7 

February 28th until May 10th, 19954 

25 

You said that you were arrestid- on Jilhe the 1st 

and were released on June the 7th? 

A 	Yes, sir, 

Q Rearrested on 3une the 26th? 

A 	Yea, sir. 

Q And remained in custody until the date you were 

• A 	Yes, sir. 

Q why were you arrested on Shauntel's birthday? 

A 	1 was trying to shoplift Shauntel a couple 

outfits for her birthday. 

Do you like being in custody? 

A . 	Absolutely not, sir. 

It's not much of a life to be incarcerated, 

A 	No sir. 

to 

001471 .  
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12- released and you killed Deborah Panos, correct? 

20 	it? 

• 21 

22 

23 

24 

--Y-ou.' " h"ast e  
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You've known for quite awhile, havenYt you, 
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14 	 1 	tt..m.....t.Lttso.„.1.ep, 012?.. yot_jvould,takeLIts_14.1-t.ness--stand-and give 

2 	the jury your version of what happened? 

3 
	

A 	Yes, sir, 

4 
	

And once you had made that decision, whenever 

5 
	

it was, you've given a lot of attention to what you would 

	

6 	tell the 'Jury? 

	

7 	 A 	I didn't make up anything, sir.. 

Q 	I didn't say you made up anything, Mr. 

	

9 	Chappell. Have you thought a lot about what you  would tell 

10 

A 	No. 

	

12 
	

0 	Have you thought a lot about how you would act 

	

13 	on the witness stand? • 

	

14 . 
	

A 	No, sir. 

	

15 
	

As you sit here this afternoon are you 

	

16 	concerned about punishment? 

	

17 
	

A 	No, sir. Whatever I get I'll accept it. 

	

18 
	

Q 	It doesn't matter to you whether you're 

	

19 	convicted of voluntary manslaughter or murder of the second 

	

20 	. degree or murder of the first degree? 

	

21 
	

A 	Does it matter? Is that what you said? 

	

22 
	

I'm asking you if it matters which you were 

	

23 
	convicted of. 

	

24 
	

A 	No, it doesn't matter, sir. Whatever I'm 

	

25 	convicted of I'll accept it. 

•-p1472 
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And you're not concerned if It's murder of the 

first. degree that the punishments be minimized to some 

extent? 

A 	Could You please repeat that, sir. 

You said it really doesn't matter to you what 

you're convicted of, if it's first degree murder you will 

accept that. Is that what you said basically? 

A 	Yes, whatever I'm convicted of  •I will accept 

it, sir. 

Q 
	

My question therefore was so there isn't tore, 

effort here on the witness stand to present yourself in such 

a way that you will minimize your punishment? 

A 	NO, sir:: 

9 . You don't care if you get a death sentence? 

A 	Yes I do care if I get the death sentence. 

Q 	So you don't want to get a death sentence? 

A 	I have three children, sir, and I want to see 

them and be able to do something with them sometime in my 

life. 

So.  we have established that is a punishment 

that:you want to avoid; is that true? 	• 

A 	Yes, sir, r am pretty sure any man or woman- 

would Want 'to avoid the death ,  penalty. 	• 

Are you telling us it doeSn't matter beyond 

25 	that if it's life with the possibility of parole or life :  

4 
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without parole? You don't care? 

A 	I do care, but—. 

	

3 
	

Q 	'What do you mean you do care? 

A 	Of course I'm going to care, you know. 

The bottom line is you don't want to get life 

	

6 
	

without parole either, do you, Mr. Chappell?.  . 

	

7 
	

If I get it, .I will accept it, sir. 

	

8 . 	 . IS that what you want? 

1 
4 	

• No.. I have three children and I want to see my 

	

10 
	

'three Children and be able to do something with them in 

	

11- 
	

their life. I never had no father, sir. • 

	

12 
	

So you'd certainly prefer a life with a parole 

	

13 	,sentence?. 

	

14: 
	 A 	I .  would be honored to have life with.: 

	

15 
	

• Q 	Honored, is that your answer? 

	

16 
	

A 	/ would be honored, to be able ,  to get out 

	

17 
	sometime in my life and be able to reconcile with my 

	

1_8 	. children. 

	

19 
	

0 
	

So you do have an interest in how this case 

	

20 	turns out? 

	

21 
	

A 	Of course. Yes. 

	

22 
	

0 	You were asked about jobs that you've held. I 

	

23 	don't want to go back to Lansing, Michigan or Tucson, 

	

24 	Arizona, I want to limit the questions about employment, 

	

25 	gainful employment to Las Vegas, You said you got a job at 

aO1474 
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Ethel M Chocolate? 

A 	Yes, sir. 

You worked there a month and a half? 

A 	Yes, sir. 

And then you said because Deborah worked that 

you needed to watch the children? 

	

A 	No. 	didn't say it that way. 

	

8 
	

Q 	How did you say it? 

	

9 
	

A 	We couldn't afford day-care at that time, sir, 

	

• 10 	and we didn't know nobody in Las Vegas yet so we couldn't 

11 	find no babysitter and me staying home with the children 

12 
	watching the kids wasn't nothing new so I went ahead and I 

13 
	

did it again and 	lost my job. 

14 
	

After a month and a half? 

15 
	

A 	Yes. 1 called them three times, sir, and lost 

16 	my job. 

17 
	

How quickly after you had moved to Las Vegas, 

18 
	which as I remember you said was around October the 1st, 

19 
	

1994 was it that you got the job at Ethel M? 

20 
	

A 	when was it when I got the job at Ethel V? 

21 
	

How quickly after you arrived in Las Vegas? 

22 
	

A 	very quick. Because Debbie was going to work 

23 
	

there too. We both went there and took the test. Probably 

24 	about two weeks after we arrived here', sir, to live here. 

25 	 02 	se perhaps the middle of October? 

CO1475  
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Yes, sir. 

Of 1994? 

Yes, sir. 

Q - About two years ago?: 

A 	'Yes, sir. 

 And as you've just explained yoU worked for 

approximately a month and a half? 

A 	Yes, sir. 

0 	Now, where is it that you next had gainful 

employment in 'Lea Vegas? 

A 	Me and Debbie went out together and 1 tUrned ,  in 

applications, but I didn't get no responie.' And I went to a 

. temporary service to get a lob at -Price Rite on Bonanza and ' 

forgot the other , name of the street but Price Rite on 

Bonanza, and I was supposed to 90 take my drug test, you 

know, and / didn't make it there. 

Is the answer you didn't ever have gainful. 

employment after you lost your job at Ethel M's? 

A 	No, sir. 

So after perhaps the middle of October'-- I'm 

21' 	sorry 7-  perhaps after, what, the first of December 1994 you 

22 didn't ever contribute financially to the support of Deborah 

23 	Panos and your children? 

.I got some things for Ay children. -/ also got 

25 	some things for Debbie, but I did not -- 
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How, sir? 

How? 

. As you know I shoplifted a couple of times, 

sir. 

15 

2 

You were asked earlier if your drug problem had 

7 
	

hindered your ability to be a good father and in this case_a ' 

good boyfriend to Deborah. Are yod still saying while you 

9 
	

lived in Las Vegas that your drug Problem didn't affect your 

10 
	

ability to provide for your family? ' 

11 
	

A 	NO 	was doing .drugs, six and I did bring. 

- 12 
	

things home for my children and Debbie. 

12 	 ILY 	. What things? .  

14 A 	I brought Debbie an outfit home, Valentine's 

15 
	

Day I got her a card, stuffed animal. I got my kids some 

16 - 	video games, hand held video games. when Debbie and I had 

17 . 	accidentally broke her nose with the, cup, twent and stole. 

18 - 	her some bandages and Band Aids and stuff and Nedisporin for 

1 9 _ 	her nose. GOt'cough medicine for the children. 

20 
	

Did you ever help pay for the rent? 

21 	 .A 	Around that time, no, sir. • 

22 
	 o 	Around what time? 

23 
	

'A 	After I lost my-job at Ethel H. 

29 
	

Any time after that did you pay for the rent? 

25 . 
	 No. 
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.15 	 Q 	Did you regularly put food on the table to feed 

children? 

3 	 A 
	

I brought food home a couple of times, air. 

4 	 Q 
	

YoU consider a couple of times providing for 

5 	your kids? 

6 
	

IC 	Not 100 percent but I was doing_ something.. 

7 	just didn't -- 

0 
	

what drugs were you using in L.ae Vegas? 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

9 	 A 	marijuana and - cocaine, sir.. 

cocaine? 

A 	When we first moved here I didn't.. mess .around 

for like about two months end then after that a couple of 

times a week and then around between May 10th and around' 

June 26th I did it a lot, probably every "day, sir. 

How regularly did you use marijuanaand 

16 

17 	both? 

18 

19 

20 

Q 	Are we talking about marijuana or cocaine .or 

A 	Both. 

How much marijuana, if as you said from perhaps 

May the 10th until June the 26th you were using it daily, 

21 	how much.on.e daily basis? 

22 
	

A 	Probably about two joints a day. 

23 
	

How much Cocaine? 

24 
	

A 	I'm not exactly sure. There was different 

25 
	amounts on different days, air. 
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15 Now would you ingest the cocaine? 

Smoke it. Freebase it, air. 

.Where Would you get it?. 

From people _who lived over 

Apartments, sir, 

at Vera Johnson 

Q The Vera Johnson projects at 507 North Lamb? 

Yes, sir. 

16 

'5 

1 6 

17 

18 

19 

• Q 	You spent a lot of time over there? 

	

A 	I spent some time over there. 

Q what does that mean I spent some time? 

At the beginning, no, I wasn't staying over 

there a lot. Towards the end around between like June 1at 

and June 26th I was over there a lot. 

Every day? 

Yes. 

• For hours every day? 

	

A 	Yes, 

	

(2 	Stay overnight at crack houses? 

	

A 	No. I remember LaDonna Jackson saying she seen 

20 I me sleeping over there. I don't recall -- 

21 Bridget's Place who is Bridget? 

25 

Bridget -- a girl that lives 

lady that lives over there. 

Q Did you stay overnight at Bridget's place? 

No, I'd be there late at night, but I never 

0-01479 
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over there, some 
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went there and slept there all night and Stayed there all 

night and got up the next day and went home or nothing like 

that. It wasn't like that. 

How late is late at night? 

A 	I'd be there sometimes three in the morning, 

four in the morning, something like that. 

	

7 
	

Did that happen regularly during the month of 

June? 

	

9 
	

A 	No. / didn't hang out at Bridget's house all 

	

10 	I . 
the time, no. 

Q 	'Well, were you concerned when you 'would stay 

out very late about Deborah's welfare, those of your 

13 i children? 

A 	I would talk to her. I would call her and talk 

to her or X would go home in the middle of the day and let 

her know what I was doing or where I was. 

How were you getting the crack that you were 

smoking? 

A 	Sometimes it was people over there that had it 

that would share. Sometimes I would shoplift to get it. 

Both waye. Sometimes people had it, they shared, sometimes 

I would shoplift and I'd get some. 

The defense asked you about this incident which 

occurred in Tucson on February the 23rd, 1994 when the 

11 
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16 
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18 
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20 

21 

22 

23 

24 

03902 



74 

A 	Yes. 

Q ; 	You may remember that the lady officer from 

Tucson a Jeri Earnst testified? 

. Yes, I remember her testifying. 

Now; as I remember you said on direct 

examination that you had taken a dresser that Deborah had 

purchased and you took it back to the store and you got 

refund money? 

A - . Yes sir. 

10 
	

Q 
	

And it was for that reason the two of you were 

11 
	

arguing? 

12 
	

A 	That's how the argument statted-out and then 

13 
	

it- 

14 
	

whose dresser- was it? 

15 
	

I know she bought .  it. 

16 
	

0 
	

But didn't she buy it for Shauntel your little 

17 
	

daughter? 

18 
	

A 	i'm not sure she bought it for Shauntel. I 

19 
	

don't think that's true. I think -- I don't think it was 

20 
	

for Shauntel. I don't think so. 1 don't recall her buying 

21 
	

no dresser for Shauntel. We had plenty of dressers in the 

22 	house, sir. We had lots of them. 

23 
	

But she bought it for some reason? 

24 
	

Right, she bought it for some reason. 

25 
	

With her money? 
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16 A 
	

Right. 

Q 	Did you get her permission to take it back to 

3 
	

the Store and get a refund? 

A 	No, sir. No, I did not. 

Q 	What did you do with money? Did you get 

Deborah an outfit or bandages? 

I don't recall exactly what I did do with the 

money, sir,-but I know that I had to make up for it betausa 

there would be times that -- 

A) - 	we've had testimony from Officer Earnst that 

this argument according to Deborah concluded with you 

engaging in acts of domestic violence. What did you do? 

A 	I don't recall everything I did. 

- Q 	Did you knock her to the floor? 

A 	. I don't remember doing that. 

0 	• Did you kick her? 

17 	 A 	HI did not kick her, sir.. 

16 . 	 So if that'S what she related tearfully and C? 

19 	emotionally to the officer, that would be inaccurate? 

20 
	

A 	I did not kick her, sir. I do not recall 

21 
	

kicking her so I know I did not kick her. If I kicked her, 

22 	I would know it. I did not kick her that day, sir. I did 

23 	not kick her at all. 

24 	 Q 	well, if you kicked her when she was down, 

25 	would you admit it? 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 
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19 . 

20 

21 

A 	Of course. I'm not going to lie about nothing. 

I'm not going to lie about nothing. 

Q 	You wouldn't lie about anything here on - the_ 

witness stand, would you? 

A 	No, sir. -  

0. 	YOU were asked on direCt - examination about the 

situation where Deborah's nose was broken January the 9th, 

1995 here in Las Vegas?. 

A 	Yes, 

Q 	You said that you threw a plastic thermal 'cup? 

A 	Yes,-sir. 

Q 	You didn't hold it and strike her with it?. 

A 	No. 

You just threw it? 

A 	I threw it. 

And you said it hit her on the note? 

A 	Yes, .sir. 

You didn't strike her 

No I did not. 

You didn't hit her in 

it 

that caused a laceration on the forehead and also on the 

side of the nose? 

23 

23 

24 
17 

25 

in any other way? 

A 

A 

could have 

No, sir. The cup came across this way so 

hit her forehead and it landed right here. 

It could have been a cup, a thermal container 

• 
the forehead? 
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17 	1 
	

The cup caused the damage to her face, sir, 

yes, it did. 

well, during your direct you talked about the 

injury to the nose, the nose was broken, correct? 

A. 	Yes, sir. That's what the doctor said, yes. 

Q. 	And the medical report in evidence indicates 

	

7 	stitches were taken on the bridge of - the nose? 

	

8 
	

A 	Yes, Sir. 

	

9 	 . 	There: was also a running stitch -taken in the 

	

10 	right eyebrow area? 

A 	Yes, / remember seeing that, sir. 

But You're saying that was all from throwing - , 

the cup you didn't strike her there? 

She got hit with the cup and that was it, sit: 

	

15 
	

THE COURT: mr. Harmon, there's been a request 

	

16 
	

that We take a brief recess at this point to accommodate the 

	

. 17 	jury. 

' 

	

Ladies and gentlemen, during the recess it is 

	

19 
	your duty not to converse among yourselves or with anyone 

	

20 	connected with the trial, or read, watch or listen to any 

	

21 	report of or commentary on the trial by any medium of 

	

22 	information including, without limitation, newspaper, 

	

23 	television and radio, and you are not to form or express any 

	

24 	opinion on any subject connected with this case until it is 

	

25 	finally submitted to you. 

. 12 

13 

14 
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78 

	

1 
	

This will be about a ten minute racing's. 

	

2 
	

don't want you to leave the upper deck of the courthouse. 

We will be reconvening at five minutes after 5:00 at which 

	

4 
	

time I'll be able to tell you -- before we go well do this 

• 5 
	

right now. Would counsel approach the bench. 

(At this time, an 
off-the-record 

-discussion was held.) 

. THE COURT: I understand one Of the jurors has 

to be Someplace atsix o'clock; As that correct? Because if 

	

10 
	

somebody has an appointment, we are going Lo accommodate. 

• 11 
	

just need to know how fax it is so we can give on estimate'. 

	

12 
	

JURR NO 11 - : / lust wanted to get out. for the 

	

13 
	game. 

	

14 
	

THE COURT: In that case I think we should be 

	

15 
	able to finish with this witness today. We'll finish with 

	

16 
	

this witness and our estimate is somewhere in the area of 

	

17 
	

5:30 to 5:45. 

	

18 
	

(Recess.) 

	

19 
	

THE COURT: Counsel stipulate to the presence 

	

20 
	of the jury? 

MR. HARMON: Yes, Your Honor. 

	

22 
	

MR. BROOKS: Defense will, Your Honor. 

	

23 
	

THE COURT: Mr. Chappell, will you please 

	

24 
	retake the witness stand. 

	

25 
	

Mr. Harmon, you may continue your 
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2 

4 

cross-examination of this witness. 

MR. HARMON: Thank you, Judge. 

BY MR. HARMoN: 

Q 	Mt. Chappell, was it your testimony during 

direct examination that after you hurt your wife's nose that 

you called 911? 

	

7 	 Yes, sir. 

	

a 	Q 	Do you recall the testimony that was offered by 

	

9 	Daniel Giersdorf of the police department that the call cane 

10 	from Deborah? 

	

11 	 A 	NO. I heard him say that, but he was false. 

12 	He was wrong. 

	

13 	 Q 	She was taken to the hospital, wasn't she? 

	

14 	 A 	Yes, she was. 

	

15 	 Q 	Did you go along? 

	

16 	 A 	No, .I did not. X walked with her to put her 

	

17 	inside the back, but three kids were.along the side and 1 

	

18 	went back inside and they said she was going to go to UMC. 

	

19 	 Q 	The testimony by Giersdorf suggested when they 

	

20 	got there and made contact with you, you were sitting calmly 

	

21 	and watching television? 

	

22 	 A 	That was false also, sir. The TV was in the 

	

23 	bedroom at that time, the three children were sitting in the 

	

24 	front of the TV. I was outside in the living room sitting 

	

25 	in the chair. The TV wasn't even in the room at that time, 

4FiG  
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On June -theist, 199$ we've had testimony thit' 

there Was another argument between you and Deborah Panoal 

12 	 A 	yes, sir. 

13 	 Q 

14 	quite awhile? ._  

15 	 A 	Exactly,' 

You indicated that you hadn't seen her for 

17 

18 

19 

20 

21 

sir. 

  

80 

sir. They came in and they slammed me all around like / 

just testified, told my attorney about. 

Q 	They said they came up and announced their 

presence, could see inside and you didn't even get up? 

A 	That's not true. / let them in. He didn't 

just come -- 

Ultimately? 

He didn't just Come mend open the door. 

9 	got up and opened the door for him, sir. 

16 	 Q 	HOW.did'it happen that you hadn't :seen her? 

T.  don't remember why, but Iknow she was gone. -  

Had she been gone for a number of daysi 

She was gone afl day the day before that day, 

Did you become concerned about where she was 

22 1 and what she was doing and who she was doing it with? 

, A 	Yes, Sir. 

So When she came home you started to ask a lot 

of questions; is that correct? 

ne:1.487 

23 

24 

25 
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17 I asked her a number of questions, yes. 

2 
	

0 . 	What types of questions? 

A 	I don't remember. I remember asking her where 

4 	she had been 

Does she tell. you where she had been? 

A' 	She gave me many excuses, different excuses'. 

They all didn't add up together. 

Q 	They were not excuses you accepted; is that 

- 9 	correct? 

A • 	No. 

0 

12 	 A 	Not immediately, sir. 

13 	 Q . 	well, if not immediately, at a certain point 

14 	did you take her into the bedroom? 

8 

10 

11 So you got rough with her; is that true? 

15 
	

A 	I didn't take her in there. We both walked in 

the bedroom. 

17 
	

Q 	After you walked into the bedroom did you 

1.8 	become physical with her? 

19 
	

A 	Yes, I put her on the bed.. 
16 

20 	 . 0 	What does that mean yes, I put her on the bed? 

21 	 A 	That's what I did. 

22 	 Q 	Did you grab her? 

23 	 A 	I don't remember exactly. 

24 
	 - I'm trying to figure out how she got from a 

25 	standing 	position to on the bed. 

001488 
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don't remember, sir. 

So after you had put her on the bed did you get 

A 

7 f.  top of her, sir, I know that 

her according to 

said I showed her a 

0 	So while you were on top of 

your testimony on direct examination you 

10 knife. 

12 

13 

14 

18 

2 

3 up and straddle her and pin her arms down with your knee47 

A 	I got on top of her, yes, sir. 

Did you pin her Arms down with your knees? 

not sure about pin her arma'down. .I was on 

A 	Yes, I did. • 

_Now, Mr: Chappell what does that mean, 

showed her a knife?. 

	

A 	That means I'held it up like this and I asked 

her where she had been. 

. Describe the knife you held up like that 

	

.h 	I don't remember, sir. 

_42• Where did you get the knife? 

	

- - A 	The knife was on the dresser. 

	

Q 	On the dresser in the bedroom? 

Yes,. sir. 

Whose knife WWI it? 

• It belonged to the household. 

It was Deborah's knife? 

If you want to say that, yes. 

e01489 
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22 

23 

24 

25 

you 

Q 	I'm asking you. Whose knife was it? 

A 	It belonged to both of us, sir. 

Was it a kitchen knife? 

Yes sir. 

Steak knife? 

I'm not sure if it was a steak knife, sir. 

You've seen the knife in court, 68-A-1, that 

used to kill her. Did it look like that knife? 

9 

•1 

12 

13 

14 

16 

17 

19 

20 .  

. 21 

A 

A 

the table? 

That's i 

information 

A 

boyfriend? 

Ho, it did not. 

Was it the same type of knife? 

No, it was not 

So when you're on top of her you Say you showed. 

Yea. 

What did. you do, reach over and, take it off of 

Yeah. 

What was your purpose in showing her the knife? 

I was trying to get information Out other. 

You were trying to use the:  knife to coerte-

out of her; is that true, Mr. Chappell? 

Yes, I guess so, sir. 

You were trying to find out if she had a 

her this knife? 

001490 
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le 	 A 	I didn't ask her that. 

2 
	

What type of information were you trying to get 

out? 

A 	I don't remember what questions / asked her. .1 

know I asked her where she had been. 

Q. 	You were jealous? 

A . 	No, not at that point no I was just 

cOncerned and she had Me worried and when We argued about 

it, she said a couple of things and I got upset about it: 

10 
	

You weren't just concerned about the baseball 

11 
	

scores, were you, or the. weather forecast what type of 

12 
	

information were you trying to get her to divulge by showing 

73 
	

her a knife? 

14: 
	

A 	I just wanted to know where she had been. 

15 
	

That's it. 

16 
	

Did you feel you were entitled to know where • 

17 	she hadbeen? 

18 
	

A 	She asked me every time when I was gone where I 

19 	had bean. 

20 	 Q 
	

Well, obviously if you had to put her down on 

21 
	

the bed and get on top of her and show her a knife she 

22 	didn't want to tell you what you wanted to know; is that a 

23 	safe assumption? 

24 
	

A 	That could be. 

23 	 Did you feel like you're entitled to get 

101 a 91. 
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. 18 	 answers from her? 

A 	I answered her when she aaked me so I expected 

the same thing. 

You weren't Married,  were you? 

A 	No we didn't make it, sir.: 

She hadn't made any-marital - commitment to you, 

A 	She told. mo'yoU get mea ring'and I'll marry --  

you. That's what She told me. 

Did you ever get her the ring, Mr. Chappell? 

A 	No, I.did not sir.- 

0 	You say you showedher the knife. Did you 

threaten her with the knife?, 

A 	'No. I just was asking her questions and just 

showed her the knife. I didn't threaten her didn't do 

nothing with the-knife, no, sir. 

17 	 0 	officer Allen Williams testified about this 

18 	incident and said it was related to him by Deborah that she 

19 	had been threatened -- 

20 
	

A 	N. 

21 
	 ••=g= with the knife. 

22 
	

A 	He was false also, air. 

23 
	

Q 	Dina Freemen the employee with the Tucson 

24 
	

Police Department is a liar; is that what you're telling us? 

25 	 A 	What she said in her testimony in •this 

001.492 
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10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

16 

19 

20 

21 

	8-6 

Courtroom was false. 

Daniel Gaersdorf from the Metropolitan Police 

Department is a liar? 

•r don't remember everything he said. I 

remember exactly , everything she said. 

Q . 
	

Well, yousaid he lied about how you were 

acting when they came to the mobile home on January the 9th. 

He's a liar? 

A 	Are you talking about the cup incident? 

Q 	I'm talking about the day that Deborah's nose 

was broken by you 

A 	Yeah, he said I was sitting there watching TV. 

That's not true. The TV was not in the living room. 

So Giersdorf also is a liar? 

A 	I-can't call him no liar, but when he said I 

was sitting there watching TV, that was false. 

Q. 	You were standing watching TV? 

A 	Mo. When they opened the door, sat down. 

came inside, two of them came inside and they grabbed me, 

on James Panos seen the entire incident and was crying 

screaming and they weretelling him to go sit. down, 

22 	everything would be okay. They slammed me all over the 

23 	place and took me to jail in my boxers. , sir, and my socks:. 

24 	That's it. I didn't even get a chance to talk. They cane 

25- 	in, they roughed me up and Moved me quickly to their vehicle 

001493 
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• 1 0 

67 

19 and slapped me on the hood and put me in the car. 

2 	 Q 	And you thought that was inappropriate police 

3 	conduct regarding someone battering his girlfriend? 

4 	 In that situation, yes, they were out of 

5. 	control, yes, they were. 

You hadn't been out of control? 

A They were out of control that day. 

0 	And furthermore it is your allegation that on 

June the 1st, 1995 Officer William' got information which 

was false, you did not threaten Deborah Panos with a knife? 

A 	No, I didn't say no threats to her. She might 

	

12 	have considered me -- my actions as threatening, but 

	

13 	didn't say no threats towards her no, I did not. 

	

14 
	

Why in the world would she think that just 

	

5 
	

because you put her down on the bed and got on top of her 

	

16 	and showed her a knife? 

	

17 
	 A 	r'm pretty sure any woman would be scared in 

	

16 
	

that position, sir. 

	

19 
	

And you wanted her to be scared, didn't you? 

	

20 
	

I just wanted to get information from her. I 

	

21 
	

admit / seen that it wasn't working and so I got rid of the 

	

22 	knife, sir. And I let her up. 

	

23 	 Q 	After her roommate knocked on the bedroom door; 

	

24 	isn't that true? 

	

25 
	

A 	No. No. No, because I had -- I remember 

n01494 
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putting the knife on th e  dresser . and I Was not even on the 

bad when she knocked on the door, no, that's. not true. 

9 	Didn't Claire interrupt what was happening? 
A 	.NO, Clai re did not open the door and come: 

inside or nothing. That did not happen, sir. 

Q' 	While you were asked on  direct examination if 

you had said some degrading things to Debbie Panos in 

letters you sent from jail -- do You remember that question? 

A. 	Yes, sir. 

	

10 
	

-Q 	Do you remember stating that in the last two 

	

11 
	

letters you said some degrading things? 

	

12 
	

A 	Yea. 

	

13 
	

When were the last two letters written? . 

	

14. 	 I stayed in the city nine days so. it was before 

	

15 
	

that. Between August 5th and August 15. 

	

16 
	

Q 	So we're talking  about letters written within a 

	

17 
	

few weeks before you killed her; is that correct? 

	

18 
	

A 	That was the last letters I written, sir. r am 

	

19. 	not sure of the exact dates but they were the last ones I 

	

,20 
	written. 

	

21 
	

Q 	,And you told your counsel that you wrote the 

	

22 	letters because you were feeling  lonel y  and you were very  

	

23 	depressed and you were hurt and you were devastated? 

	

24 	 Right. Exactly. 

	

25 	 why, Mr. Chappell? Why did you have those 

03917 



feelings? 

2 	 A 	Because the things she was telling me on the : 

3 	phone. 

Q 	You already suspected her of being unfaithful, 

didn't you? 

6 
	

A, 	I asked her and she told me no so I didn't 

7 
	

pressure her about that. 

8 
	

Well, you had some pretty strong suspicion. 

9 	Didn't you call her a slut? 

10 
	

A 	I did write that, yes, sir. 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

A 

• Q 

A 

it 	if 

Didn't you call her a bitch? 

I did write that. Yes, sir. 

Didyou call her a whore? 

I did write that, yes, air. 

And you called her stUpid? 

I don't remember writing that. if I wrote 

wrote it -- 

You even made a religious judgment. You said 

19 
	

she was going to hell; is that correct? 

20 
	

I don't recall writing that, sir. 

21 
	

Q 	You don't recall writing that? 

22 
	

A 	No. 

23 
	

Q 	Did you ask her 'at any time in your 

24 	correspondence it she had AIDS yet from 'sleeping around with 

25 	other men?' 
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19 • 1 	 A 	All through our relationship, you know, we 

	

2 	would talk about that situation, talking about people being 

	

3 	unfaithful and we just would conversate about what was going 

	

4 	on around the world and with other people and how everybody 

around in our community and stuff was getting that disease 

• and / just wanted to put AIDS in her mind and let her know 

	

7 	that sleeping around wasn't good if she was doing it, sir. 

Didn't you ask her if she had AIDS yet? 

A 	I remember writing something like that, Yes. 

Q 	Now, why would you ask that type of question 

	

11 	and why would you call this woman that you are representing 

	

12 	to us here today in this courtroom as being someone you 

	

13 	loved, why would .you call her a whore and a slut and a 

	

14 	bitch? 

	

15 
	

A 
	

I was upset at that time, sir. 

	

16 
	 Obviously very upset? 

	

17 
	

A 
	

I was upset. 

	

a 
	 What made you so upset that You would 

	

1 -9 
	characterize her in very hateful degrading language? 

	

20 	 A 	I was upset about numerous things. I wrote 

	

21 	those things and I'm sorry. I told her I was sorry. We 

20 

5 

22 	talked about 

23 	I apologized 

24 

them letters before I got out of jail, sir, and 

to her over the phone. 

You said you talked to Deborah Fano; the day 

25 
	before you killed her, August the 30th? 

!NMI 

,11■••■ 
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15 

16 

18 

17 

20 

21 

20 -I seen her at court Yes. , sir. --  

So you didn't talk with her, you -simply taw 

/ did too talk to her. I seen her and talked 

to her,.air. 

That was the day you entered a plea of guilty 

to a domestic battery charge? 

A 	Numerous charges that day, sir. 

Q 	The domestic battery to which you pled guilty 

was the 'June 1st, 1995 crime? 

1 2 

A 

of hearing 

- A 

A 

Yes, sir. 

Did Deborah Panos offer testimony at 

on Auguat the 30th against you? 

No, sir. No, she did not. 

Explain what enabled you to speak with her? 

I was sitting outside the courtroom, I was 

any type 

19 

sitting right here, the officer wet sitting right here and 

she came walking through the door. She was talking to me 

right here and she was like right in my face -right here. 

What did you say to her? 

A 	t asked her how she'd been. I was crying, She 

22 told me to stop crying. She told me she missed me. 

23 	told me she loved me. She said the kids had been 

She 

asking 

24 

25 

about you. She said -- she asked me was I getting out, she 

asked me that numerous times. 
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20 What did you tall her? 

2 
	

A 	I said I am pretty sure I am getting out but 

said, you know, i'm supposed to go to the rehab place. But 

/ told her yes, I should be getting out tomorrow. She said 

okay. 

Q 
	

You're telling us that you knew on August the 

1 	30th that you were going to get out the.following . day7 

A - They wasn't supposed to let me go., sir, So 

didn't know I was leaving that day, air, 

10 
	 "Q 	Well, that must be true because youexplained 

earlier to your counsel you didn't know when you were going 

12 
	

to get out? 

13 
	

A 	No. 	just told her what. happened in court and 

14: 	she asked me was I getting out tomorrow. 

15. 	 Q 	And you certainly weren't in the position to 

16 . 	tell 
	

yes, I'm going to be seeing you out at 839 North 

17 	Lamb? 

18 
	

A - 

	 I told her -- I said X Ahould be seeing you :And 

the children tomorrow.. I told her that. Those were my 

20 	exact words to her, sir. 

21 
	 Who had told you there was any possibility you 

22 
	would get out on August the 31st? 

23 
	

A 	BOB came and seen me in jail and they said. 

24 
	

When did they come and see you? 

2 5 
	

A 	I - don't know the exact date but when I was 

92  
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' 20 	1 	incarcerated between June 26th and August before I went to 

the city -- August 20th or 213t between that time they came 

	

3 	and had a little session with me. I took a little test and 

they talked to me and told me that when / do get out that - 

they said you're not going to be forted to staythere. They 

said yow.want to tome there and take care of your business, 

	

7 
	

you could do that. But they said if I wanted to leave and 

go home or whatever i could also do that.- 

	

9 
	

0 	The representative of EON said when you get ,  

	

10 	out? 

	

11 	 A 	That wasn't the lady's exact words. 

	

12 	 4 	That's what you just said but they didn't tell 

	

13 	you when that would be, did they? 

	

14 
	

A 	No, they didn't give me no exact date. I was 

	

15 	shocked when the city came and got me. 

	

16 	 You were sentenced after you pled guilty to 

	

17 	domestic' battery, weren't yOu? 

A 

. 0 	Didn't EOB come by to see you even before you 

were  
1 

sentenced in the county, not in the city, no. 

23 11 	They came to see you before you pled guilty and 

24 	that would obviously be before you were sentenced so they 

25 	certainly didn't tell you when -- 

18 

19 

20 

21 

22 

A 	They came by, come to the county before I was 
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11 

12 

Pardon me? 

13 

14- 

94— 

1 	 A 	I had two different cases sir. 	had a case 

2 	in the county and several cases in the city. 

Q 	I'm asking you if 40B told you when you were 

going to get out? 

A 	No they didn't know the exact date I was 

getting out, no. 

12 	Furthermore you didn't tell Deborah Panos when 

you were going to get out when you saw her August the 30th 

because you didn't know? 

A 	I told her I should get out tomorrow. That was 

my exact words to her, sir. 

And upon what did you base that statement to 

15 
	

0 
	

Why did you think You were going to get out on 

16 
	

the 31st? 

17 
	

A 	Because EOB had told me when I do get out they 

18 	said that I would be able to leave sometimes from that 

19 	facility and go home. 

20 
	

You said that Deborah toad you - on the 30th she 

21 	loved you? 

22 

23 

24 	of You? 

YeS, sir. 

She didn't tell you it was over between the two 

25 	 A 	She never said them words to me, sir. No. 
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7 

o,you're telling us that In fact your gUeta 

came true the following day August the 31st you were 

released? 

10 

11 

12 

13 

A 	r was released, yes, sir. 

Q 	And you talked with a representative of law 

enforcement at about 10:45 a.m.? 

A 	Not from about 9:30 till ten something. 

From perhaps 9:30 in the morning until ten 

o'clock something on August the 31st -- 

They let me out at nine o'clock went to the 

county jail and then we went to his office. So it had to be 

around 9:30, 9:45 and I stayed there till about 10:45. 

was there about an hour. 

14 I 	Q 	And after about 10:45 a.m. you were released 

1 5 
	and that's when you said you walked back out to the area of 

16 Deborah's.  mobile home? 

I didn't go hose first, sir. 

18  I said to the area 

19 	 A' 	Yes, 

20 	 Q 	You've told us that the Vera Johnson projecte .  

area is just a couple blocks away? 

22 ' 	 A 	Yes: 

23 	 Also on North Lamb? 

24 	 A 	Yes, sir. 

25 	 Q 	You were by yourself? 

17 
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Q .  

96 

Yes, sir. 

Did you have money in your pocket? 

No. No. 

You were broke, weren't you? 

Yes, sir. 

How long did you stay in the Vera Johnson 

7 
	

projects area? 

A 

0 

10 	 A. ; had some belongings over there and I was 

11 	going Over there to get them. But the person wasn't home se, 

12. 	r couldn't get them.. 

13 	 Q._ 	What belongings? 

14: 	 A 	I had a pair of shoes over at somebody's house: 

' 15 	 Q_ 	At Whosehouse? 

16 	 A 	It was this lady by the name of sUe. 

17 . Q 	Who is Sue? 

10 	 A 	A resident over in them apartments. 

A girlfriend of yours? 

No. I wasn't messing with any other woman no, 

r. She was just a friend. 

How do your shoes happen to be at Sue's place? 

A 	Oh, Trgot some new shoes one day and.left my 

24 	old ones over at her house. And that was before I went to 

25 	jail and they were at her house the entire time was in 

9 

About 30i40 minutes. 

Why did you go there first? 

1 9 

20 

21 

22 

23 
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1 	jail. 

	

2 	 Q 	Do you consume .any drugs while you were at the 

Vera Johnson area? 

	

4 
	

Absolutely not, sir. 

	

5 
	

Have anything to drink? 

	

6 
	

A 	No. ;  

Q 	Haven't you said before that you had a couple 

	

8 	of beers? 

	

9 
	

A . There was a guy over there that had some beer 

	

10 	and he asked me.did I want some and I told hie not right 

12 	o'clock, be back downtown at one o'clock. 

Q 	So you didn't drink any beers? 

14 A 	No, I did not 

15 	 Q 	Didn't use any dope? 

16 	 A 	No, sir, I did not. 

You were certainly of sound mind that is you 

knew what you were doing -- 

A 	t was sober, sir. 

-- when you borrowed the bicycle and you went 

on over to 839 North Lamb, space 125; is that correct? 

was sober and I went home, yes, sir. 

0 	were you aware of who you were? 

A 	Yes. 

Did you know where you were going? 

13 

11 	now, I told him that I had to go back downtown at one 

17 	I 
10 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

•••■••■ 
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1 A 

17 

2 

4 

A 	Yes, sir, 

Q 	Did you know why you were going there? 

Yes, sir. 

You said that you borrowed the bicycle and went 

home. 

A' 	Yes, sir. 

Q 	I want to get something straight; By home 

1 0 

you're referring to 839 North Lamb, space 125? 

A 	Yes,. sir. 

- Q - Was the -mobile home rented in your name? 

A 	No, it was not 

Q. 	Had you paid any of the rent at that . ressidencel .  

A 	No ,.I did not. 

Did you have a key in your pOcket that was 

15 	going to enable you to get into your home? 

I lost my key, air. 

Did you get another one from Deborah? 

No. did not. 

19 	 Q 	When did you lose your key? 

20 	 A 	Right befor• I went to jail, sir. 

21 Q . 	Which time? 

22 	 A 	Before June 26th 1995, sir. 

23 
	 Did you have a Marriage Certificate on your 

24 	.person that gave you entitlement to go into 839 North Lamb, 

26 	space 125? 

■■• • 
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A 	No; I did not have no marriage Certificate. 

When you got there did you, knock on the door? 

A 	No, I. did not, 

Q 	Is there a doorbell? 

A 	No, there is not.. 

Q' 
	

You didn't knock?. 

No, sir. 

Q 	You elected to go through a - bedroom window? 

6 

7 

A 	I went through that window many times, sir. '  

That wasn't the first time. 

Q 	I didn't ask how many times it had been. Your 

decision was to get in by going in through a window; is that 

your testimony? 

A 	Yes, I went through the window, sit, 

And you're 'saying she was in there and met you  

as you were coming in? 

Yes, sir. 

And you said she was happy to see you? 

19 	 A 	I .told you her exact words when / went inside 

20 	the window, sir. 

21 	 Q 	I've forgotten her exact words. 

22 	 A 	She asked me why didn't I knock at the door. 

23 	told her I did not know you was home, I just called two 

24 	times and nobody answered the phone. And she came over and 

25 	actually moved the nightatand, moved it a little ways away 

• 71•-• 

10 

11 

12 

13 

15 

16 

18 
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1 	from the window for me, sir, and I climbed in the window. 

	

2 
	

When did the screen get pushed down and bent? 

A 	I put the screen inside so when she moved the 

	

4 
	

nightstand I guess it must have went - some of it got on 

	

5 
	

top of the screen because I didn't take the screen and put 

it up under there, you know. 

	

7 
	

Q 	The testimony has been that the print of a shoe 

was on the screen. You had to walk on the screen you'd put 

	

9 
	

inside to get in? 

	

10 
	

A 	Well if I stepped on it, I don't remember 

	

11 	doing that, but if there was a footprint on it, my footprint 

	

12 	must have been on it. 

Q .  • The screen is damaged? 

A 	No, it wasn't damaged the last time I seen it. 

It's bent, sir, according to the photographs 

	

16 
	

taken by the officers. You didn't damage the screen? 

	

17 
	

A 	NO, .1 did not damage the screen, sir. 

	

18 
	

Q 	She according to you met you at the windOw and 

	

19 	asked why you hadn't knocked. That was a good question, 

	

20 	wasn't it? 

	

21 	 A 	I didn't knock because nobody answered the 

phone when I called her. 

Did you have the money to pay for any damage to 

the windowor the screen as a result of your entry through a 

window? 

22 

23 

24 

1■••■•• 

Cial507 
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11 ACKNOWLEDGMENT AND WAIVER         
(FILED 9/26/2003)         2622-2622

11 AFFIDAVITS IN SUPPORT OF PETITION FOR 
WRIT OF HABEAS CORPUS
(FILED 3/7/2003)         2672-2682

11 AFFIDAVITS IN SUPPORT OF PETITION FOR
 WRIT OF HABEAS CORPUS
(FILED 3/10/2003)         2683-2692

8 AMENDED JURY LIST       
(10/23/1996)         2062-2062

10 AMENDED ORDER APPOINTING COUNSEL
(FILED 11/29/1999)         2359-2359

2 ANSWER TO MOTION TO COMPEL DISCLOSURE
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(FILED 9/11/1996) 306-308

12 APPLICATION AND ORDER FOR DEFENDANT
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(FILED 1/25/2007)         2901-2903
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(FILED 3/13/2007)         3046-3046

20 DOCKETING STATEMENT 
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9 ENTRY OF MINUTE ORDER
(FILED 1/3/1997)         2199-2199

16 ENTRY OF MINUTE ORDER
(FILED 5/10/2007)         3860-3860

12 EX PARTE APPLICATION AND ORDER TO PREPARE
TRANSCRIPTS
(FILED 1/23/2007)         2898-2900

11 EX PARTE APPLICATION AND ORDER TO PRODUCE
DEFENDANT’S INSTITUTIONAL FILE
(FILED 8/24/2007)                                                                                     2798-2800

2 EX PARTE APPLICATION FOR TRANSCRIPT
(FILED 9/27/1996) 323-325

11 EX PARTE APPLICATION TO UNSEAL PSI
(FILED 11/18/2002)         2629-2631

11 EX PARTE MOTION FOR AN ORDER TO PRODUCE
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10 EX PARTE MOTION FOR INTERIM PAYMENT OF EXCESS
ATTORNEY’S FEES 
(FILED 7/13/2000)         2374-2381
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ATTORNEY’S FEES 
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11   EX PARTE MOTION FOR INTERIM PAYMENT OF EXCESS
ATTORNEY’S FEES 
(FILED 1/27/2004)         2728-2738

10 EX PARTE MOTION FOR ORDER TO TRANSPORT 
PETITIONER
(FILED 7/30/2002)         2541-2542

11 EX PARTE MOTION FOR PAYMENT OF FINAL 
ATTORNEY FEES AND COSTS
(FILED 7/6/2004)         2763-2772

11 EX PARTE ORDER GRANTING CHANGE OF 
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10 EX PARTE ORDER TO TRANSPORT PETITIONER
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AND ORDER
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NAMES ON INFORMATION
(FILED 7/9/1996) 230-233
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(FILED 8/22/1996) 276-280
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NAMES ON INFORMATION
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EXPERT SERVICES AND FOR PAYMENT FEES
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(FILED 9/20/2006)         2843-2848
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 SEEK DEATH PENALTY 
(FILED 9/20/2006)         2849-2878
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12 MOTION TO REMAND FOR CONSIDERATION BY THE 
CLARK COUNTY DISTRICT ATTORNEY’S DEATH 
REVIEW COMMITTEE
(FILED 9/20/2006)         2817-2825

12 MOTION TO STRIKE SEXUAL ASSAULT AGGRAVATOR
OF THE STATE’S NOTICE OF INTENT TO SEEK THE 
DEATH PENALTY
(FILED 9/20/2006)         2801-2816

10 NEVADA SUPREME COURT CLERK’S CERTIFICATE
JUDGEMENT -AFFIRMED
(FILED 11/4/1999)         2338-2353
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JUDGEMENT-AFFIRMED
(FILED 5/5/2006)         2782-2797
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(FILED 6/18/2004)         2757-2758
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(FILED 3/17/1997)         2205-2206 
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(FILED 6/24/2004)         2761-2762
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(FIELD 3/1/2007)         3043-3045

20 NOTICE OF DEFICIENCY
(FILED 10/23/2012)         4430-4430
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(FILED 6/10/2004)         2749-2753
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CONCLUSIONS OF LAW AND ORDER 
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(11/8/1995)             044-046

12 NOTICE OF MOTION AND MOTION FOR DISCOVERY OF 
POTENTIAL PENALTY HEARING EVIDENCE
(FILED 9/20/2006)         2826-2830

1 NOTICE OF MOTION AND MOTION TO ADMIT 
EVIDENCE OF OTHER CRIMES, WRONGS OR BAD ACTS
(FILED 5/9/1996) 217-226

10 NOTICE OF MOTION AND MOTION TO APPOINT
COUNSEL FOR CAPITAL MURDER DEFENDANT TO HELP
(FILED 11/2/1999)         2334-2337

10 NOTICE OF MOTION AND MOTION TO PLACE ON
CALENDAR
(FILED 4/17/2001)         2383-2384

2 NOTICE OF MOTION AND SUPPLEMENTAL MOTION
TO ADMIT EVIDENCE OF OTHER CRIMES, WRONG OR 
BAD ACTS
(FILED 8/29/1996) 281-283

12 NOTICE OF WITNESSES
(FILED 2/28/2007)         3039-3042

2 OPPOSITION TO MOTION FOR STRIKE ALLEGATIONS
OF CERTAIN AGGRAVATING CIRCUMSTANCES
(FILED 9/11/1996)     309-320

2 ORDER
(FILED 9/25/1996) 321-322

2 ORDER
(FILED 9/27/1996) 326-327

12 ORDER
(FILED 1/29/2007)         2904-2905

15 ORDER
(FILED 3/20/2007)         3628-3629

10 ORDER APPOINTING COUNSEL
(FILED 11/16/1999)         2357-2357

10 ORDER APPOINTING INVESTIGATOR AND 
GRANTING EXCESS FEES
(FILED 9/24/2002)         2553-2553

16 ORDER FOR PRODUCTION OF INMATE
(FILED 3/29/2007)         3831-3832

9 ORDER FOR STAY OF EXECUTION
(FILED 12/30/1996)         2178-2178

2 ORDER FOR TRANSCRIPT
(FILED 10/7/1996)          354-354
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10 ORDER FOR TRANSCRIPT
(FILED 11/19/1999)         2358-2358

11 ORDER GRANTING FINAL PAYMENT OF ATTORNEY’S
FEES AND COSTS
(FILED 7/12/2004)         2773-2773

10 ORDER GRANTING INTERIM PAYMENT OF EXCESS
ATTORNEY’S FEES
(FILED 7/24/2000)         2382-2382

10 ORDER GRANTING INTERIM PAYMENT OF EXCESS
ATTORNEY’S FEES
(FILED 6/7/2001)         2399-2399

10 ORDER GRANTING INTERIM PAYMENT OF EXCESS 
ATTORNEY’S FEES
(FILED 4/12/2002)         2416-2416

10 ORDER GRANTING INTERIM PAYMENT OF EXCESS 
ATTORNEY’S FEES
(FILED 7/10/2002)         2540-2540

11 ORDER GRANTING INTERIM PAYMENT OF EXCESS 
ATTORNEY’S FEES
(FILED 12/12/2002)         2650-2650

11 ORDER GRANTING INTERIM PAYMENT OF EXCESS 
ATTORNEY’S FEES
(FILED 1/28/2004)         2739-2739

1 ORDER GRANTING PERMISSION OF MEDIA ENTRY
(FILED 1/3/1996) 207-207

5 ORDER GRANTING PERMISSION OF MEDIA ENTRY
(FILED 10/11/1996)         1069-1069

9 ORDER OF EXECUTION
(FILED 13/31/1996)         2198-2198

16 ORDER OF EXECUTION
(FILED 5/10/2007)         3856-3856

10 ORDER RE: PETITION FOR WRIT OF HABEAS CORPUS
(FILED 10/20/1999)         2333-2333

1 ORDER TO ENDORSE NAMES ON INFORMATION 
(FILED 7/15/1996)         234-235

2 ORDER TO ENDORSE NAMES ON INFORMATION
(FILED 9/4/1996) 284-286

6 ORDER TO ENDORSE NAMES ON INFORMATION
(FILED 10/14/1996)                     1345-1346

16 ORDER TO STAY EXECUTION
(5/14/2007)         3861-3861
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1 ORDER TO TRANSPORT
(FILED 4/26/1996) 216-216

9 PETITION FOR WRIT OF HABEAS CORPUS
(FILED 10/19/1999)         2258-2316

10 PETITION FOR WRIT OF HABEAS CORPUS
MOTION FOR APPOINTMENT OF COUNSEL
(FILED 10/19/1999)         2317-2322

10 PETITION FOR WRIT OF HABEAS CORPUS
MOTION FOR LEAVE TO PROCEED IN FORMA PAUPERIS
(FILED 10/19/1999)         2323-2323

10 PETITION FOR WRIT OF HABEAS CORPUS
MOTION TO PERMIT PETITION TO CONTAIN
LEGAL CITATIONS
(FILED 10/19/1999)        2327-2327

11 POST EVIDENTIARY HEARING BRIEF
(FILED 7/14/2003)         2693-2725

18 PRE-SENTENCE INVESTIGATION REPORT 
NOT FILED
(CONFIDENTIAL)

16 PROPOSED JURY VERDICTS 
NOT FILED

20 RECEIPT FOR DOCUMENTS
(FILED 10/24/2012)         4429-4429

20 RECORDER’S TRANSCRIPT RE: EVIDENTIARY 
HEARING: ARGUMENT
MONDAY, OCTOBER 19, 2012
(FILED 10/29/2012)         4417-4428

20 RECORDER’S TRANSCRIPT RE: STATUS CHECK
WEDNESDAY, AUGUST 29, 2012
(FILED 1/15/2013)         4413-4428

20 REPLY TO STATE’S RESPONSES TO 
SUPPLEMENTAL BRIEF
(FILED 7/30/2012)         4491-4514

1 REPORTER’S TRANSCRIPT OF OCTOBER 3, 1995
PRELIMINARY HEARING
(FILED 11/14/1995) 047-205

1 REPORTER’S TRANSCRIPT OF MAY 1, 1996
TRIAL SETTING
(FILED 5/9/1996) 227-229

2 REPORTER’S TRANSCRIPT OF OCTOBER 7. 1996
VOLUME 1- MORNING SESSION
(FILED 10/8/1996) 355-433
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2-3 REPORTER’S TRANSCRIPT OF OCTOBER 7, 1996
VOLUME 1- AFTERNOON SESSION
(FILED 10/8/1996) 434-617

3-4 REPORTER’S TRANSCRIPT OF OCTOBER 8, 1996
VOLUME 2- MORNING SESSION
(FILED 10/9/1996) 717-842

3 REPORTER’S TRANSCRIPT OF OCTOBER 8, 1996
VOLUME 2-AFTERNOON SESSION 
(FILED 10/9/1996) 618-716

4 REPORTER’S TRANSCRIPT OF OCTOBER 10, 1996
VOLUME 3-MORNING SESSION
(FILED 10/11/1996) 846-933

4 REPORTER’S TRANSCRIPT OF OCTOBER 10, 1996
VOLUME 3- AFTERNOON SESSION
(FILED 10/11/1996)           934-1067

5 REPORTER’S TRANSCRIPT OF OCTOBER 11, 1996
VOLUME 4- MORNING SESSION
(FILED 10/14/1996)         1082-1191

5 REPORTER’S TRANSCRIPT OF OCTOBER 11, 1996
VOLUME 4- AFTERNOON SESSION
(FILED 10/14/1996)         1192-1344

6 REPORTER’S TRANSCRIPT OF OCTOBER 14, 1996
VOLUME 5- MORNING  SESSION
(FILED 10/15/1996)         1472-1529

6 REPORTER’S TRANSCRIPT OF OCTOBER 14, 1996
VOLUME 5- AFTERNOON  SESSION
(FILED 10/15/1996)         1351-1471

6-7 REPORTER’S TRANSCRIPT OF OCTOBER 15,1996
VOLUME 6
(FILED 10/16/1996)                     1530-1700

7 REPORTER’S TRANSCRIPT OF OCTOBER 16,1996
VOLUME 7
(FILED 10/17/1996)                     1750-1756

7 REPORTER’S TRANSCRIPT OF OCTOBER 21, 1996
PENALTY PHASE VOLUME 1- MORNING SESSION
(FILED 10/22/1996)         1757-1827

8 REPORTER’S TRANSCRIPT OF OCTOBER 21, 1996
PENALTY PHASE VOLUME 1- AFTERNOON SESSION
(FILED 10/22/1996)         1828-1952

8 REPORTER’S TRANSCRIPT OF OCTOBER 22, 1996
PENALTY PHASE VOLUME 2
(FILED 10/23/1996)         1953-2061

9 REPORTER’S TRANSCRIPT OF OCTOBER 23, 1996
PENALTY PHASE VOLUME 3
(FILED 10/24/1996)         2063-2122
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9 REPORTER’S TRANSCRIPT OF OCTOBER 24, 1996
PENALTY PHASE VOLUME 4
(FILED 10/24/1996)         2123-2133

9 REPORTER’S TRANSCRIPT OF DECEMBER 11, 1996
(FILED 12/12/1996)         2172-2174

9 REPORTER’S TRANSCRIPT OF DECEMBER 30,1996
(FILED 12/31/1996)         2179-2189

10 REPORTER’S TRANSCRIPT OF NOVEMBER 8, 1999
STATE’S MOTIONS
(FILED 1/13/2000)         2363-2365

10 REPORTER’S TRANSCRIPT OF NOVEMBER 15,1999
(FILED 11/16/1999)         2354-2356

10 REPORTER’S TRANSCRIPT OF DECEMBER 15, 1999
(FILED 12/16/1999)         2360-2362

10 REPORTER’S TRANSCRIPT OF JANUARY 19, 2000
STATUS CHECK
(FILED 2/29/2000)         2366-2370

10 REPORTER’S TRANSCRIPT OF JUNE 27, 2000
(FILED 6/28/2000)         2371-2373

11 REPORTER’S TRANSCRIPT OF NOVEMBER 6, 2000
HEARING: WRIT
(FILED 12/23/2002)         2651-2654

10 REPORTER’S TRANSCRIPT OF JUNE 12, 2001 
(FILED 6/13/2001)         2400-2402

10 REPORTER’S TRANSCRIPT OF JULY 26, 2001
STATUS CHECK ON BRIEFING SCHEDULE
(FILED 8/28/2001)         2403-2404

10 REPORTER’S TRANSCRIPT OF JULY 25, 2002
HEARING: WRIT 
(FILED 8/19/2002)         2544-2549

11 REPORTER’S TRANSCRIPT OF SEPTEMBER 13, 2002
(FILED 9/24/2002)                     2554-2621

11 REPORTER’S TRANSCRIPT OF APRIL 2, 2004
DEFENDANT’S PETITION FOR WRIT OF 
HABEAS CORPUS
(FILED 7/23/2004)                                 2774-2779

12 REPORTER’S TRANSCRIPT OF JULY 17, 2006
STATE’S REQUEST PER SUPREME COURT REMITTITUR
(FILED 2/13/2007)         2924-2926

12 REPORTER’S TRANSCRIPT OF JULY 25, 2006
(FILED 2/9/2007)         2912-2914
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12 REPORTER’S TRANSCRIPT OG OCTOBER 3, 2006
HEARING ON MOTIONS
(FILED 2/9/2007)         2918-2920

12 REPORTER’S TRANSCRIPT OF NOVEMBER 2, 2006
HEARING ON DEFENDANT’S MOTIONS

 (FILED 2/9/2007)         2921-2923

12 REPORTER’S TRANSCRIPT OF NOVEMBER 16, 2006
RE: HEARING ON DEFENDANT’S MOTIONS

 (FILED 2/9/2007)         2915-2917

12 REPORTER’S TRANSCRIPT OF JANUARY 11, 2007
PRE-PENALTY PHASE MOTIONS

 (FILED 2/20/2007)         3012-3031

16 REPORTER’S TRANSCRIPT OF JANUARY 11
PRE-PENALTY MOTIONS
(FILED 4/9/2007)         3833-3853

13 REPORTER’S TRANSCRIPT OF MARCH 14, 2007
MORNING SESSION
(FILED 3/15/2007)         3047-3166

13 REPORTER’S TRANSCRIPT OF MARCH 14, 2007
AFTERNOON SESSION
(FILED 3/15/2007)           3167-3222

14       REPORTER’S TRANSCRIPT OF MARCH 15, 2007
MORNING SESSION
(FILED 3/16/2007)         3268-3404

13 REPORTER’S TRANSCRIPT OF MACH 15, 2007
AFTERNOON SESSION
(FILED 3/16/2007)                                                                                     3223-3267

14-15 REPORTER’S TRANSCRIPT OF MARCH 16, 2007
MORNING SESSION
(FILED 3/19/2007)         3450-3627

14 REPORTER’S TRANSCRIPT OF MARCH 16, 2007
AFTERNOON SESSION
(3/19/2007)         3405-3449

15 REPORTER’S TRANSCRIPT OF MARCH 19, 2007
PENALTY HEARING
(FILED 3/20/2007)         3630-3736

16 REPORTER’S TRANSCRIPT OF MARCH 20, 2007
 PENALTY HEARING

(FILED 3/21/2007)                      3765-3818

16                    REPORTER’S TRANSCRIPT OF MARCH 21, 2007
                        PENALTY HEARING VERDICT
                        (FILED 3/22/2007)                                                                                     3819-3830
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12 REQUEST FOR PREPARATION OF TRANSCRIPT
OF PROCEEDINGS
(FILED 2/6/2007)         2906-2911

16 REQUEST FOR PREPARATION OF TRANSCRIPT 
OF PROCEEDINGS
(FILED 5/17/2007)         3862-3866

9 SPECIAL VERDICT
(FILED 10/24/1996)         2168-2169

9 SPECIAL VERDICT
(FILED 10/24/1996)         2170-2171

15 SPECIAL VERDICT
(FILED 3/21/2007)         3737-3737

15 SPECIAL VERDICT
(FILED 3/21/2007)         3738-3738

15 SPECIAL VERDICT
(FILED 3/21/2007)         3739-3740

12 STATE’S OPPOSITION TO DEFENDANT’S MOTION 
FOR DISCOVERY OF POTENTIAL PENALTY HEARING 
EVIDENCE
(FILED 9/29/2006)         2888-2889

12 STATE’S OPPOSITION TO DEFENDANT’S MOTION 
IN LIMINE TO LIMIT PENALTY HEARING EVIDENCE
TO AVOID VIOLATION
(FILED 9/29/2006)         2895-2897

12 STATE’S OPPOSITION TO DEFENDANT’S MOTION 
TO ALLOW JURY QUESTIONNAIRE
(FILED 9/29/2006)         2886-2887

12 STATE’S OPPOSITION TO DEFENDANT’S MOTION
TO BIFURCATE PENALTY PHASE
(FILED 9/26/2006)         2893-2894

12 STATE’S OPPOSITION TO DEFENDANT’S MOTION
TO DISMISS STATE’S NOTICE OF INTENT TO SEEK
DEATH PENALTY
(FILED 9/29/2006)         2881-2883

12 STATE’S OPPOSITION TO DEFENDANT’S MOTION
TO REMAND FOR CONSIDERATION BY THE CLARK 
COUNTY DISTRICT ATTORNEY’S DEATH REVIEW
COMMITTEE
(FILED 9/29/2006)         2884-2885

12 STATE’S OPPOSITION TO DEFENDANT’S MOTION 
TO STRIKE SEXUAL ASSAULT AGGRAVATOR 
(FILED 9/29/2006)         2890-2892

20 STATE’S OPPOSITION TO MOTION FOR LEAVE TO 
CONDUCT DISCOVERY



C
H

R
IS

T
O

P
H

E
R

 R
. 
O

R
A

M
, 
L

T
D

.

5
2

0
  
S

O
U

T
H

 4
T

H
  
S

T
R

E
E

T
 | 

 S
E

C
O

N
D

 F
L

O
O

R

L
A

S
 V

E
G

A
S
, 
N

E
V

A
D

A
 8

9
1

0
1

T
E

L
. 
7

0
2

.3
8

4
-5

5
6

3
  
| F

A
X

. 
7

0
2

.9
7

4
-0

6
2

3

1

2

3

4

5

6

7

8

9

10

11

12

13

14

15

16

17

18

19

20

21

22

23

24

25

26

27

28

(FILED 5/16/2012)         4479-4485

20 STATE’S OPPOSITION TO MOTION FOR AUTHORIZATION 
TO OBTAIN EXPERT SERVICES AND PAYMENT OF FEES 
(FILED 5/16/2012)                                                                                     4468-4473

20 STATE’S OPPOSITION TO MOTION FOR AUTHORIZATION 
TO OBTAIN SEXUAL ASSAULT EXPERT AND PAYMENT 
OF FEES, AND OPPOSITION TO MOTION FOR INVESTIGATOR

 AND PAYMENT FEES
(FILED 5/16/2012)         4474-4478

20 STATE’S RESPONSE TO DEFENDANT’S PETITION FOR 
WRIT OF HABEAS CORPUS AND DEFENDANT’S 
SUPPLEMENTAL BRIEF
(FILED 5/16/2012)         4431-4467

10 STATE’S RESPONSE TO DEFENDANT’S SUPPLEMENTAL
PETITION FOR WRIT OF HABEAS CORPUS
(FILED 6/19/2002)         2481-2520

9 STIPULATION AND ORDER 
(FILED 5/27/1997)         2207-2257

11 STIPULATION AND ORDER EXTENDING TIME
(FILED 9/2/2003)         2726-2727

1 STIPULATION REGARDING BRIEFING SCHEDULE
(FILED 3/27/1996) 208-209

4 STIPULATION TO CERTAIN FACTS
(FILED 10/10/1996) 844-845

2 SUMMARY OF JUROR QUESTIONNAIRE DEVELOPMENTS
(FILED 10/4/1996) 342-353

20 SUPPLEMENTAL BRIEF IN SUPPORT OF DEFENDANT’S 
WRIT OF HABEAS CORPUS
(FILED 2/15/2012)                                                                                     4562-4643

9 SUPPLEMENTAL INSTRUCTION
(FILED 10/24/1996)         2165-2166

10 SUPPLEMENTAL PETITION FOR WRIT OF HABEAS 
CORPUS
(FILED 4/30/2002)         2417-2480

9 VERDICT
(FILED 10/24/1996)         2167-2167

15 VERDICT
(FILED 3/21/2007)         3741-3741

7 VERDICT-COUNT I
(FILED 10/16/1996)         1747-1747

7 VERDICT- COUNT II
(FILED 10/16/1996)         1748-1748
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7 VERDICT - COUNT III
(FILED 10/16/1996)         1749-1749

9 WARRANT OF EXECUTION
(FILED 12/31/1996)         2193-2197

16 WARRANT OF EXECUTION
(FILED 5/10/2007)         3857-3859 



C
H

R
IS

T
O

P
H

E
R

 R
. 
O

R
A

M
, 
L

T
D

.

5
2

0
  
S

O
U

T
H

 4
T

H
  
S

T
R

E
E

T
 | 

 S
E

C
O

N
D

 F
L

O
O

R

L
A

S
 V

E
G

A
S
, 
N

E
V

A
D

A
 8

9
1

0
1

T
E

L
. 
7

0
2

.3
8

4
-5

5
6

3
  
| F

A
X

. 
7

0
2

.9
7

4
-0

6
2

3

1

2

3

4

5

6

7

8

9

10

11

12

13

14

15

16

17

18

19

20

21

22

23

24

25

26

27

28

-17-

CERTIFICATE OF SERVICE

I hereby certify and affirm that this document was filed electronically with the Nevada

Supreme Court on this 18th day of November, 2013. Electronic Service of the foregoing document

shall be made in accordance with the Master Service List as follows:

CATHERINE CORTEZ-MASTO
Nevada Attorney General

STEVE OWENS
Chief Deputy District Attorney

CHRISTOPHER R. ORAM, ESQ.

BY:

/s/ Jessie Vargas                                           
An Employee of Christopher R. Oram, Esq.


